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وزیر امور خارجه طی نامه هایی به 
رئیس و دادستان دیوان بین المللی 

کیفری:
دیوان بین المللی کیفری اجازه 

ندهد مرتکبین جرایم بین المللی 
بی کیفر بمانند

حســین امیرعبداللهیــان، وزیر امــور خارجه 
کشورمان با ارسال نامه هایی به رئیس...

معاون اول رئیس جمهور مطرح کرد:
تدوین طرح جامع احداث 2۰ 

هزار مگاوات نیروگاه اتمی
دومین جلســه کارگروه توســعه نیروگاه های 
اتمی برای تولید ۲۰ هزار مگاوات برق هسته ای 
به ریاست محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور 
برگزار و گزارشی از آغاز به کار ساخت واحدهای 

دو و سه نیروگاه اتمی بوشهر...

رئیس سازمان برنامه و بودجه:
دولت به هیچ وجه دنبال 
سختگیری مالیاتی نیست

داود منظور، رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
با حضور در نشست خبری هفتگی سخنگوی 
دولت به ارائه جزئیاتی از تدوین لایحه بودجه 
پرداخت و گفت: امسال لایحه بودجه ۱۴۰۳ 

در دو قسمت ارائه می شود...

صفحه۲
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سکانس آخر

ایــن روزها در میان روزمرگی هــا و اخبار، خبر فوت 
هنرمندانــی که بــا دیالوگ ها و بازی شــان خاطره 
داشته ایم درنگی ما را به گذشته می برد؛ مرور می شود  
و بار دیگر زنده می شــود هر احساسی که در آن برهه 
از زمان در ما خفته بود. هنرمندان تنها به خاک سرد 
ســپرده نمی شــوند و خود تنها نمی میرند، بلکه آن 
قسمت از ما نیز که با خنده شان خندید و با گریه شان 

گریه کرد، همراه با آنها به خاک سپرده می شود.
پاییز امســال یکــی از غم انگیزتریــن و عجیب ترین 
پاییزها در ده های گذشــته اســت، پاییزی که همراه 
خود اتفاقــات تلخ زیادی به جهــت فوت چهره های 
شــاخص عرصه هنر به خصوص بازیگــری بر جامعه 
هنری وارد کرده اســت. به طور کلی امســال را سال 
ماتم سینما و تئاتر می توان نام نهاد چرا که چهره های 
شاخصی در طی نه ماه امسال برای همیشه با صحنه 
زندگی وداع گفتند و برای همیشه خاک صحنه ترک 
کردند و نقاب در خاک کشیدند. وداع هایی که گاه به 
اجبار و گاه خودخواســته بود. فروردین امسال با خبر 
فوت مشــکوک به خودکشی کیومرث پوراحمد خالق 
قصه های مجید آغاز شــد و بعد از آن مرگ دلخراش 
داریوش مهرجویی و همســرش در آبــان ماه،  ظهر 
روز دوشــنبه نیز خبر فــوت پروانه معصومی  هنرمند 
ارزشی کشورمان رسانه ای شــد. داریوش مهرجویی، 
آتیلا پســیانی، فردوس کاویانی، اکبــر قدمی، آرش 
میراحمدی، فریماه فرجامی، رضا حداد همگی بزرگان 
پرآوازه و  محترم سینمای کشور بودند که فقدان آنها 

براستی ضایعه برزگی برای سینمای ایران است.
قطعه هنرمنــدان پر می شــود. در میــان خبرهای 
غم انگیزی که روزانه هر کدام از ما به نوعی درگیرش 
می شــدیم، خبر درگذشــت یــک هنرمنــد، تلخی 
این روزها را برایمان بیشــتر هم می کــرد بزرگان و 
هنرمندانــی که با آنها زندگی کرده ایم و از آثارشــان 
آموخته ایم، بزرگ شــده ایم گاه فارغ از زمان و مکان،  
براستی کنار آنها بوده ایم و با آنها زندگی کرده ایم. آن 
قدر به دیدن شــان و آثارشــان عادت کرده بودیم که 
پرکشــیدن غیرمنتظره تک تک شان را باور نداشتیم 

و هنوز باور نداریم.

دبیرکل سازمان: 
فلسطینی ها با تاریک ترین فصل های 

تاریخ خود مواجه هستند
ایســنا- آنتونیو گوتــرش، دبیرکل ســازمان بار دیگر 
خواستار آتش بس بلند مدت در غزه و آزادی همه اسرای 

صهیونیست نزد مقاومت فلسطین شد.
طبق گزارش سایت شبکه روسیا الیوم، گوترش گفت که 
فلسطینی ها در حال مقاومت در برابر یکی از تاریک ترین 

فصل های تاریخ خود هستند.
وی همچنیــن ضمن محکــوم کردن حملــه حماس به 
ســرزمین های اشــغالی در ۷ اکتبر، تأکیــد کرد که این 
حمله مجازات دســته جمعی ملت فلسطین توسط رژیم 
صهیونیســتی را توجیه نمی کند. دبیرکل ســازمان ملل 
در ادامه خواســتار آتش بس بشردوســتانه طولانی مدت، 
دسترسی نامحدود به کمک های حیات بخش، آزادی همه 
اسرای صهیونیست، حفاظت از غیرنظامیان و پایان دادن 

به نقض قوانین انسانی بین المللی شد.
رژیم صهیونیســتی و جنبش حماس شــامگاه دوشنبه با 
میانجیگــری مصر، قطر و آمریکا بر ســر تمدید دو روزه 
آتش بس توافق کردند. چهارشــنبه گذشته و پس از چند 
روز مذاکره غیرمســتقیم، رژیم صهیونیســتی و مقاومت 
فلسطین به توافق برای آتش بس موقت به مدت چهار روز 

و تبادل اسرا دست یافتند.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
 مصوبه افزایش حقوق بارنشستگان 

قابل اجرا نیست
تسنیم- وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در واکنش به 
به مصوبه مجلس برای افزایش حقوق بازنشستگان گفت: 
باید منابع آن را هم مشخص کنید. وی افزود: درخواست 
ما از مجلس شورای اسلامی  این است که اگر منبعی را در 

این زمینه پیش بینی کردند حتماً به دولت اعلام کنند.
مرتضوی بــا رد »مطالبات صندوق ها« بــه عنوان منبع 
پیش بینی شــده در این زمینه گفت: مطالبات صندوق ها 
بابت هزینه هایی است که انجام شده است و اساسا امکان 
اجرایــی ندارد. از ســوی دیگر ما اینقــدر طلب از دولت 
نداریــم. وی در پایان گفت: چنانچــه مجلس منابع این 
طرح را پیش بینی کرده باشــد قطعاً اجرا می کنیم اما گر 
منابعی در این خصوص پیش بینی نکرده باشــد قطعاً با 

مشکل مواجه خواهیم شد.

کمک های نقدی ایرانیان به غزه از 
۱۰۴ میلیارد تومان گذشت

صدا و سیما- وحید سلیمی، رئیس سازمان هلال احمر 
 گفت: پویش بشردوســتی با هدف جمع آوری کمک های 
نقــدی به نفع مــردم مظلوم غزه از طریق اعلام شــماره 
حســاب های هلال احمر نزد بانک هــای مرکزی و ملی از 
۱۷ مهرماه آغاز شده است و با قوت همچنان ادامه دارد. 
وی افزود: از ابتدای فراخوان رســمی  این پویش در تاریخ 
۱۷ مهرماه تا روز دوشــنبه هفته جــاری، بیش از ۱۰۴ 
میلیارد و ۴۹۴ میلیون تومان از ســوی مردم کشــورمان 
به شــماره حســاب های رســمی جمعیت هلال احمر نزد 

بانک های مرکزی و ملی واریز شده است. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی: 
دیپلماسی فرهنگی ما به شدت فعال 

است
ایرنا- محمدمهدی اســماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی در حاشیه نخستین جایزه ملی پژوهش های برتر 
روابط فرهنگی بین المللی در جمع خبرنگاران در پاسخ به 
این سؤال که آیا زیست بوم فرهنگی ما، امکانات و قدرت 
لازم بــرای حضور مؤثر در عرصه بین الملل را دارد، اظهار 
داشــت: وضعیت ما در زمان حاضر خیلی خوب است. در 
واقع، دیپلماســی فرهنگی و هنری ما در زمان حاضر به 
شــدت فعال اســت. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان 
اینکه هفته های فرهنگی متعــدد و خواهرخواندگی های 
مختلفــی با کشــورهای دیگــر برگزار می شــود، افزود: 
البته، این اقتضاء، تناســبی با قــدرت فرهنگی ما ندارد. 
تمام تلاش ما این اســت که متناســب با این قدرت بالا، 

زیرساخت ها و زیست بوم آن را فراهم کنیم.
وی با اشــاره به تلاش های ســازمان فرهنگ و ارتباطات 
اســلامی  در این چارچوب گفــت: برنامــه خوبی را در 
سازمان فرهنگ و ارتباطات آغاز کرده اند که از آن جمله، 
نخستین جایزه ملی پژوهش های برتر فرهنگی بین المللی 
است که امسال برگزار خواهد شد. اسماعیلی تأکید کرد: 
اساس کار، بحث رونق اقتصاد فرهنگ و هنر است. شعار 
ســال گذشته این بود و اتفاق های بسیار خوبی هم افتاد. 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی، همچنین در پاسخ به این 
ســؤال که چطور می توانیم از فضای مجازی برای اقتدار 
فرهنگی مان در دنیا بهره بگیریم؟ گفت: در فضای مجازی 
هم به دنبال نشــان دادن توان فرهنگی بالای کشور در 

عرصه های بین المللی هستیم.
نخســتین جایزه ملی پژوهش های برتــر روابط فرهنگی 
بین المللــی به همــت ســازمان فرهنــگ و ارتباطات 
 اســلامی و دبیری رضا ملکی، اسفندماه ۱۴۰۲ در تهران 

برگزار می شود.

شفاف سازی وزارت جهاد کشاورزی؛
صادرات نان صنعتی منتفی است

باشگاه خبرنگاران- سرپرست معاونت توسعه بازرگانی 
وزارت جهاد کشــاورزی از منتفی بودن موضوع صادرات 

نان صنعتی خبر داد.
احمد خانی نوذری، سرپرســت معاونت توسعه بازرگانی 
وزارت جهاد کشــاورزی در نامه ای به ســازمان توســعه 
تجارت نوشــت: با عنایت به اعلام اداره کل هماهنگی و 
نظارت آرد و نان شــرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی 
ایران، مبنــی بر یارانه ای بــودن آرد تخصیصی، موضوع 

صادرات نان صنعتی منتفی می باشد.
پیش از این برخی منابع خبری با استناد به مکاتبه قبلی 
سرپرست معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی 
گمانه زنی هایــی در خصوص بلامانع بــودن صادرات نان 
صنعتــی کرده بودنــد، در حالی کــه در آن نامه تصریح 
گردیــده بود که مرجع تشــخیص و تعییــن یارانه ای یا 
آزاد بودن آرد مورد اســتفاده در تهیه نان، اداره  کل غله 

می باشد.
خانی نوذری در این نامــه تصریح کرد: با توجه به احراز 
یارانه ای بودن آرد تخصیصی جهــت تولید نان صنعتی، 
طبق اعلام نظر مرجع ذی صلاح در این خصوص، صادارت 

این کالا ممنوع است.

ایسنا- علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت اعلام کرد که افزایش 
ســن بازنشستگی شامل بازنشســتگان موجود و کسانی که در شرف 
بازنشســتگی هســتند، نمی شــود. وی با اشــاره به موضوع افزایش 
ســن بازنشســتگی اظهار کرد: افزایش سن بازنشســتگی که شامل 
بازنشســتگان موجود نمی شــود. همچنین برای کسانی که در شرف 
بازنشستگی هستند نیز این امر شامل آنان نمی شود. رابطه کارمندان 
دولت با دولت یک رابطه قانونی اســت، یعنی حدود و مرزهای آن را 
قانونگذار مشــخص می کند که مطابق با مصالح عموم و هم حاکمیت 

رعایت شود.
حقوق تا سقف ۱2 میلیون تومان در ماه  مشمول مالیات نمی شود 

ســخنگوی دولت همچنین اعلام کرد: بنا به دستور رئیس جمهوری 
برخی اصلاحات در لایحه بودجه انجام شــد تا نســخه نهایی که در 
جریان حضور رئیس جمهوری در مجلس ارائه می شود، آن اصلاحات 
هم اعمال شــود. یکی از این اصلاحات افزایش کف معافیت مالیاتی 
کارکنــان و کارگرانی دریافت حقوق دارند به مبلغ ۱۲ میلیون تومان 
در مــاه اســت که افزایش ۲۰ درصدی را نشــان می دهــد. بهادری 
جهرمی تأکید کرد: همه کسانی که کارمند یا کارگر هستند و تا سقف 
۱۲ میلیون تومــان در ماه حقوق دریافت می کنند هیچگونه مالیاتی 

شامل آنان نمی شود.
دولت تلاش دارد افرایش حقوق به صورت میانگین ۱۸ درصد باشد

دبیر هیئت دولت اظهار کرد: تلاش دولت این اســت که حداقل بگیرها 
حمایــت شــوند و حداقلی ها و حداکثری ها را به هــم نزدیک کنیم و 
افرایش حقوق به صورت میانگین ۱۸ درصد باشــد. یعنی کسانی که 
دریافتی های کمتری دارند، امکان دریافتی بیشــتری داشته باشند تا 
جبران تورم برای آن ها بیشتر باشــد. در دولت هم آمادگی بحث های 

کارشناســی وجود دارد. این موضوع را نبایــد از یاد برد که اگر منابع 
غیرواقعی پیش بینی شــوند مصارف غیرواقعی هم برای آن ها در نظر 
گرفته خواهد شــد و این موجب تحقق نیافتن پیش بینی ها می شود. 
بنابراین یا باید این امر رعایت شــود یا به سمت کسری بودجه حرکت 
کنیم. هم منابع باید واقعی پیش بینی شــود و هم براساس آن، میزان 
افزایش مصارف پیش بینی شود نه بعکس. در غیر این صورت به مردم 
ظلم می شــود و به اســم افزایش حقوق، ارزش آن حقوق کاهش پیدا 
می کند. وی با اشــاره به اقدامات دولت برای رفع ناترازی صندوق های 
بازنشستگی، گفت: دولت برنامه مفصل چهارده بندی برای اصلاح این 
موضوع و نیز اصلاح نظام شــرکت داری که به دلیل سوءمدیریت های 
گذشته و نبود شفافیت  موجب ورشکستگی صندوق ها شدند، ارائه کرده 
است. با تدابیر دولت عملکرد این صندوق ها شفاف شد و به اطلاع مردم 
رســید تا شرکت ها به سمت ســوددهی هدایت و اگر زیان ده هستند، 
واگذار شــوند. بهادری جهرمی  درباره تعدیل و متناسب سازی پرداخت 
حقوق به بازنشســتگان، هم اظهار کرد: دولت در این مسیر و با اتکا به 
منابع پایدار و دوری از تورم حرکت می کند. افزایش حقوق بازنشستگان 
بیش از افزایش حقوق کارکنان در ســال آینده خواهد بود؛ یعنی این 

میزان افزایش، ۲ درصد بیشتر در نظر گرفته شده است.

ایرنا- جعفر سالاری نسب، مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی ایران با اشــاره به اینکه هیــچ تغییر قیمتی در قیمت گاز مایع 
یارانه ای نداشــته ایم، گفت: بیش از ۹۰ درصد از گاز مایع توزیعی در 
کشــور به صورت یارانه ای و با همان قیمت پیشین هر کیلوگرم ۲۳۰ 

تومان توزیع می شود.
وی گفت: ســوخت گاز مایع تاکنون با قیمت یارانه ای توزیع می شد، 
اما با مصوبه ۲۸ مردادماه ســال ۱۴۰۲ هیئــت وزیران در ارتباط با 
بودجه سال ۱۴۰۲ وزارت نفت مکلف شده است که از ابتدای آذرماه 
گاز مایع افرادی که گاز شهری دارند و شامل شرایط سهمیه یارانه ای 

نیستند، با قیمت فوب خلیج فارس توزیع کند.
وی افــزود: گاز مایع تاکنون با نرخ هر کیلوگرم ۲۳۰ تومان از مبادی 
پالایشگاهی تحویل شرکت های موزع می شده است و هم وطنانی گاز 
شــهری ندارند، افزون بر سهمیه ماهانه گاز مایع برای پخت وپز، یک 
سهمیه ســوخت نفت ســفید برای مصارف گرمایشی را نیز دریافت 
می کردند که از طریق کارت توزیع شــده و همچنان توزیع آن ادامه 

دارد.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی تأکید کرد: گاز مایع 
سهمیه ای هم اکنون با قیمت ۲۳۰ تومان به ازای هر کیلوگرم ازسوی 
شــرکت های موزع توزیع می شــود که افزون بر آن، نرخ خدمات که 
ازســوی سازمان حمایت اعلام می شود به آن تعلق می گیرد که برای 

هر کیلوگرم ۲ هزار و ۲۰۰ تومان است.
سالاری نسب تصریح کرد: با احتساب این نرخ، شرکت های موزع ۲۸ 
هزار تومان در هر کپسول نرخ خدمات دریافت می کنند که هر گونه 
تغییــری در نرخ خدمات، نیازمند ورود و پایش از ســمت ســازمان 

تعزیرات و وزارت صمت است.
وی گفــت: بــا مصوبه جدید دولت، نــرخ گاز مایــع غیریارانه ای با 
احتســاب نرخ خدمات دریافتی از سوی شرکت های موزع حدود ۵۰ 
هزار تومان برای هر کپســول خواهد بود که تنها حدود ۱۰ درصد از 

مصرف کنندگان گاز مایع را دربر خواهد گرفت.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتــی ایران تأکید کرد: 
هیچ تغییر قیمتی در ســوخت یارانه ای اتفاق نیافتاده اســت و این 
قیمت تنها برای مصرف کنندگانی اســت که می خواهند مازاد بر نیاز 

خود از گاز مایع استفاده کنند.
سالاری نسب تصریح کرد: گاز مایع خانوارهای شامل سهمیه یارانه ای، 
همچنان به صورت یارانه ای و سهمیه ای و با همان قیمت پیشین ۲۳۰ 

تومان به ازای هر کیلوگرم عرضه خواهد شد.
وی با اشــاره به این که شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی از در 
پالایشگاه ها گاز مایع را به شرکت های موزع گاز مایع تحویل می دهد 
و نظارت بر عرضه از ســوی این شرکت ها نیز ازسوی وزارت صنعت، 
تجارت و معدن )صمت( انجام می شــود و اگر توزیعی خارج از شبکه 
در هر نقطه کشور رخ دهد، نیازمند ورود سیستم های نظارتی است.

مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بیان کرد: گاز مایع 
به اندازه کافی موجود است و هر مقدار که شرکت های موزع گاز مایع 

اعلام کنند، تحویل خواهد شد.
سالاری نسب تصریح کرد: نزدیک به ۸۵ تا ۹۰ درصد مصرف کنندگان 
گاز مایع سوخت را به صورت یارانه ای دریافت می کنند و گاز مایع در 

کشور مازاد بر نیاز نیز عرضه می شود.
وی اظهار کرد: طرح توزیع الکترونیکی گاز مایع در همه نقاط کشور 
از جمله استان هایی نظیر سیستان و بلوچستان به صورت صددرصدی 

اجرایی شده است و به مقدار کافی نیز توزیع می شود.
ثبت آنلاین درخواست کارت سوخت از 2 ماه آینده

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی همچنین در خصوص 
زمان صدور کارت سوخت، اظهار کرد: با امضای تفاهم نامه و رونمایی 
از ســامانه برخط ثبت درخواســت صدور کارت هوشــمند سوخت، 
فرآیند پیش راه اندازی این ســامانه آغاز شده و حداکثر تا ۲ ماه آینده 
راه اندازی می شــود و مردم می توانند از آن پس، درخواست های خود 

را آنلاین ثبت کنند.  
وی در خصــوص میزان هزینه درخواســت کارت ســوخت، گفت: 
استفاده از این سامانه هیچ هزینه اضافه ای برای مردم ندارد و میزان 
هزینه، مانند گذشته است، یعنی به ازای صدور هر کارت، مبلغ ۱۰۰ 

هزار تومان از متقاضی به صورت آنلاین دریافت می شود.  
مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در ادامه در پاسخ 
به این  ســؤال که آیا این فرایند برای خودروهای نو شماره و المثنی 
اســت؟ توضیــح داد: هم متقاضیــان کارت ســوخت المثنی و هم 
خودروها و موتورهای نوشــماره، از طریق همین ســامانه، به صورت 
آنلاین درخواست خود را ثبت خواهند کرد که طبق برآوردها حدود 

۳۰ میلیون نفر است.  
ســالاری نســب با بیان اینکه با راه اندازی این ســامانه، زمان انتظار 
صدور کارت ســوخت از یک ماه به ۱۰ روز کاهــش می یابد، اظهار 
 کــرد: در حال حاضر به طور متوســط روزانه ۱۵ هزار درخواســت

ثبت می شود.
وی با بیان اینکه هــدف از اجرای این کار کاهش زمان صدور کارت 
ســوخت بوده است، گفت: زمانی که سامانه را تحویل گرفتیم ۹۰۰۰ 
کارت سوخت در اختیار پخش بود و یک میلیون و ۲۰۰ هزار متقاضی 
وجود داشــت که با پیش بینی هایی که صورت گرفت کارت سوخت 

تامین شد و اکنون تعداد کسانی که در انتظار هستند، صفر است.
به گفته وی کسانی که درخواست می دهند در طول ۴۸ ساعت مورد 
بررســی قرار می گیرند و وارد فرایند پاکت گذاری و ارســال از طریق 

پست می شوند که این فرایند یک ماه زمان می برد.
مدیرعامل شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی با بیان اینکه با نرم 
افزار حاضــر زمان صدور کارت کوتاه تر خواهد شــد، گفت: در حال 
حاضر نیز کســی نمی تواند ادعا کند که بیــش از یک ماه در انتظار 
کارت ســوخت اســت و اگر در طول این مدت کارت خود را دریافت 

نکرده می بایست به باجه های معطله پست مراجعه کند.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی:

قیمت یارانه ای گاز مایع تغییر نکرده است

سخنگوی دولت اعلام کرد:

افزایش سن بازنشستگی شامل کسانی که در شرف بازنشستگی هستند، نمی شود



ایســنا- داوود منظور، رئیس ســازمان برنامه 
و بودجــه با حضور در نشســت خبری هفتگی 
ســخنگوی دولت بــه ارائه جزئیاتــی از تدوین 
لایحــه بودجه پرداخت و گفت: امســال لایحه 
بودجــه ۱۴۰۳ در دو قســمت ارائه می شــود. 
بخش اول ناظر به احکام و تبصره ها هست و به 
علاوه ارقام کلان مربوط به بودجه به ویژه منابع 
بودجه عمومی و همچنین ترازهای مهم به ویژه 

تراز عملیاتی و فروض تدوین بودجه است.
وی افزود: ما در آبان بایــد این تکلیف را انجام 
می دادیم و بخش اول را آماده می کردیم تا بعد 

از آن به بخش دوم هم پرداخته شود.
 رئیسی هفته آینده برای ارائه لایحه بودجه به 

مجلس می رود
منظور یادآور شــد: باتوجه بــه تعطیلات هفته 
جــاری مجلس اولین روز برگــزاری مجلس در 
هفتــه آینده امیــدوارم فرصت فراهم شــود و 
رئیس جمهوری بــرای لایحه بودجه در مجلس 

حاضر شود.
رئیس ســازمان برنامه و بودجــه ادامه داد: ما 
خودمــان را مقید می دانیم کــه در اولین برش 
برنامــه هفتم، بودجه را متناســب با آن تدوین 

و تصویب و اجرا کنیم. ما ســعی کردیم اعداد و 
ارقام و پیش بینی های خود را درباره منابع دولت 

واقع گرا تنظیم کنیم.
 تأکید بر اجرایی کــردن ۹۰ تا ۹۵ در صد 

بودجه ۱۴۰۲
منظور تأکید کرد: هدف ما این است که بودجه 
۱۴۰۲ را تــا ۹۰ و ۹۵ درصــد اجرایی کنیم. تا 
الان این میزان حدود ۷۰ درصد است و در نظر 
داریم کــه آن را تا پایان لایحــه بودجه به ۹۰ 

درصد برسانیم.
وی افزود: ما ســعی کردیم که بودجه ما متکی 
بــر درآمد پایدار باشــد و تــلاش می کنیم این 
را در بودجه ســال آینده عملــی کنیم. یکی از 
پارامترهای تأثیرگذار در این زمینه تراز عملیاتی 
اســت. این عدد در بودجه ۱۴۰۲ منهای ۴۵۴ 
همت اســت. معمولاً فرض براین است که این 
کسری تراز عملیاتی را از منابع حاصل از تملک 
دارایی های سرمایه ای جبران کنیم که مهم ترین 
بخــش در این امر، فروش نفت اســت؛ یعنی ما 
باید لاجرم در سال جاری بخشی از درآمد نفتی 
را صــرف امورات جاری کنیــم، اما این موضوع 

اصلًا پذیرفته نیست.

رئیس سازمان برنامه و بودجه یادآور شد: ما در 
بودجه سال ۱۴۰۳ تلاش داریم تراز عملیاتی را 
به منهای ۳۰۷ همت برسانیم تا حدود یک سوم 
کمتر از این میزان در بودجه ســال جاری باشد. 
در بودجــه ۴۰۳ تلاش ما اتــکا به منابع پایدار، 
اجتناب از فروش اوراق و دارایی های سرمایه ای 

برای امور جاری دولت است.
منظــور تصریح کرد: دولت بــه هیچ وجه دنبال 
ســختگیری مالیاتی و فشــار جدید مالیاتی به 
مــردم عزیز، کســبه و حقوق بگیران نیســت. 
مالیات براســاس قانون وصول می شود. یا باید 
پایــه مالیاتی یا باید نــرخ مالیاتی تغییر کند تا 
میزان دریافت مالیات افزایش داشته باشد که ما 

هیچ کدام از این کارها را انجام نمی دهیم.
وی با بیان اینکه تمام رویکرد دولت این اســت 
که از اقشــاری با درآمد پاییــن مالیات نگیرد، 
تأکید کــرد: تأکید دولت بــرای اخذ مالیات از 
طبقات بالاتر هم این اســت که به روش پلکانی 
انجام می شود. بنابراین مردم هیچ گونه نگرانی از 
این که قرار اســت بــار مالیاتی جدیدی بر آنان 

تحمیل شود نداشته باشند.

مالیاتی گسترش  برای فراریان  مالیاتی  تور   
می یابد

منظور با بیان اینکه در مالیات مستغلات، حقوق 
و دســتمزد یا مالیات مشاغل و شرکت ها اتفاق 
جدیدی رخ نمی دهد، تصریح کرد: اینکه منشــأ 
رشد درآمدهای مالیاتی چیســت، این گونه در 
نظر گرفته شده که محاســبه به صورت جزئی 
انجام شــود و یکی از منابع مــا دراخذ مالیات، 
گســترش تور مالیاتــی برای فراریــان مالیاتی 
اســت که این آرزوی کشــور اســت تا عدالت 
مالیاتی محقق شــود. رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه همچنیــن تأکید کرد: امیدواریم در یک 
 تــا دو گام آینــده بتوانیم تــراز عملیاتی را هم 
صفر کنیم و دولــت را با درآمدهای پایدار اداره 
کنیم. اگر درآمدی حاصل از نفت و فروش اموال 
داریم باید صرف امور دیگر کنیم، نه هزینه های 

جاری دولت.
 بنا نداریم اوراق منتشر کنیم و با آن حقوق و 

دستمزد بدهیم
وی یادآور شــد: یکــی دیگر از منابــع بودجه 
عمومــی تملک دارایی های مالی اســت که اگر 

دولت ها منابع کمی داشته باشند، اوراق منتشر 
می کننــد و در دولت بنا نداریم اوراق منتشــر 
کنیــم و با آن حقوق و دســتمزد بدهیم، البته 
در بودجه سال آینده تملک دارایی مالی افزایش 
یافته است دلیل آن، این است که امسال و سال 
آینده باید اوراق فروخته شده در سال های قبل 

را باید به موقع بازپرداخت کنیم.
منظور گفت: امســال خالص درآمد ما از انتشار 
اوراق منفی بود، یعنی فروش اوراق را صرف امور 
جاری نکردیم و صرف پرداخت بدهی سال های 
قبل شد. برای ســال آینده نیز عدد پیش بینی 
شــده که بتوانیم بدهی های سال های قبل را به 
موقع بازپرداخت کنیم و امیدواریم منابع دولت 
به قدری خوب شــود که بدون نیاز به انتشــار 
اوراق، بدهی سال های گذشته را پرداخت کنیم، 
اما این اقدام باید مرحله به مرحله انجام شود و 

امکان یک باره انجام دادن آن وجود ندارد.

چهارشنبه 1402/09/08 سیاسیسال سی ام  شماره 26157
فرمانده کل قوا در دیدار جمعی از فرماندهان نیروی دریایی ارتش تأکید کردند:

نیروی دریایی ارتش؛ ظرفیت بزرگ نظام و کشور
حضرت آیت ا... خامنــه ای، فرمانده کل قوا در 
دیدار فرمانده کل ارتش و جمعی از فرماندهان 
نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی با اشاره 
به ظرفیت های فراوان در نیروی دریایی ارتش، 
به خصــوص ظرفیت این نیرو بــرای کمک به 
اجرای سیاســت های اقتصاد دریا محور، بر لزوم 
کشــف ظرفیت های جدید به منظــور افزایش 
اقتدار نظام و کشــور و همچنین ایجاد نشاط و 

امید در جامعه تأکید کردند.
 ۷ آذر باید به عنــوان روز فداکاری نیروی 

دریایی ارتش معرفی شود 
رهبــر انقلاب اســلامی در این دیــدار که به 
مناسبت ۷ آذر روز نیروی دریایی ارتش برگزار 
شــد، ۷ آذر را یــک روز تاریخــی و فراموش 
نشدنی خواندند و افزودند: این روز باید به عنوان 
روز فداکاری نیروی دریایی ارتش معرفی شود.

  پیشرفت های غیرقابل باور نیروی دریایی ارتش
حضرت آیت ا... خامنه ای پیشــرفت های نیروی 

دریایــی ارتش از ابتــدای انقــلاب تاکنون را 
چشــمگیر و غیرقابل باور خواندنــد و گفتند: 

در ســال های اول انقــلاب حضــور نیــروی 
دریایــی ارتش فراتــر از آب های ســرزمینی 
غیرقابــل تصور بود، اما اکنــون نیروی دریایی 
 ارتــش با قــدرت و صلابت ســفر ۳۶۰ درجه 
به دور دنیــا انجام می دهد و با ســربلندی به 

کشور باز می گردد.
ایشــان افزودند: یــک روزی تصور نمی شــد 
که نیــروی دریایــی ارتش امــکان حضور در 
 دریای خــزر داشــته باشــد، اما اکنــون در

 سواحل دریای خزر ناوشکن ساخته و در آنجا 
به آب انداخته می شود. 

و  از کارخانه ها  پیشــرفت  اردوهای راهیان   
توانمندی های نیروی دریایی

رهبر انقلاب اســلامی با تأکید بر ارتقای بیش 
از پیــش تــوان و آمادگی های رزمــی نیروی 
دریایــی ارتش با اســتفاده از ظرفیت های این 

نیرو خاطرنشــان کردند: یکــی از ظرفیت های 
نیــروی دریایی ارتــش که می توانــد موجب 
ایجــاد امید و نشــاط در میان جوانان شــود، 
 زمینه ســازی برای امــکان بازدیــد اردوهای 
راهیان پیشرفت از کارخانه ها و توانمندی های 

این نیرو است.
حضــرت آیت ا... خامنه ای خاطرنشــان کردند: 
باید تلاش شــود تا نیــروی دریایی ارتش یک 

نیروی راهبردی، به صورت جامع باشد.
در این دیــدار امیر دریــادار شــهرام ایرانی، 
فرمانــده نیروی دریایــی ارتش ضمــن ارائه 
گزارشی از توانمندی ها و فعالیت های این نیرو، 
 از ابلاغ سیاست های توســعه دریامحور تشکر 
و قدردانــی و بــر آمادگــی نیــروی دریایی 
 ارتش بــرای کمک به اجرای این سیاســت ها 

تأکید کرد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

دولت به هیچ وجه دنبال سختگیری مالیاتی نیست

در نامه ای به رئیس جمهور؛
»قالیباف« قانون بانک مرکزی جمهوری اسلامی 

ایران را ابلاغ کرد
ایســنا- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در نامه ای 
به ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور، قانون بانک مرکزی جمهوری 

اسلامی ایران را ابلاغ کرد.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:
اشراف ایران بر منطقه، علت دروغ پردازی 

آمریکایی هاست
صداوسیما- امیر سرتیپ آشــتیانی، وزیر دفــاع و پشتیبانی نیروهای 
مســلح درخصوص این که پس از پایان رســمی تحریم های تسلیحاتی، 
غرب اعلام کرد تحریم های تســلیحاتی دیگری علیه ایران وضع خواهد 
کرد، گفت: ما در زمینه تســلیحات پیشرفت های بسیار بزرگی داشتیم 
و تمام این پیشــرفت ها هم در دوران تحریم بوده و در حال حاضر هم 
که فضای بازتری وجود دارد، قطعاً به این پیشرفت ها اضافه خواهد شد. 
وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح تأکید کرد: جمهوری اسلامی 
ایران در بخش های مختلف حوزه صنایع دفاعی مانند صادرات، ارتباط 
و تعاملات با کشــورهای دیگر درخصوص مباحث نظامی قطعاً توفیقات 
بیشتری را به دســت آورده و این چیزهایی که این کشورها می گویند 

غالباً شعار و فرافکنی است و هیچ کدام اعتبار ندارد.
وی با بیان اینکه جمهوری اســلامی ایران در منطقه از اشــراف کاملی 
برخوردار اســت، افزود: اینکه آمریکایی ها هر اتفاقی را که رخ می دهد 
با دروغ پردازی به ما نســبت می دهند برای این است که می دانند ایران 
اشــراف دارد و جمهوری اسلامی ایران است که در سطح منطقه حرف 

اول را می زند.

فرمانده نیروی زمینی سپاه:
قدرت عملیاتی رژیم صهیونیستی با طوفان الاقصی 

فروریخت

باشــگاه خبرنگاران- ســردار محمد پاکپور، فرمانده نیروی زمینی 
ســپاه در دومین همایش فرماندهان و مســئولین دفاتر نمایندگی ولی 
 فقیــه که در دانشــگاه علوم و فنــون نظامی امیرالمؤمنین )ع( نزســا 
برگزار شد، بخشــی از عوامل شکل گیری طوفان الاقصی را تشریح کرد 
و گفــت: این عملیات علاوه بــر اینکه پرده از شــکاف ها و ضعف های 
پنهان نگه داشته شــده رژیم صهیونیستی کنار زد، سیستم فرماندهی 
و کنتــرل اســرائیل را نابود کرد.وی با اســتناد به ســخنان وزیر امور 
 خارجــه آمریکا که در جریان طوفان الاقصی با عجله و سراســیمه خود 
را بــه اســرائیل رســاند و اذعــان کــرد کــه سیســتم فرماندهی و 
کنترل اســرائیل از بین رفته اســت، افزود: این وضعیتــی بود که در 
 طوفان الاقصــی اتفاق افتاد و آمریکا تلاش کــرد با همه توانمندی های 
 خــود نوعی تنفــس مصنوعــی را برای نجــات رژیم صهیونیســتی 

ایجاد کند.
فرمانده نیروی زمینی سپاه با بیان اینکه تا قبل از طوفان الاقصی قامت 
نظامی رژیم صهیونیستی به عنوان دارنده بالاترین اشراف اطلاعاتی در 
دنیا معرفی شــده بود، گفت: در عملیات اخیر حماس، قدرت عملیاتی 
رژیم صهیونیســتی غافلگیر و فــرو ریخت و این غافلگیــری در ابعاد 

اطلاعاتی، زمانی و مکانی دیده شد.
ســردار پاکپور، تعــرض و تجاوز مکرر صهیونیســت ها به مســلمانان 
فلســطین و مسجدالاقصی، تنگ کردن محاصره غزه و اجرای سناریوی 
مرگ تدریجی ساکنان آن، قرار داشتن تعداد زیادی از اسرای فلسطینی 
در دســت رژیم صهیونیستی و ... را از عوامل شکل گیری طوفان الاقصی 
برشــمرد و تصریح کرد: جنگ اخیر، نــکات و آموزه های فراوانی را هم 
برای ما به همراه داشــت که در معادلات دفاعی آن را مورد توجه قرار 
داده و هیچ وقت شرایط را برای خود عادی تصور نکرده و نخواهیم کرد 

و همواره برنامه ها و نقشه های دشمن را رصد می کنیم.

معاون سیاسی وزیر کشور:
 به دنبال حضور همه جریان های سیاسی در انتخابات 

اسفندماه هستیم

تسنیم- ســی ویکمین جلسه شــورای مرکزی خانه احزاب ایران ر با 
حضور اعضای خانه احزاب و محمدتقی شــاهچراغی، معاون سیاســی 

وزارت کشور و رئیس ستاد انتخابات کشور تشکیل شد.
مصطفی کواکبیــان، رئیس کمیته انتخابات خانه احزاب گزارشــی از 
فعالیــت این کمیته را ارائه داد و پس از بحث و تبادل نظر از شــورای 
مرکزی خواســت که در ۱8 دی ماه همایش فصلــی خانه احزاب را با 
عنوان »انتخابات و احزاب« برگزار کند که با رأی شورای مرکزی مقرر 

شد همایش در روز پنج شنبه ۲۱ دی ماه برگزارشود.
در ادامه این نشســت، محمدتقی شــاهچراغی، رئیس ستاد انتخابات 
کشــور اظهار داشــت که وزارت کشــور با تمام توان دنبــال برگزاری 
انتخاباتی ســالم و پرشــور بوده و در مورد احــراز صلاحیت ها در حال 
پیگیری هســتیم کــه از همــه جریان هــای سیاســی کاندیداها در 
 انتخابات حضور داشــته باشند تا مجلسی قوی با حضور همه جریان ها 

داشته باشیم.
شاهچراغی با اشاره به نامه وزیر کشور و هماهنگی انجام شده با شهردار 
تهران اعلام کرد تا زمان تحویل ســاختمانی مناســب تر، کماکان خانه 
احراب در محل فعلی به فعالیت خود ادامه دهد و در رابطه با جلســات 
شــورای مرکــزی و همایش های فصلی و دعــوت از مهمانان داخلی و 

خارجی می توانند از ساختمان وزارت کشور استفاده کنند.
معاون سیاســی وزیرکشــور در رابطه با تنگنای مالــی خانه احراب و 
پرداخــت یارانه به احزابی کــه در موعد مقرر، مجمع خــود را برگزار 

کرده اند قول مساعدت داد.

در نشست شورای اجرایی مجمع مجالس آسیایی؛
مجلس شورای اسلامی نایب رئیس کمیته فلسطین 

APA شد

ایســنا- در جریــان اولیــن روز برگزاری نشســت شــورای اجرایی 
مجمــع مجالــس آســیایی در ترکیه، مجلس شــورای اســلامی به 
عنوان نایب رئیس کمیته فلســطین انتخاب شــد. نمایندگان مجالس 
کشــورهای شــرکت کننده در این نشست، تشــکیل کمیته فلسطین 
را به تصویب نهایی رســاندند. این کمیته متشــکل از ۱۳ عضو اســت 
کــه با توجــه به موضوع کمیته کــه به طور کامل به بحث فلســطین 
 اختصاص می یابد، کشــور فلســطین بــه عنوان رئیس ایــن کمیته، 
جمهوری اســلامی ایران به عنــوان  نایب رئیس و اندونــزی به عنوان  

گزارشگر انتخاب شدند.
کشــورهای اردن، کویت، لبنان، عــراق، بحرین، آذربایجــان، ترکیه، 
پاکســتان، یمن، تاجیکســتان و عربســتان ســایر اعضای این کمیته 
را تشــکیل می دهند. نمایندگان حاضر در نشســت مذکور بر ضرورت 
گســترش فعالیت ها و انجام اقدامات لازم در راســتای حمایت از مردم 

مظلوم فلسطین تأکید کردند.
هیئت پارلمانی کشورمان متشکل از محمدمهدی زاهدی، رئیس گروه 
پارلمانی جمهوری اسلامی ایران در APA و غلامرضا نوری قزلجه، عضو 

گروه پارلمانی کشورمان در این مجمع حضور و مشارکت فعال دارند.

فارس- دومین جلســه کارگروه توســعه 
نیروگاه هــای اتمی برای تولیــد ۲۰ هزار 
مگاوات برق هســته ای به ریاســت محمد 
مخبر، معــاون اول رئیس جمهور برگزار و 
گزارشــی از آغاز به کار ساخت واحدهای 
دو و ســه نیروگاه اتمی بوشهر در مهرماه 
ســال جاری پس از ۵ سال وقفه به ارزش 

۲۳ هزار و 8۰۰ میلیارد تومان ارائه شد.
مخبر در این جلســه احداث نیروگاه های 
اتمــی را گامی مهم و ضــروری در جهت 
تأمین برق پایدار کشــور دانست و گفت: 
توســعه نیروگاه های هسته ای حرکتی در 

راستای رسیدن به ایران قوی است و همه 
دستگاه ها باید پشتیبانی های لازم را برای 

تحقق این برنامه انجام دهند.
برق  نیروگاه  مگاوات  هزار  احداث ۲۰   

اتمی، از مؤلفه های اقتدار کشور است
کرد:  خاطرنشان  رئیس جمهور  اول  معاون 
احــداث ۲۰ هــزار مگاوات نیــروگاه برق 
اتمی که مورد تأکیــد رهبر معظم انقلاب 
است، از مؤلفه های اقتدار کشور و مصداق 
بارز اثرگذاری توســعه صنعت هسته ای در 
ارتقای خدمت رسانی به مردم و تأمین برق 

مورد نیاز کشور است. 
وی افــزود: علاوه بر این احــداث نیروگاه 
برق اتمی از جهت تأمین ســلامت، امنیت 
غذایی، امنیت دارویــی، ارتقای علمی در 
کشــور دارای نقش و اهمیت فراوان است 
و بــه لحاظ اقتصــادی نیز اثــرات مثبت 
و ســازنده ای بــرای کشــور دارد؛ چراکه 
طبــق گزارش های ارائه شــده هر نیروگاه 
هزارمگاواتــی اتمی می توانــد حدود یک 
میلیارد یورو در سال صرفه جویی اقتصادی 
در مصرف ســوخت های فســیلی داشته 

باشــد. مخبر بر لزوم تدوین طرحی جامع 
جهت احــداث ۲۰ هزار مــگاوات نیروگاه 
اتمــی مبتنی بر آمایش ســرزمین تأکید 
کرد و افزود: لازم است وزارتخانه های نیرو 
و ســازمان انرژی اتمی جلساتی مشترک 
برگــزار و طرحی جامع بــرای احداث ۲۰ 
هزار مگاوات نیروگاه اتمی تدوین کنند به 
نحوی که تمامی جوانــب و ابعاد مختلف 
آن بر حســب نیازها و اولویت های کشور 
مشــخص باشــد و از اجــرا و تحقق این 
هدف گذاری در میان مدت اطمینان خاطر 
پیدا کرده و بتوانیم دانش فنی لازم را برای 
ساخت نیروگاه های آینده در داخل کسب 
کنیم. معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: به 
طور کلی توســعه انرژی های تجدیدپذیر و 
احداث نیروگاه های اتمی اقدامی ضروری،  
پر فایده و ســودمند برای کشــور است و 
در اولویت های دولت ســیزدهم قرار دارد 
آزادسازی ســوخت های فسیلی  با  چرا که 
می تواند ضمن بازگشــت ســرمایه گذاری 
درآمدهای ثانویه بســیاری نیز برای کشور 

به همراه داشته باشد.

ایســنا- اصغر ســلیمی، عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکــه مجلس برای 
تصویب قانــون در حوزه رمزارزها منتظــر ارائه لایحه 
از ســوی دولت اســت، بیان کرد: سکوهای ملی تبادل 
رمزارز بهترین راهکارهای مبارزه با پول شویی و تخلفات 
این حوزه هســتند و باید به شکل قابل توجهی در این 
مســیر مورد حمایت قرار بگیرند. اصولاً فعالیت کسب 
و کارهای دانش بنیان داخلی بــا هدف افزایش امنیت 
معاملات این حوزه و ارائه خدمات بهتر به کاربران است 
و بر اســاس گزارش هایی که داریم آنها مدام در مبارزه 
با تخلفات فعال هستند و توان فنی قابل توجهی دارند.
 محدودیت های رمزارز مسیر مبارزه با پول شویی را 

دشوارتر خواهد کرد
وی در ادامه با بیان اینکه اعمال محدودیت های رمزارزی 
مســیر حاکمیت را برای مبارزه با پول شویی و تخلفات 
دشــوارتر خواهد کــرد، گفت: ما در مجلس به شــدت 
نگران این موضوع هســتیم کــه اعمال محدودیت های 
غیرکارشناســی باعث مهاجرت کاربــران رمزارزها به 
سکوهای خارجی یا غیررســمی و غیرقانونی شود؛ در 
آن صورت امکان کنترل و نظارت وجود نخواهد داشت.

نماینده مردم سمیرم در مجلس تصریح کرد: متأسفانه 
امنیت دارایی های رمزارزی مردم در سکوهای خارجی 

به بهانــه تحریم های خصمانه بین المللی همیشــه در 
خطر اســت همین طور اســتفاده از این سکو ها، امکان 

بروز تخلفات را بسیار بیشتر می کند.
این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در ادامه با اشاره 
به نگرانی کاربران و کســب و کارهــای حوزه رمزارزها 
از اظهارنظر بعضی از مســئولان بانــک مرکزی درباره 
محدودیت های بیشــتر، گفت: بانک مرکزی در راستای 
رســالت خود و مطابق قوانین تنها متصدی این حوزه 
نیســت و دیگر نهادها ماننــد وزارت اقتصاد باید ورود 
کننــد، البته نمایندگان مجلس قبــلًا مخالفت خود را 

نسبت به آن اعلام کرده اند.
سلیمی افزود: البته رویکرد اخیر رئیس بانک مرکزی در 
تعامل با کســب و کارهای این حوزه قابل تحسین است 
اما از دولت و وزارت اقتصاد خواستاریم برای هر تصمیم 
متوجه عواقب آن باشــند؛ چرا که تصمیم غلط در این 
حوزه عواقب بی شــماری دارد. مجلــس منتظر لایحه 
دولت در زمینه رمزارزهاست تا برای تصویب قانون اقدام 
کند. این قانون می تواند از حقوق مردم و کســب وکارها 
حمایت کند و مانع از تصمیم گیری های غیرکارشناسی 
شود. نباید کاربران این حوزه را با سیاست های عجولانه 
و غیرکارشناسی به سمت سکوهای خارجی هدایت کرد 

و درنهایت سبب مهاجرت نخبگان شد.

ایرنا- علی باقری کنی، معاون سیاســی وزارت 
امور خارجه که برای شرکت در نهمین نشست 
مجمع صلح و امنیت آفریقا به ســنگال ســفر 
کرده اســت، روز دوشنبه ششم آذر ۱۴۰۲ در 
نخستین روز این نشست طی سخنانی به ارائه 
دیدگاه ها و مواضع جمهوری اسلامی ایران در 

قبال صلح و امنیت در آفریقا پرداخت.
نخستین روز این نشســت دو روزه در پنلی با 
حضور معاونان وزرای خارجه ایران، فرانســه، 

آلمان و ترکیه برگزار شد.
 در دوران گذار به نظم جدید هستیم

باقری در این نشســت گفــت: نظم بین المللی 
کنونی با وجود همــه پیچیدگی ها از ضعف ها 
و چالش های متعددی رنج می برد؛ تا حدی که 
به اذعان همگان استمرار حیات این نظم میسر 
نیست و بدون شک این نظم فروخواهد پاشید. 
در حــال حاضر در دوران گــذار به نظم جدید 
هســتیم. در این میان بایــد تأکید کرد که در 
نظــم جدید باید آفریقا جایــگاه واقعی خود را 

باز یابد.
وی ادامه داد: نقطه ضعف اصلی نظم رو به افول 
کنونی، بی عدالتی مشــهودی است که در تار و 
پود این نظم نهادینه شــده است. نظمی که بر 
پایه عدالت بنا نشده باشد، قطعاً پایدار نخواهد 
ماند. از سوی دیگر در نظم کنونی همه بازیگران 
از جمله آفریقایی ها در آن نقش موثری ندارند، 

لــذا تحمیلی بودن نظم کنونــی ازجمله نقاط 
ضعف برجســته آن به شمار می رود. به عبارت 
دیگر نظم کنونی حاصل مشــارکت همگان بر 
اساس ظرفیت ها و شایستگی های خود نیست، 
بلکــه برآمده از اعمال زور چند قدرت از جمله 
آمریکا و صرفاً تأمین کننده منافع نامشروع آنها 

است.
 آفریقا باید با ایفای نقش مؤثر، سهم شایسته 

خود را در نظم آتی به دست آورد
معــاون سیاســی وزارت خارجه خاطرنشــان 
کــرد: همه بازیگران موثر بــه ویژه آفریقایی ها 
بایــد تلاش کنند تــا با ایفای نقــش مؤثر به 
سهم شایســته خود در نظم آتی جهانی دست 
یابند. هر نظمی که در آن آفریقا سهم شایسته 
نداشــته باشــد، نظم پایدار نخواهد بود. براین 
اســاس همه کســانی که می خواهند تا هرچه 
 زودتــر به نظمــی پایدار و فراگیر در گســتره 
جهانی دســت یابند، نباید در برابر ایفای نقش 
مؤثر و کســب ســهم شایســته آفریقا در آن 
مانع تراشی کنند. در عین حال آفریقایی ها نیز 
نباید منتظر اقدام دیگران باشند، بلکه خود باید 
در مواجهــه با بی عدالتی ها و ظلم بایســتند تا 
بتوانند ســهم شایســته خود را در این نظم به 

دست آورند.
 طنز تلخ تاریخ: نابودی انسان در میدان و 

مرثیه سرایی برای حقوق بشر در دیپلماسی

وی تأکید کرد: در ایــن میان آفریقایی ها باید 
به این واقعیت توجه داشــته باشــند که برای 
دســتیابی به ایــن هدف بایــد از ظرفیت های 
چندجانبه گرایی در دوران گذر استفاده کنند، 
چر اکه امروز امنی، صلح، پیشرفت و توسعه در 
گرو وابســتگی به آمریکا و یا یک قدرت غربی 
دیگر نیست. در طول سال های گذشته غربی ها 
به بهای جان و منافع آفریقایی ها صاحب منابع 
و قدرت و پیشرفت شــدند و به قیمت ناامنی 
در آفریقــا، امنیت خود را تضمین نمودند، ولی 
امروز با آگاهی ملت هــا و دولت های آفریقایی 
ادامه چنین وضعی میسر نیست و دیگر غربی ها 
نمی توانند در ســرزمین های آفریقایی، انسان و 
حقوق بشــر را نابود کننــد و در همان حال، 
در ســاختمان های مجلل نهادهای بین المللی 
 بــرای انســان دلســوزی و برای حقوق بشــر 

مرثیه سرایی کنند.

معاون اول رئیس جمهور مطرح کرد:

 تدوین طرح جامع احداث ۲۰ هزار مگاوات نیروگاه اتمی
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس: 

مجلس منتظر لایحه دولت در زمینه رمزارزها است

معاون سیاسی وزارت امور خارجه :

غربی ها دیگر نمی توانند برای حقوق بشر مرثیه سرایی کنند
وزیر امور خارجه طی نامه هایی به رئیس و دادستان دیوان بین المللی کیفری:

دیوان بین المللی کیفری اجازه ندهد مرتکبین 
جرایم بین المللی بی کیفر بمانند

خارجه  امــور  وزیر  امیرعبداللهیــان،  حســین  ایرنا- 
کشورمان با ارسال نامه هایی به رئیس و دادستان دیوان 
بین المللی کیفری، بر ضرورت تســریع در رسیدگی این 
دیوان به پرونده فلســطین و محاکمه جنایات اخیر در 

غزه تأکید کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به بمباران وحشیانه 
غزه و تجاوز زمینی به آن از ســوی رژیم صهیونیستی و 
شــهادت بیش از ۱۴۰۰۰ نفر از مردم بیگناه و مجروح 
شــدن بیش از ۳۲۰۰۰ انجامیده است، آنها را مصداق 
ارتکاب جرایم خطیر بین المللی از قبیل جنایت جنگی، 

جنایت علیه بشریت و نسل کشی دانسته است.
امیرعبداللهیــان حمایت برخی از کشــورها از رژیم غاصب صهیونیســتی را موجبــات قلدری و ادامه 
سبوعیت و خشونت این رژیم در ارتکاب جنایات بین المللی در کمال آرامش و بی کیفر مانی دانست و 
بــر تعهد حقوقی دیوان بین المللی کیفری در انجام وظایف خود مبنی بر تعقیب مرتکبین این جنایات 

برای پایان بخشیدن به بی کیفری تأکید کرد.
 دیوان بین المللی کیفری اجازه ندهد مرتکبین جرایم خطیر بین المللی بی کیفر بمانند

وزیر امور خارجه با اشاره به رسیدگی پرونده فلسطین نزد دیوان، اقدام دیوان بین المللی کیفری در این 
رابطه را آزمونی برای استقلال و بی طرفی قضایی آن دانسته و افزوده است که اکنون زمان آن است که 
دیوان تصمیم بگیرد که در برابر فشــار و منافع برخی از قدرت ها مقاومت کند یا با عقب نشینی در این 

مسیر اجازه دهد که بی رحمی های ارتکابی توسط رژیم اشغالگر بی کیفر باقی بماند.
امیرعبداللهیان در این نامه افزوده اســت که از دیوان بین المللی کیفری انتظار می رود که اجازه ندهد 
مرتکبین جرایم خطیر بین المللی بی کیفر مانده و با تبعیت از وظیفه اصلی اش که در اساســنامه رم بر 
آن تأکید شده است، با اجتناب از استانداردهای دوگانه و عدالت گزینشی و سیاسی کاری، تعقیب قضایی 

کارآمد مرتکبین جنابات خطیر بین المللی را تضمین کند.
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 گروه خبر-لیلا غضنفری 
تجلیل مدیریت شهری و شورای اسلامی شیراز از بسیجیان استان 
فارس و شهر شیراز به مناسبت هفته بسیج با حضور سردار یدا... 
بوعلی، فرمانده سپاه فجر و فرماندهان نواحی پنجگانه شهر شیراز 
در همایش تبیین کارآمدی و تجلیل از الگوهای موفق خدمتگزاری 
به همت مدیریت شهری و حضور فرماندهان پایگاه های مقاومت 

بسیج شیراز انجام شد.
ســردار بوعلی در این مراســم اظهار کرد: آنچه که همواره حائز 
اهمیت اســت، موضوع امیدآفرینی اســت و هر فردی امروز در 
دل مــردم بتواند ذره ای امید ایجــاد کند، قطعاً در جهت تحقق 
رهبر معظم انقلاب حرکت کرده است. فرمانده سپاه فجر فارس با 
تصریح بر امیدآفرینی افزود: تک تک ما در این راستا تکلیف داریم 
و این گونه نیست که تنها شهردار، معاونین وی و سایر مسئولین 
استان در این حوزه وظیفه داشته باشند، بلکه همه کسانی که امروز 

دل در گرو انقلاب دارند باید در این راستا نقش آفرین باشند. 
وی خاطرنشان کرد: آن چه که طی چند سال گذشته در مقایسه 
با وضعیت فعلی مدیریت شهری کلان شهر شیراز شاهد هستیم، 

نگاه متفاوت شورا و شهرداری به امور فرهنگی شهر بوده است. 
فرمانده سپاه فجر فارس تصریح کرد: در حوزه فرهنگی مدیریت 
شهری شاهد برپایی مواکب و سازه ها در معابر اصلی شهر همچون 
پیاده راه سلامت و چمران هستیم که این اقدامات نشان از تلاش 
شهرداری شــیراز اســت. وی ادامه داد: با توجه به اقداماتی که 
شهرداری شــیراز در حوزه عمرانی در دستور کار دارد، شهرداری 
این فرصت و ظرفیت را ایجاد کرده است تا شهروندان، دانشجویان 

و سایرین نیز از پروژه های اجرایی بازدید کنند. 
این مقام ارشد سپاه فارس اضافه کرد: شهرداری شیراز به عنوان 
اولین مجموعه مبتکر توانست برای نخستین بار در حوزه مدیریت 
شهری به موضوع محرومیت زدایی اعتبار تخصیص دهد که در این 

راستا در مرحله اول با شناسایی یک هزار خانه محرومین، مرمت 
و تعمیر بنای ۷۰۰ خانه انجام شد. 

ســردار بوعلی همچنین خاطرنشان کرد: بسیجیان استان فارس 
در مشارکت با شــهرداری شیراز، متفاوت تر از سایر استان ها در 

موضوعات مختلف پیشتاز هستند.
   تجلی فرهنگ و تفکر بسیجی در شهرداری شیراز

شهردار کلان شهر شیراز نیز با تسلیت ایام فاطمیه و گرامیداشت 
هفته بسیج، بصیرت افزایی و جهاد تبیین را هدف از برگزاری این 

نشست عنوان کرد.
محمدحسن اسدی که فرهنگ و تفکر بسیجی را راهگشای همه 

مسائل می داند، بر تأسی گرفتن از این تفکر تأکید کرد.
وی تصریح کرد: بســیج در دهه های متمادی انقلاب اسلامی هر 
کجا که نیاز به تســریع در خدمت رســانی بوده، ورود و پیشرو و 
کارگشا بوده است. این مقام ارشد مدیریت شهری کلان شهر شیراز 
خاطرنشان کرد: بسیج به عنوان یک اتمسفر، روحی در کالبد ایران 

و کشورهای آزادی خواه دمیده است. 
اســدی در ادامه ســخنان خود در جمع فرماندهان پایگاه های 

مقاومت بسیج شــیراز با تصریح بر این موضوع که در شهرداری 
این کلان شــهر اتفاقات خوبی رقم خورده و وظیفه امروز ما هم 
امیدآفرینی و کار و تلاش اســت، تأکید کرد: امروز نیز با فرهنگ 
بســیجی و مجاهدت های فــراوان برای اعتــلای نظام مقدس 

جمهوری اسلامی تلاش می کنیم.
شــهردار کلان شهر شیراز همچنین به لزوم حضور حداکثری در 
انتخابات پیش رو هم تأکید و بیان کرد: هدف ما باید مشــارکت 
پرشــور مردم در پای صندوق های رأی باشــد. اسدی در بخش 
دیگری از سخنان خود با بیان اینکه طی ۱۳ ماه گذشته شهرداری 
شیراز موفق به ســپری کردن ۲۰ مرحله جهش عمرانی در این 
کلان شــهر شد، گفت: همچنین توانستیم بودجه را طی دو سال 
۴۰۰ درصد افزایش دهیم و امروز بیش از ۸۲/۵ درصد این بودجه، 

عمرانی است.
شهردار کلان شهر شــیراز ادامه داد: همچنین در این بازه زمانی 
جهش آسفالت را تعریف کردیم و در راستای رفع کمبود قیر دو 
کارخانه آســفالت و دو معدن شن و ماسه شهرداری شیراز فعال 

شدند و روزانه بیش از ۱۵ ساعت فعالیت می کنند.

اســدی به همشهریان شــیرازی وعده داد که تا سال آینده تمام 
کوچه های خاکی و معابر با عرض کم آسفالت می شوند.

وی به سفر اخیر هیئت دولت و ریاست جمهوری به فارس و شیراز 
اشاره و بیان کرد: شهرداری و شورای اسلامی شهر شیراز در این 
سفر موفق به بهره داری و آغاز عملیات اجرایی ۶۲ پروژه به ارزش 

۲۱ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان شد.
شــهردار شیراز خاطرنشــان کرد: همچنین در دهه فجر امسال 
یک بســته ۵۰ هزار میلیارد تومانی تعریف شــده که شامل ۳۰ 
هزار میلیارد تومان پروژه هایی است که عملیات اجرایی آنها آغاز 
می شود و ۲۰هزار میلیارد تومان پروژه هایی است که به افتتاح و 
بهره برداری می رسند. بنا به اظهار اسدی؛ در ۴ گوشه کلان شهر 
شــیراز در ایام پرفــروغ دهه فجر چهار بزرگــراه و چهار تقاطع 
غیرهمسطح به بهره برداری می رسند. وی ادامه داد: بزرگراه شهید 
سپهبد سلیمانی، بزرگراه سردار شهید استوار، ۵۵ متری آفرینش 

از جمله پروژه های شاخص دهه فجر هستند.
شهردار شیراز گفت: به مناســبت سالگرد شهادت سردار شهید 
اســتوار نیز هفته آینده طی برنامه ای مشترک میان شهرداری و 

ســپاه فجر فارس در محل پروژه بزرگراه سردار شهید استوار از 
خانواده این شهید والامقام تجلیل خواهد شد.

اســدی بیان کرد: همچنین در سالروز شهادت سپهبد سلیمانی 
در دی ماه نیز مراسم تجلیل از خانواده شهدا و ایثارگران در محل 

بزرگراه شهید سلیمانی برگزار خواهد شد.
   بسته صدهزار میلیارد تومانی برای هفته شیراز 

وی در بخش پایانی سخنان خود اعلام کرد: یک بسته ۱۰۰ هزار 
میلیارد تومانی در هفته شیراز سال آینده توسط شهرداری شیراز 

ارائه خواهد شد.
شهردار شیراز با تأکید بر این موضوع در شهرداری این کلان شهر 
فرهنگ و تفکر بسیجی حاکم است، ابراز امیدواری کرد که بیش 

از گذشته در خدمت مردم شیراز و خانواده شهدا باشیم.
   پایگاه های بسیج باید مکانی برای تربیت نوجوانان و جوانان 

باشد
محمدتقی تذروی نایب رئیس شــورای اسلامی شهر شیراز نیز با 
بیان خاطراتی از دوران جنگ و فعالیت های بسیج در آن دوران، 
اظهار کرد: پایگاه های بســیج باید مکانی برای تربیت نوجوانان و 
جوانان باشد؛ چراکه فرماندهان بسیج با پرورش نوجوانان و جوانان 

می توانند آینده مملکت را بسازند.
تذروی ادامه داد: ســخت ترین مرحله بســیج به کارگیری است، 
فوت وفن این مهارت در دســت فرماندهان بسیج است، امروز اگر 
شهردار موفق است چون شورای موفقی پشت آن است، ۵۰ هزار 
میلیارد در دهه فجر کلنگ زنی می شــود و یک صد هزار میلیارد 

پروژه برای سال آینده در دست برنامه ریزی است.
وی با بیان اینکه می توانیم کار کنیم، خاطرنشان کرد: به ما فرصت 
دهید ما می توانیم پروژه ها را به نهایت برســانیم، توان فرهنگی 

شهرداری شیراز بسیار بالاست.

ثبــات در بــازار ارز و طلا 
اســت  فاکتورهای  ازجمله 
کــه در چند مــاه اخیر در 
بازار های مالی و ســرمایه  گذاری شاهد بودیم. هر چند که در 
همین بازار نرخ برخی از اقلام خوراکی دارای رشد چندبرابری 
بوده اســت و توان خرید قشر کارگران به نصف رسیده است، 
باز هم در گزارش مرکز آمار نرخ تورم در آبان ماه با شیب کند 

تورم مواجه شده است. 
یکی از کارکردهای و سیاســت های دولت در چند ماه اخیر 
ثبات در بازار دلار و طلا بوده اســت اما در بخش مســکن و 
مواد غذایــی این ثبات کمتر به چشــم می خورد. به طوری 
که بخش عمده از درآمدها در بخش مســکن و مواد غذایی 
هزینه مي شود. این در شرایطی است که در دو گروه شهری 
و روستایی، شاخص سالانه تورم متفاوت بوده اند، به گونه ای 
که شــهری ها تورم ســالانه ۶/۴۴ درصدی و روستایی ها نیز 
تورم ســالانه ۸/۴۶ درصدی را تجربه کرده اند که نســبت به 
ماه قبل، کاهش داشته است. از سوی دیگر، در بررسی تورم 

سالانه، با دو بخش خوراکی و غیرخوراکی روبه رو هستیم که 
در بخش خوراکی ها، تورم ســالانه کل کشــور با افت نسبت 
به مهرماه به رقم ۵۲/۲ درصد رســیده که این شاخص برای 
مناطق شــهری و روســتایی به ترتیب ۵۲/۲ و ۵۲/۱ درصد 
اســت. همچنین در بخش غیرخوراکی و خدمات، نرخ تورم 
سالانه کل کشور با افزایش نســبت به مهرماه به رقم ۴۱/۳ 
درصد رسیده که این نرخ تورمي  برای شهری ها و روستایی ها 
به ترتیب ۴۱/۱ و ۴۲/۶ درصد اســت و نســبت به ماه قبل، 

بیشتر شده است. 
طبق گزارش مرکز آمار ایران، آبان ماه ۱۴۰۲ تورم انواع روغن 
و میوه به ترتیب منفی ۱/۱ و ۱/۲ درصد بوده و در مقایســه 
بــا ماه قبل کاهش قیمت پیدا کرده اســت. مرکز آمار ایران 
گزارش تورم آبان ماه ۱۴۰۲ را منتشــر کرد. در این گزارش 
در گروه خوراکی ها و آشــامیدنی ها کمترین تورم مربوط به 
روغن هــا و چربی ها با تورم منفی ۱/۱ و میوه و خشــکبار با 
تورم منفی ۱/۲ درصد اســت. در این گروه سبزیجات شامل 
ســبزی ها و حبوبات با تورم ۶/۳ درصد بیشترین نرخ تورم را 
به خانوار های ایرانی تحمیل کرد. در ماه گذشــته تورم در دو 

گروه مسکن و آموزش رکورد زد. 
تــورم بخش گروه مســکن شــامل آب، برق، گاز و ســایر 
ســوخت ها و اجاره بها رشــد ۴درصدی در مقایسه با مهرماه 

پیدا کرد. تورم ماهانه بخش آموزش نیز در ماه آبان بیشترین 
اثر افزایشــی قیمت ها را بر خانوار های ایرانی گذاشت. تورم 
ماهانه این بخش در ماه گذشته طبق گزارش مرکز آمار ۳/۴ 
درصد ثبت شــده است. در بررســی قیمت کالا ها و خدمات 
مصرفی خانوار های کشور قیمت گوشت سفید و فرآورده های 
آن  ۸۱/۶ درصد و قیمت گوشت قرمز و گوشت ماکیان ۸۲/۴ 
درصد در آبان ماه امســال نسبت به نرخ همین اقلام در آبان 
ماه سال گذشته رشد قیمت داشته  که بیشترین میزان تورم 
نقطــه به نقطه را در بین کالا هــا و خدمات مصرفی به خود 
اختصاص داده اســت. بر اســاس این گزارش، گوشت قرمز و 
گوشــت ماکیان با تورم نزدیک به ۹۱ درصد بیشترین میزان 
تورم ســالانه در بین کالا ها و خدمــات مصرفی خانوار های 

کشور را داشته است.
  تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشور

منظــور از تورم نقطــه به نقطه، درصد تغییر عدد شــاخص 
قیمت نســبت به ماه مشابه سال قبل اســت که در آبان ماه 
۱۴۰۲، تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشــور ۲/۳۹ درصد 
بوده اســت؛ یعنی خانوارهای کشــور به طور میانگین ۲/۳۹ 
درصد بیشــتر از آبان ماه ۱۴۰۱ بــرای خرید یک مجموعه 
کالاها و خدمات یکسان، هزینه کرده  اند. تورم نقطه به نقطه 
آبان ماه ۱۴۰۲، در مقایسه با ماه قبل، بدون تغییر بوده است. 

  تورم ماهانه خانوارهای کشور
منظــور از تــورم ماهانه، درصد تغییر عدد شــاخص قیمت، 
نسبت به ماه قبل اســت که در آبان ماه ۱۴۰۲ تورم ماهانه 
خانوارهای کشــور برابر ۲/۲ درصد بوده اســت. تورم ماهانه 
برای گروه های عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات«، 
۰/۱ درصــد و برای گــروه عمده »کالاهــای غیرخوراکی و 
خدمات«، ۷/۲ درصد بوده اســت. درصد تغییرات شــاخص 
قیمت در دهک های هزینه ای کل کشــور در آبان ماه ۱۴۰۲ 
نرخ تورم ســالانه کشور در آبان ماه ۱۴۰۲ برابر ۹/۴۴ درصد 
است که دامنه تغییرات آن برای دهک های مختلف هزینه ای 
از ۰/۴۳ درصد بــرای دهک اول، تا ۳/۴۶ درصد برای دهک 

دهم است. 
بر این اســاس فاصله تورمي دهک ها در این ماه به ۳. ۳ واحد 
درصد رسید که نســبت به ماه قبل )۹/۱ واحد درصد( ۴/۱  
واحد درصد افزایش داشته است. ، نرخ تورم سالانه ده استان 
از میانگین کل کشــور کمتر بوده و استان تهران با کمترین 
تورم ســالانه، یعنی ۴۰ درصد مشخص است. از سوی دیگر، 
استان یزد همچون ماه قبل، بیشترین نرخ تورم سالانه کشور 
در ســطح ۹/۵۵ درصد را از آن خود کرده اســت. در همین 
جدول استان فارس با تورم ۷/۴۳ درصد در رتبه ۷ کمترین 

تورم نسبت به میانگین کشور را دارد.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز خبر داد:
آغاز کاهش ۱۴ درصدی پرداخت نقدی عوارض

 
حمیدرضا اســماعیلی، معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز اعلام کرد: 
طرح پلکانی کاهش عوارض ۱۴درصدی شــهرداری شــیراز از چهارشنبه 
 ۸ آذرمــاه تا پایــان وقــت اداری روز پنجشــنبه ۷ دی ماه ســال جاری 

آغاز شده است. 
اسماعیلی بیان کرد: طرح پلکانی کاهش عوارض ۱۴درصدی شهرداری شیراز 
از چهارشنبه ۸ آذرماه تا پایان وقت اداری روز پنج شنبه ۷ دی ماه سال جاری 
آغاز شده است. وی افزود: تخفیفات در این طرح تا پایان سال جاری به صورت 
پلکانی کاهش پیدا می کند و این فرصت تنها برای کسانی است که به صورت 
 نقدی عوارض شغلی، ساختمانی و بهای خدمات شهرداری )شغلی و پسماند( 

خود را پرداخت کنند. 
معاون مالی و اقتصادی شــهرداری شــیراز همچنین یادآور شد: مؤدیانی 
که تاکنون  نســبت به پرداخت نقدی عوارض ســاختمانی و بهای خدمات 
شهرداری )شــغلی و پســماند( خود اقدام نکرده اند، می توانند برابر مصوبه 
 شــورای اسلامی شهر شــیراز تا پایان روز پنج شــنبه ۷ دی ماه، از فرصت 

ایجاد شده استفاده کنند. 
اســماعیلی گفت: شــهروندان می توانند برای اطلاع بیشتر از دوره های این 
shiraz.ir طرح و نحوه پرداخت آنها به درگاه الکترونیکی شــهرداری شیراز 

 مراجعه کنند. 
بنا به اظهار اسماعیلی؛ مالکین نیز می توانند برای پرداخت عوارض نوسازی 
ملــک خود، هم با مراجعه به مناطق یازده گانه شــهرداری و هم با ورود به 
 ســامانه خدمات اینترنتی یکپارچه شهرسازی شــهرداری شیراز به نشانی
 eshahr.shiraz.ir و همچنین با ورود به درگاه خدمات هوشــمند »سرو« 

شیراز به نشانی sarv.shiraz.ir نسبت به پرداخت عوارض خود اقدام کنند.

تورم سالانه فارس در آبان ماه کمتر از میانگین کشور شد
 هفتمین استان کشور با 43/7 درصد تورم 

یکصدوشصت و یکمین شورای آموزش و پرورش استان به ریاست محمدهادی 
ایمانیه، اســتاندار فارس برگزار شد. استاندار فارس در این نشست بر ضرورت 
مرور سریع مصوبات جلسه قبل در ابتدای هر جلسه تأکید کرد و گفت: جلسات 

شورای عالی استان می بایست به ارائه پیشنهادات و اخذ مصوبه سپری شود.
 وی افزود: گزارشات می تواند به شکل مکتوب به اعضا ارسال شود و اقدامات 

مبتنی بر کار کارشناسی در جلسه مطرح و رأی گیری صورت پذیرد. 
  تخصیص اعتبار برای گروه های فعال دانش آموزی

ایمانیه تصریــح کرد: اعتبــاری از درآمد اختصاصی بــرای گروه های فعال 
دانش آموزی در نظر گرفته شود تا دانش آموزان فعال، در مناسبت های مختلف 

ملی و مذهبی برنامه های مد نظر خود را با مشارکت مدارس اجرایی کنند. 
 رئیس شــورای آموزش و پرورش فارس به آمار رتبه های برتر کنکور سال 
جاری نیز واکنش نشان داد و گفت: همه جوانب مرتبط با کنکور سراسری 

به فراخوان عمومی گذاشته شود و پیشنهادات مناسب جهت افزایش تعداد 
رتبه های برتر از اســتان فارس در آزمون سراسری، مورد ارزیابی قرار گرفته 
و عملیاتی گردد.  نماینده عالی دولت در اســتان فارس به مصوبه شــورای 
آموزش و پرورش استان نیز اشاره کرد و گفت: توزیع عادلانه مدارس و حل 
مشــکلات مدارس استان با تمرکز بر توان استانی، دو رویکرد اصلی شورای 
آموزش و پرورش فارس می باشــد که به تصویب رسیده است. توقع داریم 
با استفاده از ظرفیت هایی همچون قانون مولدسازی و تکیه بر توان استانی 

مشکلات مدارس را یکی پس از دیگری مرتفع کنیم. 
  استفاده از اماکن ورزشی مدارس توسط مردم

وی همچنین بر ضرورت اســتفاده از اماکن ورزشــی مدارس توسط مردم 
تأکید کرد و گفــت: اداره کل آموزش و پرورش اســتان توافقنامه جامعی 
با اداره کل ورزش و جوانان اســتان در همه ابعاد قابل همکاری امضا کند. 
ایمانیه همچنین خواســتار انعقاد تفاهم نامه ســه جانبه آموزش و پرورش، 
اداره کل کتابخانه ها و امور مســاجد فارس با هدف استفاده بیشتر مردم از 

کتابخانه های موجود در مدارس و مساجد شد. 
اســتاندار فارس در بخش دیگری از ســخنان خود به احداث هنرستان ها 
نیز اشــاره کرد و گفت: آموزش و پرورش اســتان اعلام نماید چند مدرسه 
فعلی قابل تبدیل شــدن به هنرســتان را دارد تا بر اساس آن برنامه ایجاد 
هنرستان ها تدوین و اجرایی شود. وی همچنین از مجمع خیرین مدرسه ساز 

خواست در راستای ساخت هنرستان مساعدت نمایند. 
 وی در پایان نیز خواستار حضور برخی از دانش آموزان و معلمین در جلسات 

شورای آموزش و پرورش استان شد.

گروه خبر- نجمه قنبری
محمد فرخ زاده، معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری 
استانداری فارس در نشستی خبری با خبرنگاران با موضوع 
گردشــگری سلامت و افق های پیش رو گفت: سال گذشته 
شورای سلامت در استان فارس شکل گرفت تا همه متولیان 
گردشگری سلامت در آن حضور پیدا کنند و مشکلات این 

حوزه آسیب شناسی و عارضه یابی شود. 
وی با بیان اینکه یکی از مهم ترین موضوعات اختلاف دیدگاه 
در خصوص مترجمان بود، افزود: باید با نگاه تســهیل گرانه 
به مســائل مترجمان ورود کرد که اکنون پس از شناسایی 
بیش از ۶۰۰ نفر مترجمان فعال در استان و مصاحبه برای 
آن ها پرونده تشکیل دادیم که تاکنون ۳۰۰ کارت ویژه برای 

مترجمان صادر شد.
معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس با 
بیان این که مترجمان آموزش های لازم در حوزه گردشگری 
سلامت را فرا گرفتند، تأکید کرد: معتقدیم کسانی که درگیر 
مقوله سلامت می شــوند باید با موضوعاتی نظیر روادیدها، 
بیمارســتان ها و پروتکل های بهداشتی، امنیتی و ... مسلط 
شــوند. اختلاف دیرینه ای بین وزارت بهداشت و میراث از 
گذشته وجود داشــت و با یکدیگر در تناقض بودند اما در 
استان فارس برای نخســتین بار امضای هر دو سازمان در 

کارت های صادره درج شد.
فرخ زاده در ادامه آمار پذیرش بیماران گردشــگر ســلامت 
خارجی به بیمارســتان های دارای مجوز در استان را مورد 

توجه قرار داد و اضافه کرد: در ســال ۱۴۰۰ براســاس آمار 
علوم پزشــکی ۱۰ هزار و ۴۸۲ نفر، ۱۵ هزار و ۶۸۹ نفر در 
سال ۱۴۰۱ و ۷ ماهه امسال حدود ۸ هزار و ۹۶۰ نفر به این 

مراکز مراجعه کردند. 
همچنین بیشــترین مراجعه کنندگان از کشورهای عمان، 
ارمنســتان، تاجیکســتان، ترکمنســتان، ترکیه، بحرین، 
افغانســتان و... بودند که بالاترین رتبه و عمل ها مربوط به 
پیوند، چشــم، پوســت، مو و زیبایی بوده و اخیراً کارهای 
 جدیــدی از پزشــکان مثل بیماری های قلبــی و تومورها 

مطالبه کردند.
وی با بیان این که در بازارهای هدف گردشــگری سلامت 
فــارس، بازاریابی جدیدی شــکل گرفته کــه از جمله آن 
می توان به جنوب عراق اشــاره کــرد، گفت: ۴ مجموعه از 
جمله انجمن حرفه ای سلامت، شرکت توسعه گردشگری، 
شرکت نمایشگاه ها و شرکت همیاری ها برای هدف گذاری 
در بازار هدف عراق مشارکت دارند و یاری گر استان در مسیر 

گردشگری سلامت هستند.
فرخ زاده با اشاره به روی کار آمدن انجمن حرفه ای سلامت، 
گفت: تعدادی از شــرکت تابع میراث فرهنگــی نبودند و 
بعضی دیگر در سیستم بهداشت پذیرفته نمی شدند که در 
سامان دهی هایی جدید همگی مکلف شدند تا شرکت های 
تســهیلگر علوم پزشــکی آژانس های خود را ثبت کنند و 
در حال حاضر یک دســت در حال فعالیت هستند، ازاین رو 
انجمن حرفه ای ســلامت با ۸۵ دفتر خدمات مســافرتی و 

جهانگردی دارای مجوز بند ب شکل گرفت و به دنبال دفاتر 
جدید در عراق و اوراسیا هستیم. 

معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس 
از اضافه شدن زبان عربی و انگلیسی به شماره شبانه روزی 
mcmc مرکز پایش سلامت مربوط به علوم پزشکی استان 
فارس خبر داد و در بخش دیگری از ســخنان خود اظهار 
کرد: ۲۰ ایراد در ترمینال خارجی فرودگاه بین المللی شهید 
دســتغیب شیراز شناسایی شد که در سفر هیئت دولت به 
اســتان نیز ترمینال خارجی نیمه کار فرودگاه شیراز مورد 
بررســی انجام گرفت و در نهایت پیمانکار قبلی خلع ید و 
پیمان جدید به زودی بسته می شود. هم چنین از شهرداری 
نیز انتظار اســت علائم ترافیکی، پارکینگ ها و تاکسی های 

قدیمی را نیز سامان دهی کند.

استاندار فارس:

خیرین مدرسه ساز در ساخت هنرستان 
مساعدت نمایند 

معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس اظهار کرد:

به دنبال دفاتر جدید در عراق و اوراسیا هستیم 

تی
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: ط
س 
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شهردار شیراز:

 شاهد تجلی فرهنگ و تفکر بسیجی در شهرداری هستیم 

تی
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اه

: ط
س 

عک

فرمانده سپاه فجر فارس:

مدیریت شهری فعلی نگاهی ویژه به امور فرهنگی دارد

در همایش تبیین کارآمدی و تجلیل از الگوهای موفق خدمتگزاری بسیج  به همت مدیریت شهری شیراز رقم خورد؛

پاسداشت خدمات بسیج

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی
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اروپا

جمهوری چک: 
دیگر سلاحی برای ارسال به اوکراین نداریم

ایسنا- جانــا سرنوچوا، وزیر دفاع جمهوری  چک صراحتاً اعلام 
کرد که دیگر چیز زیادی در انبارهای ذخایر تسلیحاتی اش برای 
ارسال به کی یف نمانده است. وزیر دفاع جمهوری چک اوایل ماه 
جاری میلادی فهرســتی را از تجهیزاتی که به اوکراین ارسال شده، منتشر کرد و 

ارزش آن ۱/۲ میلیارد کرون )۵۴/۱ میلیون دلار( تخمین زده شد.
او در گفت وگــو بــا تلویزیون دولتی جمهوری چک بیان کــرد: موارد و تجهیزات 
زیــادی برای ما نمانده که بتوانیم به اوکراین ارســال کنیم. از طرف دیگر، تلاش 
خواهیم کرد تا با صدور مجوزهای صادراتی برای شرکت های خصوصی تسلیحاتی، 
کمبود ارسال تسلیحات از انبارهای خود را جبران کنیم زیرا نمی خواهیم با تخلیه 

کامل آن ها، توان دفاعی خود را به خطر بیندازیم.
طبق آنچه ســرنوچوا خاطرنشــان کرده، صنایع نظامی جمهوری چک در صورت 
انعقاد قرارداد برای اوکراین، ظرفیت تأمین مهمات و تسلیحات را برای این کشور 
دارد. او این واقعیت را مطرح کرد که پراگ نزدیک به ۵۰ خودروی جنگی و تانک 
پیاده نظام،۷۰۰۰ تفنگ،۵۰۰ مسلســل ســبک و ۵۰۰ تفنگ تک تیرانداز را به 

کی یف فرستاده است که هزینه همه آن ها توسط دانمارک پرداخت شده است.
وزیر دفاع جمهوری چک در پایان تأکید کرد: سبقت و پیشی گرفتن در رقابت های 
تســلیحاتی کار آسانی نیست و بدین معناست که شاید برخی چیزها طبق برنامه 
برای اوکراین جلو نرود. رئیس جمهور جمهوری چک هفته گذشــته ضمن تأکید 
بر حمایت از اوکراین گفت که ناتو، روسیه را »بزرگترین تهدید« در اروپا می داند 
و برای یک درگیری بزرگ آماده می شود.طبق گزارش راشا تودی، وی با توصیف 
کمک به کی یف به عنوان یک گام طبیعی انسانی گفت: همه ما توافق کرده ایم که 
موفقیت اوکراین به نفع ماســت.پیتر پاول، رئیس جمهور جمهوری چک در پاسخ 
به ســؤالی درباره تهدید بالقوه روسیه برای بلوک نظامی ناتو تحت رهبری ایالات 
متحده، ادعا کرد: ســال ها طول می کشد تا مسکو توانایی های رزمی خود را احیا 

کند، اما باید احتیاط کرد.

آسیای غربی

آسیای غربی

وزارت بهداشت غزه: 
تنها ۳ بیمارستان در شمال غزه کار می کنند

ایسنا- سخنگوی وزارت بهداشت غزه گفت: خسارت های وارد 
شــده به بخش بهداشــت در پی حملات رژیم صهیونیستی به 
میلیون ها دلار رسیده است. ما از نهادهای بین المللی می خواهیم 
تا اقداماتی جدی برای حمایت از سیستم بهداشتی در غزه اتخاذ 
کنند. ما توانســتیم با امکانات محلی خود بخش دیالیز در بیمارســتان الشفا را 

راه اندازی کنیم. در حال حاضر تنها سه بیمارستان در شمال غزه فعال هستند.
سخنگوی وزارت بهداشت غزه افزود: کمک های پزشکی که طی روزهای گذشته 
به دســت ما رسیده، بسیار محدود اســت. ما خواهان فشار بر رژیم صهیونیستی 
برای ورود کمک های پزشکی به شمال غزه هستیم. ما همچنین به داروهای ویژه 
نوزادان نارس نیاز داریم. بیمارســتان های شــمال غزه قادر به تعامل با نیازهای 
فوری و شــدید به خدمات پزشکی نیستند. ما با امکانات بسیار محدودی فعالیت 

می کنیم و به بیمارستان های میدانی بزرگ نیاز داریم.
همچنین وزارت بهداشت غزه اعلام کرد که نیروهای رژیم صهیونیستی تاکنون با 

ورود سوخت لازم برای بیمارستان ها در شمال غزه مخالفت کرده اند.
شامگاه دوشنبه، ساعتی پس از اعلام تمدید دو روزه آتش بس در غزه، چهارمین 
گروه از اســرای صهیونیســت در غزه تحویل صلیب ســرخ داده شدند. جنبش 
حماس دوشــنبه شــب اعلام کرد که با قطر و مصر در مــورد تمدید آتش بس 
بشردوســتانه موقت برای دو روز دیگر بر اســاس همان شروط آتش بس قبلی به 

توافق رسیده است.
اخیراً حماس و رژیم صهیونیســتی با آتش بس چهار روزه در غزه و تبادل اســرا 

موافقت کردند. آتش بس در غزه از جمعه پیش آغاز شد.
طبق توافق تبادل اسرا در مقابل آزادی هر اسیر اسرائیلی، سه اسیر فلسطینی از 
زندان های رژیم صهیونیستی آزاد شدند. چهار مرحله تبادل اسرا به پایان رسیده 
و قرار است در ازای هر روز اضافی از آتش بس نیز ۱۰ اسیر آزاد شوند. این توافق 
در حالی انجام شد که رژیم صهیونیستی مجبور به پذیرش شروط مقاومت شد.

رئیسان سیا و موساد به دوحه رفتند
ایسنا- منابع رســانه ای بعد از ظهر روزگذشته از سفر رؤسای 
ســازمان سیا و موســاد به دوحه با هدف حضور در یک نشست 
چند جانبه درباره تمدید توافق آتش بس در نوار غزه خبر دادند.
شــبکه ۱۲ رژیم صهیونیستی در این باره اعلام کرد که دیوید بارنیا، رئیس موساد 
همزمان با ویلیام برنز، رئیس ســازمان سیا وارد دوحه شدند.این شبکه از وجود 
اخباری مبنی بر احتمال امضای یک توافق تبادل اسرای گسترده تر پس از پایان 
توافق فعلی خبر داده اســت.در همین راستا، رویترز به نقل از منابع مطلع اعلام 
کرد که رؤســای موساد و ســیا با محمد بن عبد الرحمن آل ثانی، نخست وزیر و 

وزیر خارجه قطر نشستی را برای بررسی تمدید توافق آتش بس برگزار کرده اند.
یک مقــام آمریکایی گفت: برنز برای دیدارهایی درباره جنگ غزه، از جمله ادامه 

بحث در مورد گروگان ها، به دوحه سفر کرد.
منابع رویترز همچنین از حضور مقامات مصری در این نشست خبر دادند.

طبق گفته این منابع، نشســت دوحه همچنین مرحله پس از دستیابی به توافق 
گسترده تبادل اسرا را مورد بررسی قرار می دهد. واشنگتن پست هم نوشت: برنز 
حماس و اســرائیل را تحت فشــار قرار می دهد تا مذاکرات بر سر تبادل اسرا را 
گسترش دهند تا شامل آزادی مردان و سربازان شود.رژیم صهیونیستی و جنبش 
حماس شــامگاه دوشنبه با میانجیگری مصر، قطر و آمریکا بر سر تمدید دو روزه 
آتش بس توافق کردند. چهارشنبه گذشته و پس از چند روز مذاکره غیرمستقیم، 
رژیم صهیونیســتی و مقاومت فلســطین به توافق برای آتش بس موقت به مدت 
چهار روز و تبادل اســرا دســت یافتند. طبق توافق تبادل اســرا که جمعه پیش 
مرحله اول آن اجرایی شد، در مقابل آزادی هر اسیر اسرائیلی، سه اسیر فلسطینی 
از زندان های رژیم صهیونیســتی آزاد می شوند. این توافق در حالی انجام شد که 
رژیم صهیونیســتی مجبور به پذیرش شــروط مقاومت شد. تا بدین لحظه چهار 
گروه از اســرای فلسطینی و صهیونیســتی میان جنبش حماس و رژیم اشغالگر 

تبادل شده اند.

،

تسنیم- رافائل گروسی، مدیر کل آژانس 
بین المللی انرژی اتمــی در مصاحبه ای با 
فرانــس ۲۴ تصریح کرد کــه خروج آمریکا 
از برجام باعث بلاتکلیفی این توافق شــده 
اســت. مدیر کل آژانس بین المللی انرژی 
اتمــی در مصاحبه ای بــا فرانس ۲۴ گفت 
خــروج ایالات متحده آمریــکا از برجام در 
سال ۲۰۱8 باعث »بلاتکلیفی« این توافق 

شده است.
مدیــر کل آژانس اتمی گفت: مــا به این 
توافق )برجام( دست پیدا کردیم اما توافق، 
بعد از آنکه ایالات متحده در ســال ۲۰۱8 
از آن خــارج شــد وارد نوعــی بلاتکلیفی 
شــد و بعــد از آن ایران با عــدم پایبندی 
 به این توافق، اقدامــات تلافی جویانه ای را 

آغاز کرد.
جمهــوری اســلامی ایران بعــد از خروج 
آمریــکا از توافق هســته ای برجام با توجه 
به عــدول کشــورهای غربــی از عمل به 
تعهداتشــان در ایــن توافق با اســتناد به 
بندهای برجــام کاهش تعهــدات خود را 
آغاز کــرد. اقدامات ایران ذیــل بندهایی 
از برجام انجام شــده اند که به ایران اجازه 

 می دهد در صورت عدم پایبندی هر یک از 
طرف ها به مفاد توافق تعهدات هســته ای 
خود را کاهش دهد.گروســی مدعی شده 
که اقدامات ایران »تلافی جویانه« بوده اند. او 
گفت: ایران بعد از آن اقداماتی تلافی جویانه 
از جمله غنی سازی اورانیوم را آغاز کرد که 

موجب نگرانی است. 
نمی خواهــم خیلی فنی صحبــت کنم اما 
وقتی شما به ســطحی از غنی سازی برای 
یک ایزوتوپ اورانیوم می رســید موادی به 

دســت می آورید که قابل استفاده در بمب 
هستند.جمهوری اسلامی ایران همواره در 
پاسخ به کشــورهای غربی که تهران را به 
تلاش برای دستیابی به سلاح های هسته ای 
متهــم می کنند بر صلح آمیــز بودن برنامه 

هسته ای کشور تأکید کرده است. 
گروسی گفت: و این در حالی است که ایران، 
کشور دارنده سلاح اتمی نیست. ایران عضو 
معاهده منع اشــاعه سلاح های اتمی است 
بنابراین، ایران بایستی در اصل در این معنا 

تحت پوشــش قرار بگیرد. سؤالات فراوانی 
درباره برنامه هسته ای ایران وجود دارد که 
ما باید با ایران برای حل انها همکاری کنیم.
وی اضافه کرد: ما یک ســازمان بین المللی 
هستیم که به راه حل های دیپلماتیک برای 
مشکلات معتقدیم، اما در اینجا با وضعیتی 
مواجه هســتیم که کار به جایی رسیده که 

دوست نداشتیم در اینجا باشد.
مدیــر کل آژانس اضافه کــرد: ایران مواد 
هسته ای لازم برای ســاخت سلاح را دارد 
که خیلی مهم اســت چون تنها کشورهای 
دارنده سلاح هســته ای این مواد را دارند. 
در خصــوص ایران، داشــتن ایــن مواد به 
معنای داشــتن ســلاح هســته ای نیست 
 امــا آنها ظرفیت هــای معینــی دارند که 
تصریح  است.گروســی  نگرانــی  موجــب 
کــرد: من بارها به ایران ســفر کرده ام و با 
رئیس جمهور و وزیر امورخارجه آن کشــور 
گفت وگو کرده ام. آنها همیشــه می گویند 
که اطمینان دارند که مقاصد آنها صلح آمیز 
اســت. البته ما به همه باور داریم ولی همه 
چیز را راســتی آزمایی می کنیم و مجبوریم 

این کار را بکنیم.

تل آویو سکوتش را درباره آمار زخمی های جنگ 
غزه شکست

فارس- روزنامــه عبری »هاآرتــص« روز گذشــته، ۲8نوامبر در 
گزارشی نوشت که ارتش اسرائیل پس از هفته ها خودداری از افشای 
آمــار زخمی های خود در نبرد زمینی با نــوار غزه، تعداد آن ها را به 

تفکیک میزان جراحات وارده فاش کرد.
ارتش رژیم صهیونیســتی مدعی شــد که تعــداد زخمی هایش در 
غزه از ۱۰۰۰ نظامی گذشــته و حال ۲۰۲ نفر از آن ها که جراحات 
شــدید برداشته اند، را بحرانی توصیف کرد؛ ۳۲۰ نفر از این آمار هم، 
جراحات متوســط دارند و ۴۷۰ نظامی دیگر نیــز، دارای جراحات 

جزئی هستند.
روزنامه هاآرتص در ادامه گزارشــش از این آمــار، با تأکید بر اینکه 
ارتش تل آویو همچنان از انتشــار تعــداد مجروحان و وضعیت آن ها 
توسط بیمارستان ها و منابع پزشکی جلوگیری می کند، نوشت: گفته 
می شود که از میان زخمی های با شرایط وخیم، تنها ۲۹ نفرشان در 
بیمارستان ها هستند؛ اطلاعاتی درباره سرنوشت زخمی های بدحال 

دیگر در دست نیست.
این رســانه عبری با تشکیک در وضعیت ســایر زخمی های ارتش 
رژیم صهیونیستی، گزارش داد: از میان سربازان با جراحات متوسط، 
فقــط ۱8۳ نفر و از بین زخمی شــده های جزئی هم تنها ۷۴ نفر در 

بیمارستان ها تحت درمان هستند.

کاخ سفید، به تهدیدات علیه نیروهای آمریکایی 
به شکل مناسب پاسخ خواهیم داد

 

ایرنا- جان کربی، هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شورای امنیت 
کاخ سفید اعلام کرد: ایالات متحده آمریکا به حملات علیه نیروهای 

آمریکایی به شکل مناسب پاسخ خواهد داد.
ســخنگو و هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شورای امنیت ملی 
آمریکا روز دوشنبه به وقت محلی در پاسخ به سؤالی درباره احتمال 
ادامه حملات به مواضع آمریکا در منطقه  و چگونگی پاسخ آمریکا به 
این حملات گفت: ما در گذشته به تهدیدات علیه نیروهای آمریکایی 
در عراق و ســوریه با قدرت پاسخ دادیم. نیروهای ما در خلیج فارس 

و خلیج عدن حضور دارند و به شکل مناسب پاسخ خواهیم داد.
پیش از این، یــک مقام نظامی آمریکا به خبرنگاران اعلام کرده بود 
تعداد حملات بــه نیروهای آمریکایی در منطقــه از روز ۱۷ اکتبر 
تاکنــون به ۷۳ حمله شــامل ۳۶ حمله به نیروهــای آمریکایی در 
عراق و ۳۷ حمله در ســوریه رسیده است. جو بایدن، رئیس جمهور 
آمریکا نیز در نامه ای به رؤسای مجالس نمایندگان و سنا گفته بود: 
در واکنش به حمله های شــبه نظامیان وابسته به سپاه پاسداران به 
نیروهای آمریکا در عراق و سوریه، به نیروهای ایالات  متحده دستور 
داده تأسیســات سپاه و گروه های وابسته به آن را در عراق و سوریه 
هــدف حمله قرار دهند. در این نامه ادعا شــده بود: حملات آمریکا 
به مواضع ســپاه و گروه های وابســته به آن در عراق و سوریه طبق 
قوانین بین المللی و ماده ۵۱ منشــور ملل متحد، با پرهیز از تلفات 
غیرنظامی و بــا هدف محدود کردن تنش ها و دفاع از شــهروندان 
آمریکا انجام شــد. تام کاتن، ســناتور جمهوری خــواه تندرو ایالت 
آرکانزاس در گفت وگو با شــبکه تلویزیونی فاکس نیوز گفته است: 
در دوران ریاست جمهوری بایدن، ایران و نیروهای نیابتی آن تقریباً 
۱۵۰ حملــه علیه نیروهای آمریکایی در خاورمیانه انجام داده اند که 
دســتکم ۶۶ مورد از این حمــلات بعد از ۱۷ اکتبــر و آغاز جنگ 

اسرائیل با حماس رخ داده است.

مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی: 

خروج آمریکا از برجام این توافق را بلاتکلیف کرد
اخبارکوتاه جهان

آسیای غربی

باشگاه خبرنگاران- طبق آمار گروه های حقوق 
بشــری،۹8 درصد زندانیان فلسطینی که توسط 
اســرائیل طی ســال های اخیر بازداشت شده اند 
بدون اتهام، محاکمه و طی شــدن روند قانونی در 
زندان به سر می برند. این توصیفی است که شبکه 
خبری سی ان ان از زندانیان فلسطین آزاد شده در 
جریان تبادل اســرا بین مقاومت فلسطین و رژیم 
اسرائیل ارائه داده است.از ابتدای برقراری آتش بس 
در غزه رژیم صهیونیســتی ۱۵۰ فلسطینی را در 
قبال ۶۹ اســرائیلی آزاد کرده است. از این تعداد 
 ۱۱۹ زندانی فلســطینی کودک و ۳۱ نفر از آن ها

زن هســتند. بنا به اعلام باشگاه زندانی فلسطینی 
و همچنین آمار های مقامات اسرائیلی، ۳۳ زندانی 
فلسطینی روز دوشنبه آزاد شــدند که ۳۰ نفر از 
آن ها کودک و زیر ۱8 ســال سن داشتند. جسیکا 

مونتــل، مدیر اجرایــی هاموکد که مرتبــاً ارقام 
ارائه شــده توســط مقامات زندان های اسرائیل را 
جمع آوری می کند درباره بازداشت اداری )بازداشت 
بدون اتهام و محاکمه( می گوید: بازداشــت اداری 
باید یک اقدام اســتثنایی باشد، اما اسرائیل از این 
بازداشت بدون محاکمه استفاده می کند. این باید 
متوقف شــود. اگر اسرائیل نتواند آن ها را محاکمه 
کند، باید همه بازداشت شدگان اداری را آزاد کند.

به گفته گروه های حقوق بشری، تا آغاز ماه اکتبر 
۲۰۲۳ میلادی بیش از ۱۲۰۰ فلســطینی توسط 
رژیم صهیونیســتی بازداشت شدند و در زندان به 
سر می بردند که بیشترین آمار در سه دهه گذشته 
محســوب می شود. این درحالی اســت که بعد از 
عملیات طوفان الاقصی در روز هفتم اکتبر شــمار 
بازداشتی های فلسطینی به ویژه در کرانه باختری 
و بیت المقدس شــدیداً افزایش یافته و تنها در ماه 

اکتبر ۲۰۷۰ نفر بازداشت شده اند.
اســرائیل اغلب، فلسطینی ها را در بازداشت اداری 
قرار می دهــد، رویه ای که به گفته کارشناســان 
غیرقانونی اســت و طی آن یک زندانی از اتهامات 
علیه خود بی اطلاع اســت و پرونده آن ها مشمول 

هیچ روند قانونی نمی شود.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابــر رای شــماره 140260۳11198001018 - 1402/07/04 هیات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد سند رســمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرقان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای قباد زارع فرزند رجب علی 
بشماره شناسنامه 4 صادره از شیراز در یک قطعه زمین مزروعی به 
 مساحت 27794/41 مترمربع پلاک 184 واقع در بخش 5 زرقان شهر 
رحمت آباد که جهت آن پــلاک فرعی 5 منظور گردید خریداری از 
مالک رسمی از سند شــماره 604۳-1402/04/05 دفتر 421 زرقان 
موازی ۳171428 سهم از 689500000 سهم به آقای قباد زارع منتقل 
گردیده است محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/08/22 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/08

40۱0/م الف
حشمت مردانه 

رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی مزایده اجاره عرصه در اکو پارک شهر صدرا جهت راه اندازی کارواش )۱402-20(
نوبت اول: 08 / 09 / 1402
نوبت دوم: 18 /09 / 1402

شــهرداري صدرا در نظر دارد یک عرصه به  مســاحت ۳00 متر مربع در اکو پارک شهر صدرا جهت راه اندازی کارواش را در 
قالب مزایده طبق مشخصات و شرایط قید شده در اسناد مزایده از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت اجاره دهد.کلیه 
مراحل برگزاري مزایده از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مزایده گران و بازگشایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه الکترونیکي 
دولت)ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت 

مذکور و دریافت گواهي امضاي الکترونیکي را جهت شرکت در مزایده محقق سازند.
1-  مبلغ برآورد پایه: طبق نظر کارشناس رسمی جهت اجاره 21 ماه 1۳.078.125.000 ریال می باشد.

2- مبلغ تضمین شــرکت در مزایده 655.000.000 ریال مي باشــد که به صورت ضمانت نامه بانکي با اعتبار حداقل ۳ ماهه یا فیش واریزي نقدي به 
حساب 1008۳0670088 بانک شهر شعبه صدرا به نام سپرده شهرداري صدرا باشد.

۳- مبلغ خرید اسناد 2.400.000 ریال به حساب 100805891412 نزد بانک شهر در سامانه ستاد ایران مي باشد.
4- سپرده نفرات اول، دوم و سوم در صورتي که حاضر به انعقاد قرارداد نشوند به نفع شهرداري صدرا ضبط خواهد شد.

5- هزینه درج آگهي نوبت اول و دوم بر عهده برنده مزایده مي باشد.
6- شهرداري در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار خواهد بود.

7- سایر شرایط و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است.
8- تاریخ انتشار اسناد در سامانه تدارکات الکترونیکي دولت مورخ  08 /09 /1402 از ساعت  10  مي باشد.

9- آخرین مهلت دریافت اسناد از سایت تا ساعت 11  مورخ  18 /09 /1402  مي باشد .
10- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه تا ساعت  12  مورخ  28 /09 /1402  مي باشد.

11- زمان بازگشایي پاکت ها در ساعت 15 مورخ  28 /09 /1402 مي باشد.
متقاضیان مي بایســت مدارک پاکت هاي الف- ب-ج در سامانه بارگذاري نمایند. شهرداري از دریافت حضوري پاکات طبق قانون معذور مي باشد و 
فقط اصل ضمانت نامه را پس از بارگذاري در سایت )پاکت الف( به صورت فیزیکي تا ساعت 12 مورخ 28 /09 /1402 در پاکت سربسته و با درج کامل 
مشــخصات شرکت و شماره تماس به واحد دبیرخانه مرکزي شهرداري صدرا به آدرس: استان فارس- شهر صدرا- بلوار پاسداران ساختمان مرکزي 
شهرداري صدرا کد پستي 71994۳۳869 تحویل نمایند. شــماره تماس ۳6414414-071 واحد امور قراردادها. اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت 

انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41924-021 دفتر ثبت نام 8519۳768-889697۳7 
شناسه آگهی:161۳1۳0

                                                                                        -۱/م الف- مجتبی پارسایی- شهردار صدرا  

آگهی تجدید مناقصه عملیات احداث پیاده روسازی فاز یک شهر صدرا  ۱402-66
نوبت اول:  08 /09 /1402
نوبت دوم:  15 /09 /1402

شــهرداري صدرا در نظر دارد نسبت به برگزاري مناقصه با موضوع "عملیات احداث پیاده روسازی فاز یک شهر صدرا"، طبق 
برآورد و مشخصات قید شده در اسناد مناقصه، از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت اقدام نماید.کلیه مراحل برگزاري 
مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشــنهاد مناقصه گران و بازگشــایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه الکترونیکي 
دولت)ســتاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت 

مذکور و دریافت گواهي امضاي الکترونیکي را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
1-  مبلغ براورد اولیه : 2۳.۳66.679.927 ریال

2- تامین  اعتبار از منابع  داخلي مي باشد.
۳- مبلغ تضمین شرکت در مناقصه مبلغ  1.170.000.000 ریال مي باشد که به صورت ضمانت نامه بانکي با اعتبار حداقل ۳ ماهه و یا فیش واریز نقدي 

به حساب 1008۳0670088 نزد بانک شهر در شعبه صدرا به نام سپرده شهرداري صدرا باشد.
4- مبلغ خرید اسناد مناقصه مبلغ  2.400.000ریال به حساب 100805891412 نزد بانک شهر در سامانه ستاد ایران مي باشد.

5- سپرده نفرات اول، دوم و سوم در صورتي که حاضر به انعقاد قرارداد نشوند به نفع شهرداري صدرا ضبط خواهد شد. 
6- هزینه درج آگهي نوبت اول و دوم  بر عهده برنده مناقصه مي باشد. 

7- شهرداري در رد یا قبول پیشنهادات مختار خواهد بود.
8- سایر شرایط و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است. 

9- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تدارکات الکترونیکي دولت از ساعت 10 صبح مورخ   08 /09 /1402 مي باشد.
10-  آخرین مهلت دریافت اسناد مناقصه از سایت ساعت 11 مورخ  15 /09 /1402 مي باشد .

11-  آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه تا ساعت 12 مورخ  28 /09 /1402 مي باشد .
12- زمان بازگشایي پاکت ها در ساعت 15 مورخ  28 /09 /1402 مي باشد .

متقاضیان مي بایســت مدارک پاکت هاي الف- ب-ج در سامانه بارگذاري نمایند شهرداري از دریافت حضوري پاکات طبق قانون معذور مي باشد و 
فقط اصل ضمانت نامه را پس از بارگذاري در سایت ستاد )پاکت الف( به صورت فیزیکي تا ساعت 12 مورخ  28 /09 /1402 در پاکت سربسته و بادرج 
کامل مشخصات شرکت و شماره تماس به واحد دبیرخانه مرکزي شهرداري صدرا به آدرس زیر تحویل نمایند. آدرس: استان فارس- شهر صدرا- بلوار 
پاسداران ساختمان مرکزي شهرداري صدرا کد پستي 71994۳۳869 شماره تماس واحد امور قراردادها: ۳6414414-071 و اطلاعات تماس سامانه 

ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41924-021 دفتر ثبت نام 8519۳768-889697۳7
شناسه آگهی:161۳128

                                                                                       -۱/م الف- مجتبی پارسایی- شهردار صدرا  

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شــماره 140260۳110۳6001860 هیات اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه 4 تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای نادر قادری فرزند حسن بشماره شناسنامه 
1859 صادره از اوز در ششــدانگ اعیانی یک باب خانه احداثی در 
یک قطعه زمین وقفی به مساحت 298.8۳ مترمربع پلاک 149 فرعی 
از 980 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 980 اصلی واقع در بخش 
سه و اجاره عرصه ملک با حق احداث اعیان از مالک رسمی موقوفه 
میرزا هادی عطار شــیرازی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشــود در صورتی 
که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این است اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تســلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نماینــد. بدیهی در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/08/24
 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/08

۳686/م الف 
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
 

چون آگهی و عملیات تحدیدی ششــدانگ یک باب خانه به 
مساحت 406/14 متر مربع پلاک 4۳5/26 واقع در قطعه یک 
بخش 25 فارس شهرستان لامرد - محله بیت العباس - خیابان 
هدایت ملکی خانم عالیه صفری فرزند غلام برحسب تقاضای 
مالک که درخواست انتشــار آگهی تحدید حدود اختصاصی 
نموده وقت تحدید حدود شنبه 1402/10/02 تعیین و عملیات 
تحدید از ساعت 8 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد. 
به وســیله این آگهی از متقاضی مزبور و کلیه صاحبان املاک 
مجاور بر طبق ماده 14 قانون ثبت دعوت میگردد که در وقت 
مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم رسانند واخواهی مجاورین 
نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی به استناد ماده 20 قانون ثبت 
از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید تا پذیرفته خواهد شد 
که بایستی کتباً به اداره ثبت محل تسلیم و رسید عرض حال 
دریافت نمائید ضمناً معترض از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت یک ماه فرصت خواهد داشــت که دادخواست خود را به 
دادگاه صالحه تقدیم و گواهی تقدیم دادخواســت را اخذ و به 
اداره ثبــت ارائه نماید در غیر اینصورت ســند مالکیت برابر 

مقررات صادر خواهد شد.  
 تاریخ انتشار: 1402/09/08

455۳/م الف 
منصور کشوری  

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

سی ان ان:

  ۹۸ درصد زندانیان فلسطینی آزاد شده
هیچ اتهامی نداشتند

معاون رئیس جمهور اندونزی:

 برای پایان جنگ غزه تلاش می کنیم 
مهر- معروف امین، معاون رئیس جمهور اندونزی اعــلام کرد که اندونزی به 
تلاش ها برای پایان دادن به جنگ در غزه پس از توافق حماس و اســرائیل در 
مورد آتش بس موقت و جســت وجوی راه حلی دائمی برای مناقشه فلسطین و 

اسرائیل ادامه می دهد.
معــاون رئیس جمهــور اندونزی این ســخنان را در یک نشســت با محوریت 
گفت وگوی ادیان در براتیســلاوا، پایتخت اســلواکی بیان کرد و در ادامه گفت: 
پایــان دادن به جنگ حماس و اســرائیل در غزه، به دلیل وجــود تعداد قابل 
توجهی از تلفات در میان غیرنظامیان از جمله زنان و کودکان بسیار مهم است. 
وی دراین باره افزود: اندونزی در راســتای پیدا کــردن راه حل دائمی برای این 
درگیری طولانی مدت، از راه حل دو کشــوری سازمان ملل حمایت می کند. در 
اروپا هم اندونزی طرف های درگیر را برای پایان دادن به جنگ روسیه و اوکراین 

تحت فشار قرار داده است.
از زمان آغاز جنگ، جوکو ویدودو، رئیس جمهور اندونزی برای پایان دادن فوری 

به درگیری ها، با رئیس جمهور اوکراین و روسیه دیدار کرد.
در این نشســت، این مقام اندونزیایی از رهبران دینی سراسر جهان درخواست 
کرد تا در جســت وجوی راه حل های صلح آمیز مانند گفت وگوهای بین ادیانی 
برای درگیری های مختلف مشارکت کنند. وی بر اهمیت تقویت اعتدال و مدارا 
در زندگی دینی تأکید کرد، زیرا اعتدال ابزار مهمی برای جلوگیری از درگیری 

و ترویج نظم جهانی صلح آمیز است.
جوکو ویدودو، رئیس جمهور اندونزی نیز هفته گذشــته در دیدار با جو بایدن، 
همتــای آمریکایی خود گفت بــرای توقف ظلم موجود در غــزه باید اقدامات 
بیشتری انجام دهند. بایدن اظهار داشت که روابط دوجانبه را به سطح مشارکت 
راهبــردی همه جانبه ارتقا خواهد داد. ویدودو نیز بر اهمیت روابط دو کشــور 

تأکید کرد.

آسیای شرقی



رشد عجیب مصرف گاز در روزهای اخیر

تســنیم- مصــرف گاز بخش خانگــی در میانــه آبان ماه امســال در حدود 
330 میلیــون مترمکعــب در روز بود، این رقــم در روزهــای آغازین آذرماه 
 بــه 400 میلیــون مترمکعــب رســید و افزایــش 20درصــدی در 2 هفته 

را به ثبت رساند.
در روزهــای اخیــر، مصــرف گاز خانگی )به همــراه  بخش تجــاری و صنایع 
غیرعمــده( بــار دیگــر افزایــش یافتــه و بــه 474 میلیــون مترمکعب در 
روز رســیده اســت، ایــن درحالی اســت کــه مصــرف گاز بخــش خانگی، 
 تجــاری و صنایــع غیرعمــده در زمــان مشــابه ســال قبــل، 438 میلیون 

مترمکعب بود.
مصرف صنایع عمده نیز از 160 میلیون مترمکعب در روزهای ابتدایی آذرماه به 

180 میلیون مترمکعب در روز افزایش یافته است.

سقف معافیت مالیاتی کارمندان 
و اصناف افزایش یافت

باشگاه خبرنگاران- سیدمحمدهادی سبحانیان، رئیس سازمان امور مالیاتی 
کشــور در توئیتی نوشت: با پیشنهاد سازمان امور مالیاتی و تأیید رئیس جمهور 
در بودجه ســال 1403 ســقف معافیت مالیاتی کارکنان، کارمندان، اصناف و 

مشاغل افزایش خواهد یافت.
داوود خدابنده، رئیس مرکز روابط عمومی ســازمان امور مالیاتی نیز در این باره 
نوشــت: سازمان امور مالیاتی از ابتدا افزایش سقف معافیت مالیاتی کارمندان و 
اصناف را به سازمان برنامه پیشنهاد کرده بود که الحمدا... با تأیید رئیس جمهور 

این مهم محقق خواهد شد.
شــنیده ها حاکی از آن اســت که نحوه مالیات ستانی در بودجه در حال اصلاح 
است و ســازمان امور مالیاتی پیشــنهاد داده که ســقف معافیت های مالیاتی 
کارکنــان و کارمنــدان با افزایش 2۵ درصدی از 10 میلیــون تومان در ماه به 
12 میلیون و ۵00 هزار تومان و ســقف معافیت مالیاتی اصناف و مشــاغل نیز 
بــا افزایــش 110 درصدی از 47 میلیون و ۵00 هزار تومان در ســال به 100 

میلیون تومان برسد.

شروع چالش های مزدی کارگران 
در ماه های پایانی سال

تســنیم- دولت در لایحه پیشــنهادی بودجه 1403 میــزان افزایش حقوق 
کارمنــدان را 18درصــد اعلام کرده اســت. ایــن در حالی اســت که مراجع 
رســمی نرخ تورم را بیشــتر از 40درصد اعلام می کنند. هرساله هنگام تعیین 
دســتمزد کارگران میزان افزایــش حقوق کارمندان مــلاک کار قرار می گیرد 
که این مســئله ســال ها مــورد انتقــاد جامعه کارگــری بوده اســت ، چرا که 
 کارگران معتقدند میزان مزایایی که کارمندان دریافت می کنند قابل مقایســه 

با کارگران نیست.
   شروع چالش بزرگ برای کارگران  

محسن باقری، نماینده کارگران در شورای عالی کار در گفت وگویی گفته است: 
پیشنهاد افزایش 20درصدی دستمزد در بودجه 1403نشان می دهد که دولت 

بر رویه ی سابق خود پافشاری دارد.
وی ادامه داد: احتمالاً مانند ســال گذشته درصد افزایش حقوق کارمندان روی 
تعیین حداقل حقوق کارگران  نیز تأثیرگذار باشــد و این شــروع چالش بسیار 

بزرگ برای کارگران است.
وی افزود: ســال گذشته نیز دولت روی همین دستمزد مصوب در قانون بودجه 
بــرای حداقل حقوق کارگــران چانه زنی کرد و ما را مجبور کرد آن دســتمزد 

تحمیلی را امضا کنیم.
  مجلس میزان افزایش حقوق پیشنهادی دولت را نمی پذیرد

از ســوی دیگر کمال حســین پور، نماینده مردم پیرانشــهر و سردشت و عضو 
کمیســیون عمران مجلس با انتقاد از نرخ پیشــنهادی دولت در زمینه افزایش 
حقوق کارکنان دولت و بازنشســتگان )18و 20درصد( در توئیتر خود نوشــت:  
افزایش حقوق ســالانه کارکنان شــاغل دســتگاه های اجرایی، بازنشســتگان، 
مؤظفین و مســتمری بگیران باید متناســب با نرخ تورم سالانه باشد. به عنوان 
عضو کمیســیون تلفیق بودجه 1403به دولت تذکر می دهم شــکاف میان نرخ 
تورم و میزان افزایش حقوق، مردم را فقیرتر می کند. مجلس هرگز این موضوع 

را نخواهد پذیرفت.

افزایش 5828 واحدی شاخص بورس

فارس- بورس اوراق بهادار تهران روزگذشــته روند رو به رشد به خود گرفت، 
به گونه ای که شــاخص کل در پایان معاملات با افزایش ۵828 واحد به رقم 2 

میلیون و 31 هزار و 903 واحد رسید.
هم چنین شــاخص هم وزن با افزایش 12۵7 واحد به رقم 712 هزار و 74 واحد 
رســید. ارزش بازار که ناشی از ارزش روز شرکت های حاضر در بورس است، به 

بیش از 7 میلیون و ۵6 هزار میلیارد تومان برآورد شد.
معامله گــران روزگذشــته بیــش از 6/3 میلیــارد ســهام و اوراق مالــی در 
 قالــب 346 هزار فقــره معامله و بــه ارزش 4 هــزار و 412 میلیــارد تومان 

داد و ستد کردند.
همه شــاخص های بورس روزگذشته سبز شــدند، به گونه ای که شاخص کل و 
شاخص قیمت با معیار وزنی ـ ارزشی 0/29 درصد رشد کرد، این دو شاخص با 

معیار هموزن نسبت به روز گذشته 0/18 درصد افزایش یافتند.
شاخص آزاد شناور 0/27 درصد رشد کرد، شاخص بازار اول بورس 0/33 درصد 

افزایش یافت و شاخص بازار دوم بورس 0/24 درصد رشد کرد.
روزگذشته نمادهای مخابرات ایران، پتروشیمی خلیج فارس، مپنا، هلدینگ نفت 
و گاز و پتروشــیمی تأمین، همراه اول و فولاد مبارکه بیشترین اثر افزایشی در 
شــاخص بورس را داشتند و نماد ملی مس، بیشــترین اثر کاهشی در شاخص 

بورس را از خود به جای گذاشته است.
شــاخص کل در فرابورس ایران، روزگذشته با 36 واحد کاهش به رقم 2۵ هزار 
و 116 واحد رسید. ارزش بازار اول و دوم فرابورس ایران به یک میلیون و 412 

هزار میلیارد تومان رسید.
معامله گــران روزگذشــته بیــش از 4/2 میلیــارد ســهام و اوراق مالــی در 
 قالــب 282 هزار فقــره معامله و بــه ارزش 7 هــزار و 381 میلیــارد تومان 

داد و ستد کردند.
روزگذشــته نمادهای آریا ساســول، مدیریت انرژی امیدتابان هور، سنگ آهن 
گهرزمین و انتخاب الکترونیک بیشــترین اثر افزایشــی در شاخص فرابورس را 
داشــتند و نمادهای مالی سپهرصادرات و صبا فولاد خلیج فارس و جهان فولاد 

سیرجان بیشترین اثر افزایشی در شاخص فرابورس را داشته اند. 
از روش های تأمین مالی شــرکت ها از طریق بورس سلب تقدم از حق تقدم های 
ســهام اســت، در این زمینه مبالغی که از بازار ســرمایه جمع آوری می شــود، 
مســتقیم صرف اجرای پروژه ها در شرکت های بورســی و فرابورسی می شود و 
این روش روش مناســبی برای افزایش عمق و حجم بازار سرمایه است. در حال 
حاضر حداقل 90 درصد تأمین مالی اقتصاد ازطریق بانک انجام می شود و کمتر 
از 10درصد آن از طریق بازار ســرمایه صورت می گیرد، در حالی که با افزایش 
عمق و حجم بازار ســرمایه می توان سهم حداقل 30 درصدی برای تأمین مالی 

بازار سرمایه در نظر گرفت.
بازار ســرمایه ابــزار مناســبی برای جمــع آوری ســرمایه های خــرد مردم، 
 افزایــش پس انــداز ملــی و تزریــق آن بــه توســعه و تولید در شــرکت ها 

به شمار می رود.

،
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وزیــر صمت  علی آبــادی،  عبــاس  فارس- 
روز  گذشــته در حاشــیه  افتتاح نخســتین 
خط تولید انبوه اتوبوس برقی در کشــور، در 
جمع خبرنگاران اظهار داشــت: بــا توجه به 
مسائل زیست محیطی و آلودگی هوا، ما امروز 
 ناچار هستیم به ســمت برقی سازی خودروها 

حرکت کنیم.
وزیــر صنعت،  معدن و تجــارت  بیان کرد: ما 
بــا دنیا در این زمینه همگام شــده ایم،  ضمن 
اینکه ســرریز فنــاوری ایــن کار می تواند در 
ســایر صنایع اثر خود را بگــذارد و محرکت 
مشــاغل بســیار زیــادی خواهد بــود، البته 
 مــا در اینجا متوقف نمی شــویم و به ســمت 
هوشــمند کــردن خودروها پیــش می رویم 
و امیدواریــم مــردم مــا بــه زودی شــاهد 
اتوبوس هایی  اتوبوس های خــودران باشــند، 

 که از ســطح بالایی از هوشــمندی برخوردار 
هستند.

علی آبادی در تشــریح اختلاف قیمت اتوبوس 
برقی داخلی با اتوبوس هــای وارداتی از چین 
گفت: ما در تولیــد اتوبوس های برقی داخلی 
مزیت های بسیاری داریم از جمله اینکه با این 
تولید شــغل ایجاد خواهیم کرد، ضمن اینکه 
تمام شــده خودروهای  قیمت  معتقد هستیم 
داخلــی حتماً رقابتــی خواهد بــود و حتماً 
ارزان تر اســت اما باید تیــراژ را افزایش دهیم 
تا به حداقل قیمت برســیم ، لذا به مشتریان و 
شــهرداران مختلف می گویم که این محصول 
به صورت رقابتی عرضه خواهد شــد و کیفی 

خواهد بود.
وزیــر صنعت،  معدن و تجارت  بیان کرد: ما به 
سمت صنعت هوشــمند صادرات گرا هستیم  

بنابراین باید در این زمینه رقابت پذیر باشیم.
وی در پاســخ به این ســؤال که بــا توجه به 
تولیــد اتوبوس برقی باز هــم واردات از چین 
ادامه خواهــد یافت؟ گفت: ما بایــد ناترازی 
را از بیــن ببریم تا زمانی کــه تقاضا در تولید 
تأمین نشــود، مــا اجــازه واردات  می دهیم 
البتــه تا جایی که ارزش رقابتی برای کشــور 
داشــته باشــد واردات مجاز اســت و واردات 
نیــز بر اســاس قانــون و مقرراتی اســت که 
کشــور بــرای آن تعییــن می کنــد ، لذا من 
 اطمینــان می دهم مشــکلی از جهت تأمین 

نخواهیم داشت.
علی آبادی اظهار داشت: تمرکز ما روی نوآوری 
اســت و باید محصولات متعلــق به خودمان 
را تولیــد کنیــم و بعــد از آن اولویت ما رفع 

گلوگاه ها است.

وزیر صمت: 

قیمت اتوبوس های برقی تولید داخل قابل رقابت با مدل خارجی است

ایسنا- مجیــد عشقی، رئیس ســازمان بورس در نشست 
خبری موضوع برگزاری مجامع شــرکت های سرمایه گذاری 
استانی ســهام عدالت اظهار کرد: در جلســه اخیر شورای 
عالــی بــورس موضــوع برگــزاری مجامع شــرکت های 
اســتانی ســهام عدالت به منظور تعییــن تکلیف وضعیت 
 ســهامداران، نهایی و گام های اولیه بــرای برگزاری مجامع 

برداشته شد.
وی افــزود: اولیــن گام فراخــوان تشــکیل اعضای هیئت 
مدیــره خواهــد بود کــه ســهامداران بتوانند بــه عنوان 
اعضای حقیقی کاندیدا شــوند. فراخــوان آن فردا اعلام و 
زمان ثبت نام مشــخص خواهد شــد. همه مجامع استانی 
بایــد تا ابتــدای شــهریور 1403 برگزار شــود. کاندیداها 
 می توانند به شــکل حضــوری و الکترونیکــی در انتخابات

شرکت کنند.
رئیس ســازمان بورس تصریح کرد: کانون ســهام عدالت از 
بین سهامداران شرکت های سرمایه گذاری تشکیل می شود 
و به تدریج اجازه انتقال پنج تا 10 درصد دارایی شرکت های 

استانی به این کانون ها داده خواهد شد.
به گفته عشقی، سهام دارانی که سجامی هستند می توانند 
در این انتخابات شرکت کنند و کسانی که سجامی نیستند 

باید از هم اکنون فرایند ثبت نام را شروع کنند و به تدریج 
کارهای مربوط به آنها انجام شود.

رئیس ســازمان بورس با بیان اینکه موضوع فروش ســهام 
عدالت ارتبــاط چندانی با برگزاری مجامع اســتانی ندارد، 
گفت: ما نمی خواهیم بین خروج سهامداران مستقیم و غیر 
مســتقیم تفاوت های جدی ایجاد شود. به همین دلیل هر 
تصمیمی که می خواهیم بگیریم باید متناسب با شرایط هر 

دو طرف باشد.
وی تأکید کرد: ما نمی توانیم سهام افراد مستقیم را باز کنیم 
بفروشــند و غیر مستقیم ها با توجه به برگزار نشدن مجامع 
نتوانند اقدامی صــورت دهند بنابراین تعیین تکلیف هر دو 

گروه باید همزمان باشد.
به گفته عشــقی، بخشــی از موضوع به شرایط بازار مربوط 
اســت. در بعضی از شــرکت ها بین 30 تا 40 درصد سهام 
در دســت 19 میلیون نفر می افتــد و اگر آنها بخواهند 20 
تا 30 درصد ســهم خود را بفروشــند با یک فشار سنگین 
فروش مواجه می شــویم. قرار شد همزمان با تعیین تکلیف 
مجامع اســتانی به صورت تدریجی بتوانیم بازگشــایی ها را 

انجام دهیم.
وی درباره فرآیند برگــزاری انتخابات هیئت مدیره مجامع 
شرکت های سرمایه گذاری استانی گفت: ابتدا باید صلاحیت 
کاندیداها به تأیید ســازمان بورس برســد ســپس اسامی 
نهایی اعلام خواهد شــد. مجامع شــرکت ها به دو صورت 
حضوری و الکترونیکی اســت و از طریق ســامانه شــرکت 
 سپرده گذاری مرکزی انجام می شود. البته رأی گیری کاملًا 

الکترونیکی خواهد بود.
  برای بازارگردانی ســهام عدالت منابعی اختصاص 

می یابد
رئیس ســازمان بــورس هم چنین بیان کرد: ســهامداران 
مســتقیم در اعمــال رای و حضــور در مجامــع فرقی با 
سهامداران عادی ندارند و می توانند در مجامع شرکت های 
ســرمایه پذیر حضور پیدا کنند. در بحــث فروش همزمان 
بــا برگزاری مجامــع تعیین تکلیف خواهد شــود اما  فعلًا 
برنامــه ای برای بازگشــایی و فروش نداریم. ضمناً فلســفه 
ســهام عدالت از ابتدا این نبود که مردم سهام را بفروشند و 
خارج شوند. فلسفه ماندگاری است که البته باید روش های 
تشویقی برای ماندگاری در سهام عدالت پیش بینی می شد 
که اقدام چندانی برای تشــویق مردم در این زمینه صورت 
نگرفت. تلاش ما این اســت تا پایان مهلت برگزاری مجامع 
شــرکت های سرمایه گذاری استانی )شــهریور سال آینده( 

همه این موارد تعیین تکلیف و حل شود.
عشقی درخصوص بلاتکلیفی 600 روزه خریداران سهام های 
اســتانی سهام عدالت گفت: این ایراد درست است و دغدغه 
خود ما اســت. یکی از کارهایی که من از ابتدای مسئولیتم 
پیگیری کردم این است که نمادها خیلی بسته نماند. اکنون 
در بورس نمادی که طولانی مدت بســته شده باشد نداریم 
ولی بحث باز کردن ســهام عدالت بــدون آزاد کردن برای 
خروج خود مردم یک مسئله دارد. اینکه یک بخشی از سهام 
را آزاد کنیم یک مســئله دیگر دارد. اگر شرایط بازار اجازه 

دهد قطعاً روی این موضوع فکر می کنیم.

رئیس ســازمان بورس توضیح داد: پیشــنهاد شده از محل 
سودهای مجموعه سبد سهام عدالت بتوان برای بازارگردانی 
آن منابعی اختصاص داده شود. زمانی که سهام شرکت های 
اســتانی باز  شــد برای بازارگردانی آن رقمی حدود 2000 
میلیارد تومان اختصاص داده شــد که در مقایســه با سبد 
6000 میلیارد تومانی شرکت سرمایه گذاری استانی بسیار 
ناچیز اســت. لذا باید زمانی که ســهام باز می شوند منابعی 
باشد که سهام تحت تأثیر فشــار فروش قرار نگیرد. تلاش 
جدی ما این اســت که این موضوع به پایان مهلت برگزاری 

مجامع استان ها هم نکشد.
  سود سهام عدالت آذرماه پرداخت می شود

رئیس ســازمان بورس درباره زمان پرداخت ســود ســهام 
عدالت گفت: برخی شــرکت ها هنوز سود را واریز نکرده اند 
که موظف هســتند در روزهای آتی این کار را انجام دهند. 
در غیر این صورت اسامی آنها منتشر می شود. به هر ترتیب 
سود ســهام در دو مرحله پرداخت می شود؛ یک مرحله در 

آذرماه و مرحله دیگر پایان سال جاری است.
  ۶ میلیون نفر مشمولان جدید سهام عدالت

عشــقی تعداد مشــمولان جدید ســهام عدالت را شــش 
میلیون نفر دانســت و گفت: تخصیص سهام عدالت جدید 
به مشــمولان به دولت و سازمان خصوصی سازی و مجلس 
مربوط می شــود. البته کارهای مربوط به مشمولان جدید 
که شــامل افراد تحت پوشش بهزیســتی و کمیته امداد و 
ایثارگران هســتند، در حال انجام اســت که حدود شــش 
میلیون نفر را شــامل می شود و اطلاعات دقیق تر را باید از 

رئیس سازمان بورس اعلام کرد:

واریز اولین مرحله سود سهام عدالت در آذرماه

،

تجارت

بازار

مهر - فرزاد پیلتن، نماینده ویژه تجاری ایران در عراق در 
مورد وضعیت تجارت ایران و عراق، اظهار کرد: طی 6 ماهه 
ابتدای ســال جاری حدود 4/۵ میلیارد دلار کالا از ایران به 
عراق صادر شــده اســت و حدود 1۵0 میلیون دلار کالا از 

کشور مذکور به ایران وارد شده است.
وی افــزود: با توجــه به اینکه دوره مأموریت رایزن ســابق 
بازرگانی ایران در عراق به پایان رســیده اســت، ســازمان 
توســعه تجارت ایران به منظور حفــظ فعالیت دفتر رایزنی 
بازرگانی مذکور، ضمن تعیین و معرفی نماینده ویژه موقت 
تجاری در کشور مذکور، در حال بررسی و انتخاب 3 رایزن 

جدید بازرگانی جهت اعزام به کشور مذکور است .
پیلتن ادامه داد: علاوه بر این، سازمان توسعه تجارت ایران 
در راستای توسعه فعالیت ها و گسترش سطح خدمات خود 
به تجار دو کشــور، در حال بررسی شرایط و الزامات ایجاد 

شعبه خود در این کشور است.
  چین و ترکیه رقبای ایران در بازار عراق

مدیرکل ســابق غرب آسیای ســازمان توسعه تجارت ایران 
در مــورد میزان ظرفیــت تجارت دو کشــور تصریح کرد: 
ظرفیت های افزایش روابط تجاری دو کشــور با احتســاب 
صــادرات کالا، خدمات، بــرق و گاز حدود 20 میلیارد دلار 
برآورد شــده اســت. به گفته پیلتن، رقبای اصلی ایران در 

بازار عراق کشورهای چین و ترکیه هستند.
  عراق تمایلی به تجارت ترجیحی و آزاد ندارد

مشاور رئیس سازمان توســعه تجارت ایران در مورد اینکه 
احتمال برقراری تجارت آزاد و یــا تعرفه ترجیحی با عراق 
وجــود دارد، گفت: با توجه به اینکه تجــارت میان ایران و 
عراق یک طرفه و عمدتاً شــامل صــادرات از ایران به عراق 
اســت، علیرغم پیگیری های مختلف در سال های گذشته، 
دولت عراق تمایلی برای مذاکره و امضای توافق در هیچ یک 

از زمینه های مذکور ندارد.
وی افــزود: بــر ایــن اســاس، افزایــش واردات از عراق و 
شکل گیری موازنه تجاری میان دو طرف می تواند در آینده 

شرایط امضای چنین توافقاتی را فراهم کند.
  اثر حذف دلار از بازار داخلی عراق بر تجارت با ایران

نماینده ویژه تجاری ایران در عراق در پاسخ به این سؤال که 
چندی پیش گفته شــد عراق دلار را در بازار داخلی خود به 
رسمیت نخواهد شناخت؛ این سیاست چه تأثیری در رابطه 
تجاری ایران و عراق می گذارد، تصریح کرد: سیاســت های 
ارزی کشــورها واجد فرصت هــا و تهدیدهایی برای تجارت 

خارجی آنهاست. عراق هم از این قاعده مستثنی نیست.
وی افزود: اتخاذ این سیاســت احتمالاً بخشــی از معاملات 
تجاری بین تجار دو کشــور را به صورت غیرمستقیم تحت 
تأثیر قرار خواهد داد، ولی الزاماً به معنی اثرگذاری منفی بر 
روابط تجاری با دیگر کشورها از جمله ایران تلقی نمی شود.

  مبادله ارز از طرق غیربانکی
پیلتــن در مورد وضعیت مبادلات بانکی و پولی با عراق نیز 
گفت: مبادلــه ارز میان فعالان تجاری دو کشــور به دلیل 
قطع روابط بانکی دو کشور، عمدتاً از طرق غیربانکی صورت 

می گیرد. وی افزود: البته این نوع شــیوه مبادله ارز از دوره 
قبل از اعمال تحریم ها نیز میان فعالان تجاری دو کشــور و 
به دلیل کوچک بودن مقیاس بســیاری از معاملات تجاری 

فیمابین، رایج بوده است.
  تجار ایرانی اهمیتی به بازار عراق نمی دهند

پیلتن در مورد اصلی ترین موانع و مشکلات توسعه تجارت 
بــا عراق، اظهار کــرد: با توجه به نیازهای رو به گســترش 
بازار عراق و همچنین ســطح مناسب کیفی و رقابت پذیری 
محصولات ایرانی در این بازار و بسیاری اشتراکات فرهنگی، 
زبانــی و قومی و نزدیکــی جغرافیایی دو کشــور، به نظر 
می رســد مهم ترین موانع و مشکلات شــامل عدم توجه به 
اهمیــت این بازار و عدم برنامه ریــزی بلندمدت و حرفه ای 
شرکت های ایرانی جهت حضور مســتقیم و پایدار در بازار 

این کشور می شود.
نماینده ویژه تجاری ایران در عراق گفت: البته در خصوص 
زیرساخت های تجاری مانند حمل یکسره کالا، ترخیص کالا 
در پایانه های مرزی، اســتانداردها و.... نیز مشکلاتی وجود 
دارد که در صورت رفع آنها امکان توســعه روابط تجاری دو 

کشور فراهم خواهد شد.

ایرنا- حمیدرضا دهقانی نیا، سخنگوی ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز از کاهش 60 درصدی قاچاق پوشاک 
از ســال 96 تا کنــون خبر داد و گفــت: واردات 42 
میلیارد و 700 میلیون دلاری واردات تجهیزات تولید 
پوشــاک در ســال 1402 حاکی از افزایش چشمگیر 

عرضه و فروش این محصول دارد.
حمیدرضــا دهقانی نیا اظهار داشــت: حجم پوشــاک 
قاچــاق از 2 و نیم میلیارد دلار در ســال 96 به 672 

میلیون دلار در سال 98 کاهش یافته است.
وی افزود: در ســال 99 قاچاق پوشاک به بیش از یک 
میلیارد دلار رسید؛ اما به طور کلی می توان به این نکته 
اشاره کرد که طی سال های گذشته واردات غیرقانونی 

این محصول کاهش بسیاری را تجربه کرده است.
سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز خاطرنشان 
کرد: برخی از محصولات که به منزله قاچاق در سطح 
عرضه به چشــم می خورد، پوشاک تولید داخل است 
که به عنوان کالای خارجی به دست مشتری می رسد.

دهقانی نیــا تاأکید کــرد: مطابق آمــار وزارت صمت 

واردات تجهیزات )ماشین آلات( تولید پوشاک به کشور 
در ســال 1401 به میزان پنج میلیارد و 900 میلیون 
دلار بوده که در ســال 1402 بــه 42 میلیارد و 700 

میلیون دلار رسیده است.
وی تصریح کــرد: این آمارها نشــان می دهد که نرخ 
تولید داخلی پوشاک و در پی آن فروش این محصول 
افزایشــی بوده، یعنی محصول داخلی جایگزین کالای 

قاچاق شده است.
سخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز بیان کرد: 
اگر ارزش تولیدات پوشــاک در ســال 1401 بالغ بر 
چهار میلیارد و ۵00 میلیون دلار و میزان نیاز کشــور 
پنج میلیارد و ۵00 میلیون دلار در نظر گرفته شــود، 
خلا میان این آمار یک میلیارد دلاری است که قاچاق 

محسوب می شود.
  تشدید برخورد با پوشاک قاچاق

دهقانــی نیا خاطرنشــان کرد: در حال حاضر ســتاد 
مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز به عنوان یک قرارگاه 
هماهنگ کننده، برنامه تشــدید برخورد با نشان های 
محرز پوشــاک قاچاق را به صورت یــک روند پایدار و 
مســتمر در کشــور پیگیری و با همکاری ضابطان در 

سطح عرضه اجرا می کند.
وی بــا تأکید بــر اینکه بیشــتر نشــان هایی قاچاق 
پوشاک به کشور تولیدات پاکستان و بنگلادش است، 
خاطرنشــان کــرد: از تولیدکنندگان انتظــار می رود 
وظیفه خود در شناســنامه دار کردن و الصاق شناسه 
کالا روی محصــولات در خط تولید را به صورت جدی 
پیگیری و عملیاتی کنند تا امکان و شــرایط برخورد 

جدی با متخلفان در سطح عرضه فراهم شود.

نفت و انرژی

ایســنا-  قیمت نفت در معاملات روز سه شــنبه بازار آسیا 
افزایش یافت و در آســتانه دیدار وزیــران اوپک پلاس، روند 

کاهشی که در چند روز معامله گذشته داشت را متوقف کرد.
بهــای معاملات نفت برنت با 4۵ ســنت معــادل 0/6 درصد 
کاهش، به 80 دلار و 43 ســنت در هر بشــکه رســید. بهای 
معاملات وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا با 43 سنت معادل 
0/6 درصد کاهش، به 7۵ دلار و 28 سنت در هر بشکه رسید. 
نفت برنت در چهار روز گذشــته و شاخص نفت آمریکا در سه 

روز گذشته، کاهش متوالی داشت.
دیــدار آنلاین وزیران اوپک پــلاس روز 30 نوامبــر )9 آذر( 
 بــرای مذاکــره درباره اهــداف تولیــد ســال 2024، برگزار 

می شود.
تحلیلگران گروه بانکی ANZ در یادداشــتی نوشــتند: قیمت 
نفت در اوایــل معاملات روز جاری تحــت تأثیر گزارش هایی 
مبنی بر این که اوپک، ســهمیه تولیــد خود را کاهش خواهد 

داد، به شدت افزایش یافت.
این گــروه هفته گذشــته در پی اختلاف نظر بر ســر اهداف 
تولید اعضای آفریقایی خود، نشســت برنامه ریزی شــده برای 
روز یک شــنبه را چهار روز به تأخیــر انداخت و باعث کاهش 
شــدید قیمت نفت شــد. با این حــال، چهار منبــع آگاه در 
اوپــک پلاس روز جمعــه اعلام کردند این گــروه به توافق بر 
سر سهمیه تولید نزدیک شــده است و احتمالاً کمک می کند 
 عربســتان ســعودی به توافق برای تعمیق کاهش تولید گروه، 

نزدیک تر شود.
بــا این حــال، امارات عربی متحــده آماده افزایــش صادرات 
نفت موربان در اوایل ســال 2024 می شــود. تلاش های عراق 

برای ازســرگیری صادرات نفت از طریق ترکیــه، ادامه دارد. 
مقامات نفتی عراق با نمایندگان شــرکت های نفتی بین المللی 
و مقامــات اقلیم کردســتان در اوایل دســامبر دیدار خواهند 
 کــرد تا دربــاره تغییرات قــراردادی مربوط به ایــن موضوع، 

گفت وگو کنند.
به گفته تحلیلگران، تولید بالای کشــورهای غیراوپک شــامل 
 آمریــکا هم در فشــارهای کاهشــی روی قیمت نفــت، تأثیر 

داشته است.
آژانــس بین المللی انــرژی اعلام کرد حتی اگــر اوپک پلاس 
محدودیــت عرضه خود را تمدید کند، مــازاد عرضه اندک در 

بازار نفت جهانی را در سال 2024 پیش بینی می کند.
بر اســاس گزارش رویتــرز، تحلیلگران گــروه ANZ گفتند: 
عربســتان ســعودی ممکن اســت از این که قیمت بنزین در 
آمریکا، بــه مــدت 60 روز متوالی کاهش پیدا کرده اســت، 
آســودگی خاطر پیدا کند. این امر، مخالفت آمریکا با هرگونه 
اقــدام برای محدود کردن عرضه به بازارهای نفت و حمایت از 

قیمت ها را ملایم می کند.

ترمز کاهش قیمت نفت کشیده شد سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز اعلام کرد:

کاهش ۶۰ درصدی قاچاق پوشاک به کشور

ظرفیت تجارت ۲۰میلیارد دلاری با عراق داریم

حقوق و دستمزد
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تلویزیون

»مطمئن باشــید که هیچ وقت من کاری نمی کنم که حیثیت شــما را 
زیرســؤال ببرم.« این قولی بود که مرحومــه پروانه معصومی زمانی که 

می خواست وارد حرفه بازیگری شود به پدرش داد.
پروانه معصومی، بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون کشورمان پس از 
چند روز بســتری بودن در بیمارستان عصر روز دوشنبه 6 آذر به دلیل 
بیماری در سن 79 سالگی درگذشت و پیکر او در آرمگاه خانوادگی اش 

امامزاده ابوطالب به خاک سپرده  شد. 
وی در ویدئویــی که از او مانده، وی با اشــاره بــه ورود خود به عرصه 
بازیگری می گوید: هیچ جوری دوســت نداشــتم که بازیگر بشوم، چون 
ســینمای آن زمان طوری بود که فامیل من اجازه نمی داد. من در یک 
خانواده مذهبی بزرگ شــدم و اولین فیلمی هــم که بازی کردم باعث 

اختلاف شد. پدرم گفته بود که به ما ربطی ندارد.
او در خصوص قولی که به پدرش هنگام ورود به عرصه ســینما داده نیز 

گفت: قولی که به پدرم دادم این بود که گفتم شــما مطمئن باشید که 
هیچ وقت من کاری نمی کنم که حیثیت شــما را زیرسؤال ببرم. آبروی 
شــما را حفظ خواهم کرد و مسلم بدانید که هی چوقت اذیتتان نخواهم 

کرد و فکر می کنم سرقولم ماندم.
این بازیگر فقید ســینما و تلویزیون  مردادماه ســال 1397 در برنامه 
»خارج از کادر« شــبکه آی فیلم، از فراز و نشــیب های دوران حرفه ای 
خود سخن گفته اســت. گفت وگویی که می توانید با تماشای آن پروانه 

معصومی را به روایت خودش بهتر بشناسید.
پروانه معصومی ســال 13۲3 در یکی از محله های قدیمی تهران به نام 
محله دانشــگاه تهران متولد شــد و تحصیلاتش را در زمینه زبان های 
خارجی به ســرانجام رســاند. وی بازیگری را از دوران پیش از انقلاب و 
حدود سال 13۵۰ آغاز کرد و در این دوران در فیلم هایی چون »بی تا«، 
»رگبار«، »شــهر قصه«، »غریبه و مــه« و »کلاغ« ایفای نقش کرد و 

بعد از آن چند ســال هیچ نقشــی را بازی نکرد و بعد 
از انقلاب دوباره به دنیای بازیگری بازگشــت. 

معصومی  پروانه  تجربه جــدی  اولین 
بعــد از انقلاب مربوط به ســال 63 
و بازی در فیلم »گل های داوودی« 
 ســاخته رســول صدرعاملی است.

مرحومــه معصومی بــرای بازی در 
فیلم »گل های داوودی« از سومین 
جشنواره فیلم فجر در سال 1363 و 
برای بازی »جهیزیه ای برای رباب« 
از ششمین جشــنواره فیلم فجر در 
1366 برنده سیمرغ بلورین بهترین 

بازیگر زن شده است.

»پروانه معصومی« به روایت »پروانه معصومی«

ورزش

علیرضا خمسه داور جدید »بگو بخند«
استعدادیابیشبکهنسیمبادوتغییربرمیگردد

اولین بار اول فروردین ماه امســال یک 
»بگــو بخند« ویژه با حضور هنرمندانی 
همچون بهنام تشــکر، یوسف صیادی، 
رضا شــفیعی جم، امید جهــان، جواد 
انصافی و چند هنرمند دیگر روی آنتن 
رفت و بعدها در قالبِ مصاحبه و حضور 
از سراسر کشور روی  شرکت کنندگانی 

آنتن رفت.
برنامــه ای کــه مســعود شــریعت نیا 

تهیه کنندگی آن، شــهاب عباســی و ســید احســان حســینی کارگردانی و 
عبــدا... روا آن را اجــرا می کنــد. اما داوران شــناخته شــده ای دارد که قابل 
 توجــه اســت. از نعیمه نظام دوســت، هومن برق نــورد تا بیژن بنفشــه خواه و 
شــهرام شــکیبا هنرمندانی که در عرصه موســیقی، تئاتر، اســتندآپ و شعر 

چهره های نام  آشنایی اند.
شهاب عباسی در گفت وگویی به این نکته اشاره کرد که در این فصل کارگردانی 
نمی کند و ســید احســان حســینی تهیه کنندگی و کارگردانی سری جدید را 

برعهده دارد و در این فصل داوری خواهد کرد.
برنامــه ای که رفتــه رفته طرفداران خودش را پیدا کرد و توانســت از مرز یک 
میلیــون بیننــده در تلوبیون عبور کنــد. در حالی که برخی بــه خاطر غیبت 
»دورهمی« و »خندوانه« این باور را ایجاد کردند تلویزیون در ســرگرم کردن و 
ایجاد شادی و نشاط با چالش های جدی مواجه خواهد شد »بگو بخند« توانست 

توفیقی از جهت همراهی مخاطب کسب کند.
»بگو بخند« این روزها خودش را مهیای شــروع دوباره در فصل جدیدی کند. 
اما این بار در ترکیب داوران تغییر ایجاد کرده اســت. پیگیری ها نشان می دهد 
علیرضا خمســه بعد از مدت ها به برنامه تلویزیونی آمده و به جمع داوران »بگو 
بخند« پیوسته و شــهاب عباسی هم داوری را در این فصل تجربه خواهد کرد. 
بنابرایــن هومن برق نورد و بیژن بنفشــه خواه داورانی کــه از ابتدای برنامه این 

همراهی را داشتند در سری جدید حضور نخواهند داشت.
قرار اســت »بگو بخند« ۲6 قســمت روی آنتن باشــد اما یک روزهایی هم به 

تناسب مناسبت ها خارج از بحث داوری به صورت طنزآمیزتر اجرا خواهد شد.
»بگو بخند« هر هفته سه شنبه تا جمعه ساعت ۲۰ روی آنتن می رود.

»نفس« بهترین فیلم جشنواره پالرمو شد

چهل وسومین جشنواره فیلم های ورزشی »Paladino d'Oro« در پالرمو ایتالیا 
با اعطای دو جایزه به سینمای ایران به کار خود پایان داد.

 مستند »نفس« به کارگردانی بهزاد رضایی جایزه بهترین فیلم بخش »سینمای 
دیگر« چهل و سومین دوره جشنواره پالرموی ایتالیا را دریافت کرد.

این جشــنواره از معتبرترین و قدیمی ترین جشنواره های ورزشی در جهان است 
که از 3۰ آبان تا ۵ آذر )۲۰ تا ۲6 نوامبر( در شهر اگریجنتو ایتالیا برگزار شد.

»نفــس« که پخش بین المللی آن برعهــده مینروافیلم با مدیریت الهه گودرزی 
اســت، تنهایی و عدم ارتبــاط آدم ها در دوران همه گیری کرونــا و تأثیر آن بر 
زیســت فردی، خلوت و خلاقیت های هنرمندان را در کشورهای مختلف جهان 
به تصویر می کشــد. این فیلم براساس تصویربرداری خود هنرمندان از زندگی و 

آفرینش های هنری شان براساس طرح و هدایت کارگردان شکل گرفته است.
همچنین فیلم »بی نام« ســاخته ایرانمهر ســلیمی نیز جایــزه »school« این 

رویداد سینمایی را دریافت کرد.

مستند

مه پارس شیراز قهرمان لیگ برتر فوتبال روی میز کشور

به گــزارش پایــگاه خبری 
اداره کل ورزش و جوانــان 
استان فارس، پنجمین دوره 
مسابقات لیگ برتر با حضور 
1۲ تیم بــه صورت متمرکز 
دو نیم فصــل و بــه میزبانی 
اســتان مازنــدران برگــزار 

گردید.
از  دوره  ایــن  پایــان  در 

مسابقات لیگ، تیم مه پارس شیراز با ۲1 برد و تنها یک باخت و با کسب ۴۲ 
امتیاز قهرمان لیگ برتر فوتبال روی میز کشور شد.

تیم مه پارس و ارشنیکا دو نماینده استان فارس در این مسابقات بودند.
علی شــیر محمدی، ســعید جان نثاری، ســید پوریا گراکوهی، سید حسین 
عرب ســعدی، حســن دارایی نژاد، پژمــان قرقانی اعضای تیــم مه پارس در 
ایــن رقابت ها بودند. سرپرســتی این تیم برعهده پارســا فراصت بود و علی 

شیرمحمدی نیز هدایت تیم مه پارس را برعهده داشت.

درخشش ورزشکاران فارس در مسابقات دوومیدانی 
ناشنوایان آسیا و اقیانوسیه 2023

به گزارش پایگاه خبری اداره 
کل ورزش و جوانان اســتان 
قهرمانی  مســابقات  فارس، 
اقیانوسیه  و  دوومیدانی آسیا 
از یک شــنبه ۵ آذرمــاه در 
حضور  بــا  بانــوان  بخــش 
ژاپن و  ایــران،  کشــورهای 
قزاقستان در مجموعه آفتاب 

انقلاب آغاز شد.
ورزشــکاران ناشنوای ایرانی 

در روز اول مسابقات قهرمانی دوومیدانی آسیا و اقیانوسیه در دو بخش آقایان 
و بانوان صاحب ۲۲ مدال شدند.

در بخش بانوان زهرا چهره عالم از اســتان فــارس در ماده ۵ هزار متر به مقام 
قهرمانی رسید و چهره عالم در ماده ۴ در 1۰۰ متر امدادی نیز به همراه تیم 

ملی کشورمان به عنوان نایب قهرمانی دست یافت.
محمدهادی صالحی دیگر ورزشــکار اســتان فارس در مــاده پرش ارتفاع بر 

سکوی قهرمانی ایستاد.
مســابقات دوومیدانی ناشنوایان قهرمانی آســیا و اقیانوسیه در بخش بانوان 
با حضور کشــورهای ایران، ژاپن و قزاقســتان برگــزار و در بخش آقایان نیز 
ورزشــکارانی از کشورهای ایران، ژاپن، عراق، قزاقستان، قرقیزستان، کویت و 

مالزی در این دوره از مسابقات شرکت کرده اند .

لیگ برتر هندبال؛ 
پیروزی نماینده فارس مقابل زغال سنگ طبس

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان استان فارس،در هفته ششم 
مسابقات لیگ برتر هندبال کشور تیم نیروی زمینی شهید شاملی کازرون در 

طبس به مصاف تیم زغال سنگ این شهر رفت.
نماینــده فارس با نتیجه 19 بر 16 حریف خود را شکســت داد. تیم شــهید 
شــاملی با این پیروزی و کســب ۸ امتیاز و با یک بازی کمتر در مکان پنجم 

جدول رده بندی مسابقات قرار گرفت.

به گزارش تسنیم، گاهی اوقات اتفاقاتی 
رخ می دهد که از اصل فوتبال و نتیجه 

مهم تــر  البتــه آن  و 

است.  قشــنگ تر 
هرچند این نکته که 
همه چیــز روی تابلوی 
می شود  مشــخص  نتایج 
باعث شــده عده ای به دنبال 

پیروزی به هر قیمتی باشند اما با این حال هنوز فوتبال 
قشنگی های خاص خودش را دارد.

درباره کریستیانو رونالدو می توان سطرها نوشت، اینکه 
فوق ســتاره پرتغالی برنده ۵ توپ طلای جهان شده، 
به افتخارات بزرگی رســیده، قهرمانی هــای زیادی را 
تجربه کرده و در 3۸ سالگی همچون یک جوان تمرین 
می کند و می دود. شایستگی ها و توانایی های رونالدو بر 
هیچ کس پوشیده نیســت و شاید این نسل خوشبخت 
هســتند در زمانــه ای زندگی  می کنند کــه می توانند 
نمایــش او را ببینند. هنرنمایی رونالــدو اما به زمین 
مســابقه محدود نمی شــود. او زمانی که برای بازی با 
پرسپولیس به تهران آمد با وجود اینکه روز مسابقه بود 

فاطمه حمامی، هوادار معلول پرســپولیس را به حضور 
پذیرفت و برخورد گرمی با او داشــت و پیراهنش را به 

این هوادار اهدا کرد.
رونالدو در بازی شب گذشــته با پرسپولیس در حالی 
که داور در دقیقه ۲ به سود النصر پنالتی گرفت، پیش 
از اینکــه صحنه با VAR مورد بررســی قرار بگیرد به 
داور اشــاره کرد که خطایی صورت نگرفته است. این 
حرکت در چنین سطحی از مسابقات یک کلاس درس 
است که می تواند برای بســیاری از فوتبالیست ها الگو 
باشد. حتی اگر این فرضیه هم مطرح باشد که رونالدو 
بــرای فرار از دریافــت کارت زرد چنین حرکتی کرده 
باز هم قابل تقدیر اســت. رسانه های مطرح دنیا نیز با 

انتشار عکس و فیلم این صحنه از اقدام رونالدو با کلمه 
»احترام« یاد کردند.

هر چند این بازیکن پرتغالی رفتارهای نامناســبی هم 
داشته اما نمی توان انتظار داشت که یک فرد حتی اگر 
سلبریتی باشد در همه زمان ها رفتاری مناسب از خود 
نشــان دهد. آنچه در اذهان می ماند رفتارهایی مناسب 
نظیر آنچه در دو دیدار رفت و برگشت برابر پرسپولیس 
رخ داد، است آن هم در سطح حرفه ای فوتبال دنیا که 
بازیکن در اوج خود قرار دارد. شاید این درس مناسبی 
برای آنهایی باشــد که به هر قیمتی دنبال دیده شدن 
هستند؛ آنهایی که هنوز غوره نشده، مویز شده اند غافل 

از این موضوع که باید در اوج قدرت مرد باشند.

درباره »رونالدو« و حرکت هایش؛ در اوج قدرت مرد باش!

به گزارش ایرنا، تیم فوتبال پرسپولیس ایران در 
چارچوب هفته پنجم رقابت های لیگ قهرمانان 
آسیا موفق شد در ورزشــگاه الاول پارک و در 
خانــه النصر، این تیم را بــا نتیجه صفر - صفر 
متوقف کند و امیدهــای خود را برای صعود از 

این گروه زنده نگه دارد.
طبق قالب جدید کنفدراسیون فوتبال آسیا، از 
هر منطقه سه تیم برتر دوم گروه های پنج گانه 
به همراه تیم های صدرنشــین جواز حضور در 
مرحله یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا را 
کسب خواهند کرد. پرسپولیس با این نتیجه حالا در لیست صعود به دور حذفی رقابت های لیگ قهرمانان 

آسیا را کسب کرده است.
ســپاهان دیگر نماینده فوتبال ایران و نوف باخور ازبکســتان با 1۰ امتیاز در صدرجدول برترین تیم های 
دوم گروه های پنج گانه در منطقه غرب آســیا قرار دارند و سرخ پوشــان بعد از این دو تیم به لطف تفاضل 

گل بیشتر نسبت به شارجه امارات ) مثبت یک( با ۸ امتیاز در رده سوم قرار گرفته است.
شاگردان یحیی گل محمدی حالا برای صعود از مرحله گروهی باید در روز سه شنبه 1۴ آذر در ورزشگاه 
آزادی از ســاعت 19:3۰ بــه مصاف الدحیل قطر برود. این تیم برای اینکــه بتواند صعود کند محکوم به 
پیروزی در بازی پایانی خود در خانه است. اما نکته حائز اهمیت این است که پرسپولیس علاوه بر پیروزی 

در این بازی نیاز به شرایط دیگری نیز دارد تا بتواند از گروه خود صعود کند.
پرسپولیس با پیروزی مقابل الدحیل در سه صورت صعود خواهد کرد.

نخستین احتمال شکست سپاهان در مقابل الاتحاد عربستان است. سپاهان روز دوشنبه از ساعت ۲1:3۰ 
در خاک عربستان به مصاف تیم الاتحاد خواهد رفت. شکست شاگردان مورایس در این بازی دشوار خارج 

از خانه و پیروزی پرسپولیس مقابل الدحیل مجوز صعود سرخ پوشان را امضا خواهد کرد.
حالت دوم شکســت یا تساوی الشــارجه امارات در بازی پایانی خود مقابل الفیصلی اردن است. از طرفی 
الشارجه اگر با تفاضل گل کمتری الفیصلی را در اردن نسبت به تفاضل پرسپولیس شکست دهد، باز این 

شاگردان گل محمدی هستند که صعود خود را به دور بعدی مسجل خواهند کرد.
نکته حائز اهمیت که شــانس پرســپولیس را بالا می برد آنجاســت که تیم های السد، الشارجه، سپاهان 
و نســف قرشــی همگی بازی پایانی خود در دور گروهی را روز دوشــنبه 13 آذر انجــام خواهند داد و 
پرســپولیس یک روز بعد از آنها یعنی سه شــنبه به مصاف حریف قطری می رود. شــاگردان گل محمدی 
بــا آگاهی کامل به نتیجه رقبای خود به مصاف الدحیل رفــت و در بازی با این تیم دقیقا می داند با چه 

نتیجه ای صعود خواهد کرد و همین موضوع شانس صعود این تیم را افزایش می دهد.

به گزارش ایسنا، جدال حساس پرسپولیس و النصر عربستان برنده 
نداشت و بازی با تساوی بدون گل به پایان رسید.

روزنامــه گل عربی بــا تیتر »کریســتیانو رونالــدو برابر تاکتیک 
نماینــده ایران ناکام مانــد و به خاطر مصدومیت تعویض شــد«، 
نوشت:  معمولاً کمتر بازی اســت که کریستیانو رونالدو نتواند در 
آن بدرخشد و دســت به تاریخ سازی بزند. این بازیکن 3۸ ساله در 
دیدار قبلی برابر اخدود در لیگ عربســتان یک ســوپر گل به ثمر 
رســاند اما در دیدار برابر پرســپولیس به نوع دیگری تاریخ سازی 
کــرد. داور در همان دقیقه ۲ به ســود النصر اعــلام ضربه پنالتی 
کــرد اما رونالدو در صحنه ای جالب همــه را غافلگیر کرد به داور 
گفت که پنالتی روی او صورت نگرفته اســت و همین باعث شــد 
 تا داور پنالتی را مردود اعلام کند که این امر نشــان از جوانمردی 

این بازیکن دارد.
 این رفتار کریســتیانو رونالدو باعث خشم شدید کاسترو سرمربی 
النصر شــد، به طوری که او با کادر فنی پرســپولیس هم به شــدت 

درگیر شد.

گل در ادامه نوشــت: در دقیقه 17 رونالدو این بار خواست تا روی 
داور چینــی تأثیر گــذارد و مانع از اخراج لاجامی شــود، اما این 
تــلاش او جواب نــداد. او در ابتدای نیمه دوم هــواداران النصر را 
بســیار نگران کرد، چرا که نزدیک بود به خاطر برخورد شــدید با 
 بیرانوند از ناحیه گردن مصدوم شــود امــا به بازی ادامه داد؛ البته 
در دقیقه 77 تعویض شد و بلافاصله به رختکن رفت تا مداوا روی 

او صورت گیرد.
ایــن روزنامه عربی در پایان نوشــت: در کل عملکرد رونالدو برابر 
پرسپولیس کمتر از سطح عادی این بازیکن بود، به طوری که او در 
این بازی تنها 13 پاس داد که ۸۴ درصد آن درســت بود. او هیچ 
شوتی به چارچوب دروازه پرسپولیس نداشت و در تمام ۵ برخورد 

و نبرد تن به تن ناکام ماند. 
برنامه خط دفاعی پرســپولیس برای مهار رونالدو موفقیت آمیز بود 
به طوری کــه آنها توانســتند ارتباط این بازیکن بــا دیگر بازیکنان 
 را قطــع کنند و ایــن بازیکن در میدان در طــول 77 دقیقه تنها 

دیده شد.

به گزارش فارس، نشریه »گازتا دلو اسپورت« ایتالیا خبر داد باشگاه 
آ.اس رم برای تمدید قرارداد پائولو دیبالا ستاره آرژانتینی اقدام کرد 

ولی تاکنون نتوانسته رضایت این بازیکن را کسب کند.
یکی از باشــگاه های عربســتان با قهرمان جام جهانی ۲۰۲۲ وارد 
مذاکره شده و می خواهد این هافبک طراح را از چنگ گلادیاتورها 

دربیاورد.
رم به دیبالا پیشــنهاد دستمزد سالیانه ۵ میلیون یورو را داده است. 
این درحالیست که باشگاه عربستانی با ارائه پیشنهادی چندبرابری 

به دنبال جذب این بازیکن است.
آ.اس رم در این فصل در کنار دیبالا، سردار آزمون مهاجم ملی پوش 
کشورمان را دارد. جدایی ستاره آرژانتینی از رم به نفع مهاجم ایرانی 
اســت، چون در خط حمله روســونری فرصت بیشتری برای عرض 

اندام پیدا می کند.

معادلات صعود پرسپولیس از گروه مرگ؛

اوضاعبروفقمراد»یحیی«وشاگردانش
ستایشروزنامهعربیازخطدفاعیپرسپولیسدرمهار»رونالدو«

فیلمبرداری»نامیرا«درشهرکسینماییپخش۷سریالجدیدخارجیدرشبهایزمستان
پیامبراعظم)ص(ادامهدارد سریال های »کبرا 11«، »منو ترکم نکن«، »شکستن 

یخ«، »کیش ومات«، »۵۰ متــر مربع«، »هری وایلد 
و دهن لق« با شــروع فصل زمستان در جدول پخش 

شبکه تهران جانمایی می شوند.
ســریال »کبری 11 ـ آشــتی ناپذیر« در گونه اکشن، 
ماجراجویــی و درام محصول ۲۰۲۲ آلمان از شــبکه 
تهران ســیما پخش می شــود. در این فصل سمیر و 
ویکی، پلیس های بزرگراه در آلمان هستند که در هر 
قسمت با چالش ها و اتفاق های هیجان انگیزی روبه رو 

می شوند.
سریال جدید »منو ترکم نکن« محصول کشور ۲۰۲۲ 
ایتالیا در ژانر پلیســی جنایی است که در خلاصه این 
سریال آمده: در پی کشف جسد یک پسر نوجوان، دانیل و نامزد سابقش النا که هر دو پلیس هستند با همکاری هم 

موفق به کشف و دستگیری یک باند قاچاق کودکان می شوند و...
مینی سریال »شکستن یخ« یک مجموعه جنایی و درام محصول ۲۰۲۲ کشورهای انگلستان و لهستان به کارگردانی 
ژاوری زولاوســک است. در خلاصه داستان این سریال آمده اســت: کاتارزینا افسر پلیس جوان و کم تجربه ای است 
که ســعی می کند با جدیت و پشــتکار زیاد، بســیاری از پرونده های جنایی که به او سپرده می شود را حل نماید. 
ســریال »کیش ومات« محصول ۲۰۲۲ چین در گونه هیجان انگیر، تاریخی و معمایی است که در ۲۴ قسمت پخش 
می شــود. کیش ومات داستان زندگی سیتو یان، یک وکیل جوان اهل پکن است که به دلیل پایبندی به اصول خود 
از سمت خود برکنار شد. او برای تبدیل شدن به یک کارآگاه به هاربین می آید و با دوست ثروتمندش لوشائو چوان 

ملاقات می کند و....
یادآور می شود این سریال هم اکنون در واحد دوبلاژ اداره کل تأمین و رسانه بین الملل در حال دوبله برای پخش از 
شــبکه تهران است. سریال خانوادگی »۵۰ مترمربع« در گونه اکشن، کمدی و خانوادگی محصول ۲۰۲1 ترکیه نیز 
آماده پخش شده است. »۵۰ متر مربع« داستان زندگی یک پسر فراری است که بعد از اینکه به رئیس خود خیانت 
می کند، در یک خیاطی پنهان می شــود تا در امان بماند. صاحب خیاطی پســر را با پســر خود اشتباه می گیرد و او 

تلاش می کند تا هویت جدیدش را حفظ کند و...
ســریال »هری وایلد یک« مجموعه معمایی، هیجانی و درام اســت که آماده نمایش شده است. این سریال محصول 

۲۰۲۲ کشور ایرلند به کارگردانی مشترک راب برک و رونان برک است.
»دهن لق« مجموعه ای 16 قسمتی است که توسط اوه چانگ هوان و بائه هیون جین کارگردانی شده است. »دهن 
لق« داســتان وکیلی به نام پارک چانگ هو را روایت می کند که وکیل موفقی نیســت و از شــانس بدش با پرونده  

مواجه  می شــود که از همان دقایق اول قبول کردن این پرونده، زندگی چانگ هو را قتلی عجیب 
ش  ســت خو تغییراتی می کند و....د

فیلم برداری فیلم ســینمایی »نامیرا« به کارگردانی شــهریار 
بحرانی در شــهرک ســینمایی پیامبر اعظم )ص( ادامه دارد. 
»نامیــرا« نام فیلمی اســت، به کارگردانی شــهریار بحرانی و 
تهیه کنندگی محســن علی اکبری که به حواشی عاشورا و قیام 

امام حسین )ع( می پردازد.
داوود میرباقری، نویســنده فیلم نامه »نامیرا« است که براساس 

رمان »نامیرا« نوشته صادق کرمیار آماده شده است.
میرباقری در ماه های گذشــته مشغول ساخت سریال »سلمان 
فارســی« بوده و بحرانی هم در کارنامه خود ساخت فیلم هایی 
همچون »حمله به اچ 3«، »مریم مقدس« و »ملک ســلیمان« 
را داشته است. هنرجویان هنرستان صداوسیما از پشت صحنه 
فیلم »نامیرا« در شهرک ســینمایی پیامبر اعظم )ص(، دیدن 

کردند.
هنرجویان هنرســتان صداوسیما از پشت صحنه فیلم »نامیرا« 

که در شهرک سینمایی پیامبر اعظم )ص( تصویربرداری می شود، دیدن کردند. فیلم برداری فیلم سینمایی »نامیرا« به کارگردانی 
شــهریار بحرانی در شــهرک ســینمایی پیامبر اعظم )ص( ادامه دارد. »نامیرا« نام فیلمی اســت، به کارگردانی شهریار بحرانی و 
تهیه کنندگی محســن علی اکبری که به حواشــی عاشــورا و قیام امام حســین )ع( می پردازد. داوود میرباقری نویسنده فیلم نامه 
»نامیرا« است که براساس رمان »نامیرا« نوشته صادق کرمیار آماده شده است. میرباقری در ماه های گذشته مشغول ساخت سریال 
»سلمان فارسی« بوده و بحرانی هم در کارنامه خود ساخت فیلم هایی همچون »حمله به اچ 3«، »مریم مقدس« و »ملک سلیمان« 
را داشته است. هنرجویان هنرستان صداوسیما از پشت صحنه فیلم »نامیرا« در شهرک سینمایی پیامبر اعظم )ص(، دیدن کردند.

 پیش بینی می شــود در صورت تمام شدن فیلم برداری و مراحل فنی پس از تولید »نامیرا« در جشنواره فیلم فجر امسال رونمایی 
شود. پیش از این، محسن علی اکبری در کارهایی چون »مریم مقدس« و »ملک سلیمان« با شهریار بحرانی همکاری داشته است.
علي اکبری، تهیه کنده »نامیرا« درباره محتوای داســتانی این فیلم توضیح داد: فیلم نامه مطابق با داســتان رمان »نامیرا« نوشته 
می شــود که مرتبط با حوادث پیش از واقعه عاشــورا است و با رسیدن به ماجرای کربلا، داســتان به پایان می رسد. از این منظر 

داستان فیلم پیش از واقعه عاشورا به پایان می رسد.
این تهیه کننده سینما با تأکید بر اینکه تلاش دارند این فیلم محصولی جلوتر از »روز واقعه« باشد، تأکید کرد: فضای فیلم »نامیرا« 
در قیاس با دیگر پروژه های عاشــورایی ســینمای ایران به فیلم »روز واقعه« نزدیک تر است. شاید برای برخی این ذهنیت به وجود 
بیاید که این فیلم حال و هوایی مشــابه »روز رســتاخیز« را دارد، اما از آنجایی که داستان رمان »نامیرا« اساساً مرتبط با پیش از 
واقعه عاشوراســت، طبیعتاً فیلم ما هم بیشــتر شبیه به فضای روایی »روز واقعه« را خواهد داشت، اما تلاش می کنیم حتماً از نظر 

کیفیت پیش تر برویم.

عربستانرویقهرمانجامجهانیدستگذاشت



به گزارش ســبحان، علیرضا راســتیار، مدیــرکل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای اســتان فارس با اشــاره به اینکه اســتان 
فــارس یکــی از کریدورهــای اصلــی حمل و نقــل جاده ای 
 کشور محســوب می شــود، گفت: فارس باتوجه به مختصات 
جغرافیایــی خود یکی از شــاهراه های اصلی حمل و نقل ایران 
به خصوص جاده ای اســت که شــمال را به جنوب و شرق را به 

غرب کشور یکدیگر متصل می کند. 
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای فارس از ثبت تردد بیش 
از ۳۴۰ میلیونی انواع وسیله نقلیه در استان خبر داد و افزود: طی 
۸ ماه نخست سال جاری بیش از ۳۴۰ میلیون تردد انواع وسیله 
نقلیه در استان توسط ســامانه های هوشمند ترددشمار برخط 
ثبت شده است که نســبت به مدت مشابه سال قبل حدود ۵ 
درصد افزایش داشــته و حدود ۴۵ میلیون از این آمار مربوط به 

وسائل نقلیه سنگین بوده است. 
  محور مرودشت- شیراز بیشترین ساعت اوج تردد استان 

فارس را داشته است
وی با اشــاره به اینکه امسال بیشــترین تردد در شهریور ماه به 

ثبت رسیده است، گفت: محورهای شیراز- مرودشت و بالعکس 
همچنین کمربندی پل فسا شیراز )جنوب – شمال( و بالعکس 
بیشترین میانگین تردد روزانه را از ابتدای سال ۱۴۰۲ تا آبان ماه 

به خود اختصاص داده است. 
راستیار بیشــترین تردد ســاعت اوج حمل و نقل جاده ای در 
فارس را مورد توجه قرار داد و بیان کرد: محور مرودشت- شیراز 
)اکبرآباد- شــیراز( با ثبت ۵ هزار و ۸۵۴ تعداد وسیله نقلیه در 
ساعت ۷ تا ۸ صبح در تاریخ ۲۷ مهر ماه امسال بیشترین ساعت 

اوج تردد استان فارس را داشته است.
مدیــرکل راهداری و حمــل و نقل جاده ای فــارس ادامه داد: 
بالاترین میزان تردد وسائل نقلیه سنگین در کمربندی پل فسا 
شــیراز )شمال- جنوب( و بالعکس بوده، همچنین این محور با 
۵هزار و ۳۸۰ تردد متوســط تردد روزانه طی هشت ماه نخست 

سال را دارا است.
   بیش از ۱۵ میلیون وســیله نقلیه از مبادی ورودی استان 

وارد فارس شدند
وی بــا بیان اینکه بیش از ۱۵ میلیون وســیله نقلیه از مبادی 

ورودی اســتان وارد فارس شــدند، گفت: وسائل نقلیه جاده ای 
بیشــتر از محور برازجان- کازرون وارد استان شدند و از محور 
یاســوج- اقلید شــاهد کمترین ورود هستیم، همچنین از کل 
ترددهای وســائل نقلیه در استان ۸۷ درصد سواری و وانت، ۱۲ 

درصد انواع وسیله نقلیه و ۱ درصد اتوبوس است.
راستیار بیشترین میزان خروج وسائل نقلیه را از محور کازرون-

برازجان دانست و گفت: وسائل نقلیه کمتر محور اقلید-یاسوج را 
برای خروج خود از استان فارس انتخاب کردند. 

مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای فارس ســهم پلاک 
اســتان هایی که در فارس اقامت داشتند را مورد توجه قرار داد 
و اضافه کرد: در آبان ماه ســال جاری مازندرانی ها با ۱۵ درصد، 
اصفهانی هــا ۱۰ درصد و تهرانی ها ۱۰ درصد بر اســاس پلاک 
خودرو بیشترین اقامت را در فارس داشتند همچنین ۳۵ درصد 
از پلاک های غیربومی کمتر از ۶ ساعت در استان فارس ماندگار 

بودند و ۲ درصد بیش از ۳ هفته در استان حضور داشتند. 
راستیار با اشاره به اینکه شهر شیراز مرکز استان فارس در آبان 
ماه امسال تردد بیش از ۴ میلیونی را در محورهای ورودی خود 

ثبت کرده است، اظهار کرد: از این میزان ۳ میلیون و ۵۹۴ هزار 
سواری و وانت و بیش از ۵۱۲ هزار وسیله نقلیه سنگین بودند. 
وی در پایان سخنان خود یادآور شد: ۹۵۳ راهدار در ۸۲ راهدار 
خانه سیار و ثابت استان فارس حضور دارند تا در تمامی فصول 
سال چه در سردترین دمای هوا و چه در چله تابستان به کاربران 
جاده ای بهترین خدمت رســانی را داشته باشند و ترددی ایمن، 

روان و بدون دردسر را برای هم وطنان خود فراهم کنند.

کاشت ۱۲ هزار متر مربع گل های فصلی در منطقه شش

به گزارش سبحان، کاشت نشاء پاییزه  گل های فصلی در شهرداری منطقه شش 
آغاز و ۱۲ هزار متر مربع گل های فصلی در محدوده منطقه شــش کاشته شده 
است. با توجه به اهمیت گل در ایجاد زیبایی بصری و تأثیر آن در به وجود آوردن 
آرامش و بالابردن سطح کیفی زیبایی منطقه همه ساله کاشت گل فصلی در دو 

نوبت بهاره و پاییزه انجام می گیرد. 
هم اکنون با توجه به فصل پاییز، کاشــت نوبت دوم گل کاری با نشــاهای مورد 
استفاده مناسب پاییز و زمستان مانند شب بو، میمون، قرنفل، همیشه بهار، آنمون 
و بنفشه در حال انجام است. عملیات آماده سازی بستر، کاشت و نگهداری گل ها 
به گونه ای صورت می گیرد که همزمان بــا گل دهی در نوروز جلوه گر زیباترین 
و چشــم نوازترین منظره ها باشند. برای داشتن شــهر زیبا و حفظ سیمای آن، 
می بایســت شــهروندان در حفظ و نگهداری فضای ســبز هم راستا و همگام با 

شهرداری باشند.

رئیس اداره تأسیسات و امور شهر شهرداری منطقه یک 
خبر داد: 

رفع تصرف غیر قانونی پیاده روها

 به گزارش ســبحان، بهمن باستان، رئیس اداره تأسیسات و امور شهر منطقه با 
بیان اینکه یکی از عمده ترین درخواست های مردمی که در هشت ماه گذشته در 
سامانه ۱۳۷ شهرداری شیراز ثبت شده، جلوگیری و رفع تصرف پیاده روها توسط 

واحدهای تجاری بوده که باعث نارضایتی عابران و شهروندان شده است. 
باســتان افزود: با توجه به نارضایتی مردمی و گزارشات عابران از عبور و مرور در 
پیاده روها و مشکلات ناشی از سدمعبر در سطح منطقه واحد امور شهر اقدام به 
اخطار و تذکر به مغازه داران کرد که در بســیاری از موارد پس از اخطار مالکین 
نســبت به رفع تخلف اقدام و در مواردی شهرداری با برگزاری طرحی ویژه اقدام 

به جمع آوری موانع نمود. 
وی از اهداف این طرح، جلوگیری از تصرف غیر قانونی پیاده رو توســط واحد های 
صنفی، ایمنی و سهولت تردد شهروندان خصوصاً افراد توان خواه و دارای معلولیت، 
رفع نازیبایی ها و آشــفتگی های بصری و ناهنجاری هــای اجتماعی در معابر و 

پیاده رو های سطح منطقه برشمرد. 
رئیس اداره تأسیسات و امور شهر شهرداری منطقه یک افزود: شایسته است افراد 
و کسبه ای که با اشغال پیاده روها و معابر موجبات نارضایتی شهروندان را فراهم 
می نمایند، اقدام به رفع مزاحمت نموده تا با اقدام  قانونی شهرداری مواجه نشوند. 
در پایان لازم به توضیح اســت قرار دادن میز و صندلی بدون مجوز، نصب انواع 
تابلوهای غیرمجاز، نصب بنر و تابلوهای تجاری بدون مجوز، نصب سایه بان های 
بدون مجوز، ایجاد موانع مسدود کننده، قراردادن اجناس در مسیر تردد عابرین، 
قرارگیری هرگونه اشــیاء متصل به دیوار یا بدنه معابر، بیرون کشــیدن ویترین 

مغازه ها از مصادیق تصرف پیاده رو ها و زشت نمودن سیمای شهری می باشد.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس:
بزرگراه تنگ خیاره – لپویی به زودی 

زیربار ترافیک می رود

به گزارش ســبحان، محمودرضا طالبان، مدیرکل راه و شهرسازی فارس گفت: 
پیش بینی می شــود که بزرگراه تنگ خیاره - لپویی که هم اینک مراحل اجرای 
آن در دســت انجام اســت به زودی حداقل با یک باند رفت و برگشــت زیر بار 

ترافیک برود.
طالبان افزود: هم اینک ۱۰ کیلومتر از این محور ۲۴ کیلومتری با یک لایه آسفالت 

به اتمام رسیده و مابقی نیز در دست اجرا است. 
وی ادامــه داد: این محور بزرگراهی کــه در حقیقت یکی از محورهای تخلیه و 
هدایت بخشی از ترافیک آزادراه شیراز- اصفهان به سمت بزرگراه شیراز – اصفهان 

و مرکز و شرق شهر شیراز است.
مدیرکل راه و شهرســازی فارس گفت: در بحث پیگیری و تأمین اعتبارات این 
پروژه مبلغ ۲۰۰ میلیارد تومان از محل ماده ۵۶ توسط بانک شهر تخصیص یافته 
که تاکنون ۱۰۰ ملیارد تومان آن پرداخت شده و ۱۰۰ میلیارد دیگر نیز بنا است 

ظرف ۱۰ روز آتی پرداخت شود. 
طالبــان افزود: همچنین ۵۰۰ میلیــارد تومان نیز بنا اســت از محل ماده ۵۶ 
توسط بانک ملی و بانک مسکن به این امر تخصیص یابد که امیدواریم با کمک 
نمایندگان مجلس و اســتانداری فارس این عدد نیز تزریق و پروژه تا پایان سال 

آماده افتتاح شود. 
آزادراه شیراز به اســتان اصفهان به طول ۲۱۲ کیلومتر و به عنوان طولانی ترین 
آزادراه ایران روز ۲۰ مهر ۱۴۰۲ همزمان با سفر رئیس جمهور به استان فارس به 
بهره برداری رسید. این آزادراه طول مسیر را نسبت به محور فعلی ۱۳۴ کیلومتر 
کوتاه تر و زمان ســفر را حداقل دو ساعت کاهش می دهد و پیش بینی می شود 

بیش از ۱۰۰میلیون لیتر در سال کاهش مصرف سوخت به همراه داشته باشد

معاون گردشگری استانداری فارس: 
نمایشگاه گردشگری پارس  باید حرف اول را 

در کشور بزند
به گزارش ســبحان، محمد فرخ زاده، معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری 
اســتانداری فارس بیان کرد: سیزدهمین نمایشگاه گردشگری پارس قرار است 
 در فضایــی به متراژ ۶۰۰۰ هزار مترمربع در دی ماه امســال به میزبانی شــیراز

برگزار شود. 
وی افزود: تلاش مضاعفی در حال انجام است تا نمایشگاه از حالت عمومی خارج 
شــود و در این راســتا توان را روی دعوت از میهمانان خارجی گذاشته ایم و از 
شــهرداری خواسته شــده که خواهرخوانده ها را دعوت کند. همچنین از طریق 

نماینده وزارت امور خارجه، پیگیر دعوت از رایزنان بازرگانی هستیم.
فرخ زاده با اشــاره به اقدامات متنوع این نمایشــگاه نسبت به سایر نمایشگاه ها، 
گفت: به عنوان مثال در حوزه عشایر کاری متفاوت از ایلات عشایر، اقوام فارس و 
کشور اجرایی خواهد شد. همچنین در حوزه گردشگری خوارک و صنایع دستی 

متفاوت تر از گذشته ورود خواهیم کرد.
وی اضافه کرد: از خطوط هوایی داخلی و خارجی نیز دعوت شــده تا به معرفی 

خدمات خود در این دو نمایشگاه بپردازند. 
معاون هماهنگی امور زائرین و گردشگری استانداری فارس با تصریح بر این نکته 
که امسال نمایشگاه گردشگری پارس نسبت به سال گذشته وضعیت مطلوب تر 
خواهد داشت، تأکید کرد: این نمایشگاه باید پیام وحدت و اقتصاد گردشگری را 

مخابره کند. 
فرخ زاده با بیان اینکه در حاشــیه این نمایشگاه برگزاری نشست های تخصصی 
علمی با برپایی میزگردها و پرســش و پاسخ در موضوع گردشگری در دستور کار 
قرار گرفته، گفت: همچنین تشــریح حوزه اقتصاد گردشگری از جمله اقدامات 
ارزشــمندی است که در این نمایشگاه دنبال می شود. وی در خاتمه با تأکید بر 
اینکه تلاش ما این است تا مباحث علمی، پژوهشی و دیداری در فضایی منطقی 

دنبال شود، گفت: این نمایشگاه در فارس باید حرف اول را در کشور بزند.

آغاز روند ساخت مرکز درمان سرطان 
بیمارستان نمازی

به گزارش ســبحان، مهدی خان ســالار، مدیر بیمارستان نمازی شیراز در مورد 
پروژه ساخت مرکز تخصصی درمان سرطان جنوب کشور گفت: نخستین مرحله 
بتن ریزی حجیم فونداســیون ســازه این مرکز با توجه محدودیت های شهری 
و بیمارســتانی و هماهنگی با ســازمان های راهداری و راهنمایی و رانندگی در 

بیمارستان نمازی آغاز شده است.
خان  ســالار با اشاره به مقدار و نحوه اجرای این سازه عظیم بیان کرد: حجم کل 
آرماتوربندی ســازه به مقدار ۸۰۰ تن و مســاحتی به بزرگی ۶ هزار متر مکعب 
بتن  ریزی توســط سه ایستگاه بچینگ، پانزده دستگاه تراک میکسر، دو دستگاه 
پمپ دکل، طی ۶۰ ســرویس حمل بتن به میزان یک ســوم حجم فونداسیون 
بلوک B در پارت ۴۰۰ متر مکعبی انجام شــد و دوسوم باقی مانده در آخر هفته 

آینده انجام می شود.
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مدیرکل امور مالیاتی فارس خبر داد: 

 شناسایی فرار بزرگ مالیاتی کلینیک های زیبایی
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به گزارش ســبحان، حمیدرضا محمدابراهیمی، 
مدیرکل امور مالیاتی فارس از شناسایی فرار بزرگ 
مالیاتی دو هزار میلیارد تومانی در فارس خبر داد 
و اعلام کرد: از ابتدای امسال تاکنون، ۱۱۶۵ مورد 
گزارش مردمی در سامانه سوت زنی این اداره کل 
ثبت شده که ۸۵۴ گزارش بررسی و نتایج آن برای 
شفاف سازی و آگاهی گزارش دهنده از رسیدگی به 

تخلف، در سامانه مذکور بارگذاری شده است.
محمدابراهیمی گفت: بــا وجود اینکه ۹۵ درصد 
پزشــکان در اســتان به وظایف قانونی و تکالیف 
مالیاتی خود عمل می نماینــد، ۵۲ درصد از این 
گزارش هــای مردمی مرتبط با بخــش درمان و 
سلامت اســت که این اداره کل صرف نظر از سایر 
حواشی اجتماعی در بخش درمان، بازرسی ویژه و 
بررسی هر گونه تخلف مالیاتی در این بخش را در 

دستور کار قرار داد.
  فرار مالیاتی در ویزیت پزشــکان و اعمال 

جراحی کنترل شده است
مدیــرکل امــور مالیاتی فارس اظهار داشــت: بر 
اســاس قانون بودجه ســال ۹۸ به بعــد، مراکز 
درمانی و بیمارســتان ها مکلف به کسر ۱۰ درصد 
علی الحســاب مالیات از پرداختی پزشکان بابت 
حق العمل و ســایر خدمات پزشکی است که این 
موضوع به میزان قابل توجهــی از کتمان درآمد 
برخی پزشکان جراح جلوگیری کرد، ضمن اینکه 
علاوه بر این از بیمه های سلامت و تأمین اجتماعی 

نیز اطلاعات شرح اعمال جراحی دریافت می شود.
با این اقدامات فرار مالیاتی در ویزیت پزشکان و اعمال 
جراحی کنترل شده و این اقدامات صرفاً مرتبط با 
 خدمات درمانی تحت پوشــش بیمه بوده است.
  هیچ بانک اطلاعاتــی در خصوص میزان 

درآمد کلینیک های زیبایی وجود ندارد
محمدابراهیمــی در خصوص خدمات درمانی که 
عمدتاً جنبه زیبایی دارند و تحت پوشش بیمه های 
پایه و تکمیلی نیستند، تصریح کرد: کلینیک های 
کاشــت مو و زیبایی در این گــروه قرار دارند که 
متأسفانه هیچ بانک اطلاعاتی در خصوص میزان 
درآمد این صنوف وجود نــدارد به همین علت و 
بر اساس ماده ۱۸۱ قانون مالیات های مستقیم با 
بازرسی های سرزده بر روی این رسته های شغلی 

تمرکز بیشتری شد.
وی افزود: از آنجایی که شیراز در موضوع خدمات 
کاشــت مو و پوســت و زیبایی بــه عنوان قطب 
پزشکی در کشــور و همچنین کشور های حوزه 
خلیج فارس محسوب می شود این مراکز درمانی 
در اولویت بررسی این اداره کل قرار گرفت که در 
بررسی های اولیه ۶۰ کلینیک در استان شناسایی 
و با اقدامات انجام شــده مشخص گردید به طور 
متوسط سالانه ۲۰۰۰ میلیاردتومان در این بخش 

از درمان، گردش مالی صورت می پذیرد.
مدیرکل امــور مالیاتی فارس تشــریح نمود: در 
بازرسی های انجام شده براساس ماده ۱۸۱ قانون 

مالیات های مســتقیم، ضمن بررسی درآمد های 
کلینیک هــا، مالیــات مربوطه برای ایــن مراکز 
تشــخیص داده شــد و طبق اظهار کلینیک های 
مورد بازرسی، بخش عمده ای از گردش مالی این 
صنــف متعلق به افراد فعال در این حوزه در قالب 
تکنسین های کاشــت مو و سایر خدمات زیبایی 
بوده که به صورت اجاره ای در مطب ها و کلینیک ها 
فعال هستند در حالی که اطلاعات مالی این افراد 

در بانک های اطلاعاتی در دسترس نیست.
  شناسایی ۴۰۷ نفر تکنسین حوزه زیبایی فاقد 

سابقه مالیاتی

وی افــزود: بــا همــکاری نهاد هــای ذی ربط و 
دســتگاه های متولی، ۴۰۷ نفر تکنسین فعال در 
حوزه زیبایی شناســایی و اطلاعات آن ها دریافت 
شده که همگی فاقد ثبت نام کد اقتصادی و سابقه 

مالیاتی بودند. 
اطلاعات اولیه به دفتر علوم داده ها و دفتر مبارزه 
با فرارمالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور ارسال و 
اطلاعات تکمیلی این افراد شــامل آدرس و تلفن 
اخذ و اداره کل امور مالیاتی فارس اقدام به ثبت نام 
کداقتصادی و ایجاد پرونده مالیاتی برای نام بردگان 
کرد؛ این افراد به زودی برای مطالبه مالیات مربوطه 

از سال های ۱۳۹۷ لغایت ۱۴۰۲ )بازه مرور زمان 
مالیاتی( فراخوان می شوند.

دست  به  درآمدی  اطلاعات  فاحش  تفاوت    
آمده کلینیک های زیبایی با درآمد های ابرازی

محمدابراهیمی ادامه داد: در خصوص کلینیک های 
زیبایی هم در ســال جاری ۹ کلینیک در اجرای 
ماده ۱۸۱ قانون مالیات های مستقیم مورد بازرسی 
قرار گرفتــه که ضمن مطابقت اطلاعات درآمدی 
به دست آمده با درآمد های ابرازی مؤدیان مذکور 
تفاوت فاحشی محرز شد، به طوری  که فقط در یک 
مورد که سابقه مالیاتی ابرازی مؤدی بابت سنوات 
۱۳۹۷ تا ۱۴۰۱ بررسی شد اطلاعات درآمدی به 
دســت آمده منجر به مطالبه ۲۳ میلیارد تومان 
مالیات شده که نشان دهنده این موضوع است که 
مؤدی مذکور صرفاً کمتر از ۳ درصد درآمد واقعی 
خود را در این ســال ها بــه اداره کل امور مالیاتی 

فارس ابراز نموده است.
مدیرکل امور مالیاتی فارس، کسب درآمد و عدم 
پرداخت مالیات، عدم استفاده از دستگاه کارتخوان، 
تفاوت بین نوع شغل درج شده روی رسید دریافتی 
از دستگاه کارتخوان با نوع شغل واقعی، عدم صدور 
فاکتور، صــدور فاکتور های غیر واقعی، کم اظهاری 
درآمد به ســازمان امور مالیاتی، استفاده از کارت 
بازرگانی اشخاص دیگر، استفاده از چندین دفتر یا 
نرم افزار حسابداری را برخی از روش های معمول 

فرار مالیاتی برشمرد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان فارس خبر داد: 

تردد بیش از ۳۴۰ میلیونی انواع وسیله نقلیه در فارس 

شهردار شیراز:

شهرداری از ایده های هنرمندان حمایت می کند
به گزارش سبحان، نشســت مشترک مدیریت 
شهری شیراز و اعضای بسیج هنرمندان فارس با 
هدف تعامل دوسویه در راستای ارتقای فرهنگی 

این کلان شهر و فرهنگ شهرندی برگزار شد. 
محمدحســن اسدی، شــهردار شــیراز در این 
نشست با بیان اینکه مقوله هنر و قشر هنرمندان 
از اهمیت بسزایی برای مدیریت شهری برخوردار 
هستند، اظهار کرد: هنرمندان سهم بسزایی در 

ارتقای فرهنگی شهری دارند.
اسدی با تصریح برســهم هنرمندان در ارتقای 
فرهنــگ شــهروندی تأکید کــرد: زمینه های 
متعددی در مســائل شهری وجود دارد که قشر 
هنرمندان و بسیج هنرمندان، می توانند به عنوان 
مبلغان فرهنگی به ارتقای فرهنگ شهروندی و 
تشویق مردم برای مشارکت در اداره شهر یاری 

کنند.
  شهرداری شیراز ایده های ارزنده هنرمندان 

را ارج می نهد
وی اعلام حمایت مدیریت شــهری شــیراز از 
هنرمنــدان و ایده هــای ارزنده آنهــا بیان کرد: 
شهرداری شیراز، ایده های ارزنده هنرمندان را ارج 
می نهد و از این ایده ها، حمایت می کند. شهردار 

شیراز به بخشــی از اقدامات مدیریت شهری در 
راستای حمایت از هنرمندان اشاره و عنوان کرد: 
مدیریت شهری با هدف افزایش سرانه فرهنگی 
این کلان شهر پردیس سینمایی امین تارخ را با 
۵ سالن سینما و یک سالن تئاتر و یک سالن روباز 

احداث کرده است. 
این مقام ارشــد مدیریت شهری شیراز دربخش 
دیگری از ســخنان خود بخــش عمده اقدامات 
شــهرداری این کلان شــهر را در ابعاد مختلف 
تشــریح و بیان کرد: افزایش رشد ۴۰۰ درصدی 
بودجه طی ۲ سال، انجام بی نظیر و شبانه روزی 
پروژه های متعدد عمرانی، توسعه خطوط مترو و 
ناوگان حمــل  و نقل ریلی و فعالیت های متعدد 

فرهنگی از جمله فعالیت های گسترده است. 
  استقبال از طرح های فاخر فرهنگی

محمدرضا  هاجری، رئیس کمیسیون فرهنگی، 
گردشگری و سومین حرم اهل بیت )ع( شورای 
اسلامی شــهر شــیراز با بیان اینکه بسیاری از 
اقدامات باید با زبان هنر و فرهنگ انجام شــد، 
تصریح کرد: هــر اقدامی باید با هدفی فرهنگی 
راهبری شــود.  هاجری بیان کــرد: در مدیریت 
فرهنگی شهر از طرح های فاخر فرهنگی هنری 

و ارتقای فرهنگ شــهروندی استقابل می کنیم، 
تصریح کرد: ما منتظر طرح های فاخر هستیم.

  به سمت ارتقای فرهنگ حرکت کنیم
سید مصطفی موســوی، رئیس سازمان بسیج 
هنرمندان ســپاه فجر اســتان فارس نیز اظهار 
امیدواری کرد: بتوانیم اثرگذاری ویژه ای در حوزه 
هنر در سطح اســتانی و حتی کشوری داشته و 
در جهت ارتقــای برنامه های هنری و فرهنگی، 
پیشرو باشیم. وی با توجه به ظرفیت های موجود 
در شــیراز تصریح کرد: با هم افزایی بین بسیج 
هنرمندان و مســئولین حــوزه فرهنگ و هنر و 
مدیران ارشــد شهر به ســمت ارتقای فرهنگ 

حرکت کنیم.

به گزارش سبحان، سید مصطفي  هاشمي، مدیرعامل 
شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس با بیان اینکه 
در یک ســال اخیر افزون بر ۱۲۵میلیــارد ریال در 
پروژه هاي زیرساختي شهرک هاي صنعتي آباده هزینه 
شده اســت، افزود: در این شهرســتان شهرک هاي 
صنعتي آباده و ایزدخواست و ناحیه سورمق به فعالیت 
مي پردازد و تمام تلاش ما تکمیل زیرساخت ها در این 

شهرک هاي صنعتي است. 
   شهرک صنعتی آباده قطب صنعتی شمال فارس محسوب مي شود 

وي با بیان اینکه شهرک صنعتی آباده یکی از شهرک هاي صنعتي فعال استان است که از وضعیت زیرساختي 
مطلوبي نیز برخوردار اســت، گفت: این شــهرک صنعتي که در حال حاضر ۱۲۲قرارداد ســرمایه گذاري با 
متقاضیان در آن منعقد شــده، قطب صنعتی شمال فارس محسوب مي شود و توانسته بستر مناسبي براي 
جذب سرمایه گذار فراهم کند. مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس با بیان اینکه در یک سال اخیر 
پروژه هاي زیرسازي، جدول و آسفالت بخشي از فاز دوم و جاده دسترس بین فاز اول و دوم با اعتبار ۵۵میلیارد 
ریال و ارتقاي تصفیه خانه فاضلاب با ۱۲میلیارد ریال در شــهرک صنعتي آباده اجرایي شده است، گفت: با 

اجراي این طرح ها وضعیت زیرساختي این شهرک صنعتي ارتقا یافته است. 
مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس تصریح کرد: هم اکنون ۶۳ واحد صنعتي با اشتغال ۹۰۰ نفر در 
شــهرک صنعتي آباده فعال است. وی با اشاره به بازدید از شهرک صنعتي ایزدخواست تصریح کرد: شهرک 
صنعتی ایزدخواست در شمالی ترین نقطه استان فارس از موقعیت مناسبی برای سرمایه گذاری برخوردار است 
و با مساحت ۹۵ هکتار ظرفیت استقرار ۲۰۰ واحد تولیدی - صنعتی با پیش بینی اشتغالزایی یک هزار نفر را 
خواهد داشت.  هاشمي افزود: پروژه زیرسازي و آسفالت ورودي این شهرک صنعتي با اعتبار ۲۰میلیارد ریال 

در ماه هاي گذشته اجرا شده است. 
  لزوم اجراي طرح توسعه و الحاق بخشي از اراضي اطراف به ناحیه صنعتي سورمق

مدیرعامل شرکت شهرک هاي صنعتي فارس همچنین با اشاره به وضعیت زیرساختي ناحیه صنعتي سورمق 
افزود: این ناحیه صنعتی ۳۵ هکتار مساحت دارد و هم اکنون ۲ قرارداد سرمایه گذاري در آن منعقد شده است. 
وی افزود: این ناحیه صنعتی با توجه به نزدیکی به استان یزد،  از موقعیت ویژه ای برای سرمایه گذاری برخوردار 
است. هاشمي با بیان اینکه مساحت کم این ناحیه صنعتي جوابگوي بالاي متقاضیان در آینده نخواهد بود، 
خواستار اجراي طرح توسعه و الحاق بخشي از اراضي اطراف به این ناحیه صنعتي شد و گفت: مراحل اداري 

اجراي طرح توسعه در حال انجام است. 
هاشمي بر تکمیل زیرساخت ها در این ناحیه صنعتي تأکید کرد و گفت: در این زمینه این شهرک صنعتي 
در یک سال اخیر به شبکه گاز متصل شده است. وي همچنین از تأمین ۲مگاوات برق براي کارخانه کاشي 
و ســرامیک دي در ناحیه صنعتي سورمق خبر داد و گفت: این طرح با تأمین اعتبار ۴۰میلیارد ریال توسط 

سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان و نیز با مشارکت ۵۵۰میلیارد ریالي کارخانه کاشي انجام شده است.

 مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس اعلام کرد:

سه شهرك صنعتي در آباده آماده 
جذب سرمایه گذار

به گزارش سبحان، خسرو مقدسی، دبیر سیزدهمین نمایشگاه 
گردشــگری پارس-شــیراز و چهاردهمیــن نمایشــگاه ملي 
صنایع دستي گفت: بیش از یکصد دعوت نامه برای شرکت  های 
گردشگری کشورها و بازارهای هدف گردشگری جهت شرکت 
در سیزدهمین نمایشگاه گردشگری پارس- شیراز و چهاردهمین 

نمایشگاه ملي صنایع دستي ارسال شده است.
 برای سی کشــور دعوت نامه نمایشگاه گردشگری ارسال 

شده است 
مقدســی با بیان اینکه برای نزدیک به ســی کشور دعوت نامه 
حضور در نمایشگاه سیزدهم گردشگری ارسال شده است، افزود: 
کشورهای بازار هدف گردشگری، کشورهای حوزه خلیج فارس 
و کشورهای منطقه CIS و برخی از کشورهای آسیایی و اروپایی 

از جمله کشورهایی هستند که برای آن ها دعوت نامه حضور در 
نمایشگاه گردشگری پارس - شیراز ارسال شده است. وی گفت: 
با همراهی تیم اجرایی قوی این دو نمایشــگاه تخصصی، بخش 
گســترده ای از سالن های مسقف نمایشــگاه برای برپایی غرفه 
توسط فعالان گردشگری و شرکت های داخلی و خارجی مرتبط 
با حوزه های گردشگری و صنایع دستی هماهنگی صورت گرفته 
است.  وی از عقد تفاهم نامه های همکاری متعدد با اتحادیه ها و 
انجمن های گردشگری برای حضور پررنگ اعضای این نهادها در 
نمایشگاه سیزدهم خبر داد و افزود: در حال حاضر شرکت های 
بزرگ هواپیمایــی داخلی و خارجی برای حضور و برپایی غرفه 
در نمایشگاه گردشگری موافقت خود را اعلام کردند، همچنین 
با هماهنگی های انجام شــده رویدادهــا و برنامه های علمي  و 

آموزشــی متعددی در حوزه گردشگری و صنایع دستی در ایام 
برگزاری این دو نمایشگاه برگزار خواهد شد.  مقدسی ادامه داد: 
این رویدادهای علمي - آموزشی توسط اساتید برجسته ملي و با 
موضوعات مرتبط و تخصصی گردشگری برگزار می شود. وی با 
اشــاره به اینکه در هفته جاری دبیرخانه سیزدهمین نمایشگاه 
گردشــگری پارس در خانه جهانگردی شیراز مستقر و فعالیت 
خود را به صورت بیست وچهارساعته انجام مي دهد گفت: در حال 
حاضر یک تیم تخصصی برای رایزنی جهت حضور در نمایشگاه 
گردشگری پارس با مسئولان سازمان هواپیمایی کشوری، وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و سایر سازمان ها و 
ادارات مرتبط با حوزه گردشــگری به پایتخت اعزام شــده اند و 
درحال مذاکره مي باشند. وی همچنین از رایزنی ها با مسئولان 

مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی کشــور برای حضــور پرنگ در 
نمایشگاه سیزدهم گردشگری شیراز خبر داد.

برگزاری نمایشگاه گردشگري پارس به تمامي  نمایندگی های 
ایران در خارج از کشور اطلاع رسانی شده است 

مقدســی همچنین گفت: با هماهنگی های انجام شده با دفتر 
وزارت خارجه در اســتان، برگزاری نمایشگاه گردشگري پارس 
- شــیراز به تمامــي  نمایندگی های ایران در خارج از کشــور 
اطلاع رسانی شده اســت و همچنین از سفرای خارجی مستقر 
در ایران خواســته شــده که برپایی این دو نمایشگاه تخصصی 
در این رویداد مهم را به اطلاع فعالان اقتصاد حوزه گردشگری 
کشــورهای تابعه خود برســانند و از آن ها جهت شــرکت در 

نمایشگاه دعوت به عمل آورند. 

 دبیر سیزدهمین نمایشگاه گردشگری پارس-شیراز مطرح کرد:

دعوت از فعالان و شرکت های تجاری گردشگری خارجی برای حضور در نمایشگاه پارس 

به گزارش ســبحان، در مراسمی با حضور جمعی از مقامات اجرایی، قضایی و 
نیروهای مسلح شهرستان نی ریز،  ۱۲ زندانی واجد شرایط از این زندان آزاد و 

به جامعه وخانواده بازگشتند. 
در این مراسم که در زندان نی ریز ترتیب یافت، ۱۲ زندانی واجد شرایط دارای 
جرائم غیر مهم و خرد، با جلب رضایت شکات، برخورداری از ارفاقات و تأسیسات 
قضایی و کمک خیرین از زندان آزاد شــدند. این مراســم با حضور امام جمعه، 
فرماندار، فرمانده سپاه شهرستان، رئیس دادگستری، دادستان و جمعی دیگر از 

مسئولین محلی شهرستان نی ریز همراه بود.

همزمان با هفته بسیج انجام پذیرفت؛

آزادی ۱۲ زندانی واجد شرایط در نی ریز  
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نخستین عملیات پاییزی جنگ تحمیلی 
 ایــن بعثی ها بودند که مطمئن بــه پیروزی، آتش جنگ با ما را شــعله ور 
ساختند و در همان هفته های نخست، بخش هایی از خاک کشور ما را اشغال 
کردند. هرچند آنان به اهدافی که در ســر داشتند نرســیدند، اما خساراتی 
پرهزینه را به کشــورمان تحمیــل کردند. اما ما نیز، چــه در روزهای اولیه 
جنــگ – در عملیات کمــان 99 – و چه در ادامــه درگیری ها، چند ضربه 
ســنگین به دشمن وارد کردیم. یکی از این چند ضربه، عملیات مروارید بود 
کــه در آب های خلیج فارس به اجرا درآمد و عملًا نیروی دریایی عراق نابود 
کرد. این عملیات در ادامه دو عملیات اشــکان و شهید صفری طراحی شد و 

کار ناتمام مانده از آن دو عملیات را تمام کرد.
بــه روایت محمدرضا نجاری، که خودش در این نبرد حضور داشــت: »طرح 
محــروم کردن عراق از دو پلتفرم نفتی بزرگ البکر و الامیه در دســتور کار 
نیروی رزمــی 421 که وظیفه مدیریت عملیاتی منطقــه نیروی دریایی به 
عهده اش بود، قرار گرفت. قرار شــد اول این دو ســکو را منهدم کنیم. چون 
عراق در جنگ از این آن دو سکو هم به عنوان یک مجموعه اقتصادی و هم 
به عنوان دیده بان )که از نظر سوق الجیشــی هم جای حساسی بود( استفاده 
می کرد. چون هواپیماهای ما موقــع بمباران عراق برای مخفی بودن از دید 
رادار دشمن در ســطح آب پرواز می کردند، این سکوها بسیار جای مناسبی 
برای شناسایی، اطلاع دادن و آمادگی پدافند بود. با شناسایی که از قبل روی 
این ها انجام شــده بود، قرار شد که ما این ها را به اشغال خودمان دربیاوریم 
و منهدم کنیم طوری که نتوانند به اهداف شــان از بابت شناسایی واحدهای 

پروازی و حتی سطحی ما برسند.«
او می افزایــد: »ما روز قبل از هفتم آذر عزیمــت کردیم. البته ما روز قبل از 
آن رفته بودیم و این ســکوها را بمباران کرده بودیــم. از لحاظ بهره برداری 
نفتی منهدم شــده بودند و نمی توانستند عملًا صادرات کنند. فقط به عنوان 
یک ســکوی نظامی و دیدبانی و اطلاعاتی اســتفاده می شد. ما روزهای قبل 
می رفتیم این ها را بمباران می کردیم و حتی پرچم ایران را روی این ســکوها 
در بلندترین نقطه اش به اهتزاز در می آوردیم و برای ما پرسنل ناوچه پیکان 
افتخار بزرگی بود.« این دو ســکو، نقــش مهمی در تعیین برتری یکی از دو 
طرف درگیر داشــت. نیروهای ما پیش از آن چند بار این دو ســکو را هدف 
گرفته بودند، »منتها بعد از مراجعت ما با توجه به مسافت کمی که بین بندر 
ام القصر و این دو تا ســکو وجود داشت، مجدداً این ها می آمدند خیلی سریع 
بازسازی و بهره برداری مجدد می کردند. یعنی ارزش حیاتی اش این قدر بود. 
تصمیم گرفته شــد که این ها را به طور کلی از حیَز انتفاع ســاقط کنند که 
دشمن نتواند در فاصله زمانی کوتاه مجدداً از این ها بهره برداری کند. این بود 

که عملیات مروارید طرح ریزی شد.«

معرفی کتاب درباره عملیات مروارید
در کتــاب »آب و آتش« که کاری از ســید جلال موســویان و مجموعه ای 
از خاطرات دریادلان نیروی دریایی اســت، روایت مفصلــی از این عملیات 
پیروزمندانه وجود دارد و ماجرا از زبان شــاهدان عینی بازخوانی می شــود. 
از جمله ناصر سرنوشــت که روایت می کند: »پــس از آنکه عراق اعلام کرد 
کــه نیروی دریایی و ارتش ایران هیچ گونه خســاراتی به ســکوهای نفتی و 
مواضع صدور نفت عراق وارد نکرده است، تصمیم گرفته شد تا ضرب شست 
محکمی به او نشان دهیم و ضمن فلج کردن دشمن بتوانیم چند واحد آن ها 
را نیز تصرف کنیم و نشــان دهیم هر لحظه اراده کنیم قادریم حتی با تعداد 

محدودی از کارکنان این کار را انجام دهیم.«
او از برتری ما در شناسایی مواضع دشمن می گوید، و اینکه در عزم مان برای 
شکستن کمر دشمن در خلیج فارس، چقدر راسخ بودیم. »تصمیم بر این بود 
که ضربه ســنگینی به نیروی دریایی عراق وارد شود. این برنامه که از سوی 
نیروی دریایی جمهوری اســلامی ایران به طور دقیق برنامه ریزی شده بود با 
همکاری برادران همرزم ما در هوا دریا و نیروی هوایی به اجرا درآمد… بعد 
از اینکه گروه، مأموریت یافت به اجرای عملیات مروارید بپردازد، مدت زیادی 
در مواضع عراقی ها با بالگرد پرواز می کردیم و مواضع دشــمن را از هر لحاظ 
زیر نظر داشتیم. حتی کوچک ترین حرکات دشمن را می توانستیم تشخیص 

دهیم که آنان در چه حالی هستند و چه کاری انجام می دهند.«
راوی ســپس می افزاید: »به وســیله تعدادی از بالگردهــای نیروی دریایی 
جمهوری اسلامی ایران روی سکوی البکر عراق پیاده شدیم. به محض پیاده 
شــدن گروه ما، عراقی ها که فکر می کردند حمله گســترده ای برای تصرف 
ســکوها آغاز شده است، شروع به تیراندازی به سوی ما کردند. اما از آنجا که 
ما پیش از آن تمام مواضع ســکوها و نقاط دشمن را شناسایی کرده بودیم، 
از زاویه ای وارد شــدیم که آن ها به هیچ وجه نتوانستند در مقابل مان مقاومت 
کنند و با وجود اینکه ســکوها را در اختیار داشتند و مجهز به سامانه پدافند 
ضدهوایی و موشک بودند؛ حتی با همه سلاح ها و جنگ افزارهایی که داشتند 

نتوانستند در برابر ما مقاومت کنند.«

لنزهایی که از بروز بیماری های چشمی جلوگیری می کنند
فن آوری

عکس خبر
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 اولیــن دوره رقابت های دوومیدانی ناشــنوایان قهرمانی آســیا و 
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سلامت

افزایش قد و اشتهای کودکان با چند روش ساده

اهمیت صرف وعده های غذایی منظم در بیماران دیابتی

علی اصغــر زنده دل، متخصص طب ســنتی در خصوص 
بچه هایی کــه تازه غذا خوردن را آغاز کرده اند و در حدود 
ســنی 4 و یا 5 ساله هستند، گفت: پدر و مادرها دوست 
دارند بچه ها را با قامتــی بلندتر ببینند و نباید برای غذا 
دادن به کودک دنبال او دوید، مقابل بچه بنشینید و غذا 
بخورید، چراکه او چیزی که مادر می خورد را می خواهد. 
همان غذایی کــه برای کودک آماده کــرده اید را ادای 
خوردن و لذت بردن درآورید خود بچه به ســراغ شــما 
می آیــد. بدون توجه بــه کودک و گفتن بــه او، یکی از 

اعضای خانواده این کار را انجام دهد.
اوج ترشح هورمون رشد چه زمانی است؟

زنده  دل توضیح داد: اگر برگ گیاه باباآدم یا ریشه باباآدم 
را بخورید از ترشــح هورمون رشــد در مغــز جلوگیری 
می کنــد، اما اگر عــرق گیاه باباآدم مصرف شــود باعث 

افزایش ترشح هورمون رشد در مغز می شود. 
او بیان کرد: اوج ترشــح هورمون رشد از مغز بین ساعت 
10 تا 11 شــب اســت کودکانی که قبل از ســاعت 10 
می خوابند و به خواب عمیق می روند بیشــترین ترشــح 
هورمون رشــد را دارند. به همین دلیل توصیه می شــود 
افراد به خصوص تا قبل از سن 18 سالگی قبل از ساعت 

9 بخوابند.
چگونه اشتهای کودکان را افزایش دهیم؟

او درباره افزایش اشــتهای کودکان گفــت: بابونه تقریباً 
شبیه آویشن اســت. برای معده و اشتهای کودک بسیار 
خوب است و اشــتهای کودک را زیاد می کند. هنر است 
کودکان در ســن کم خیلی لاغر نباشند. اگر کودک غذا 
زیاد بخورد و لاغر باشــد عیب نــدارد اما برخی اصلًا غذا 

نمی خورند.
این متخصص طب ســنتی ادامه داد:  یکــی از بهترین 
دمنوش ها که قلب بچه را قوی و شــهامت و شــجاعت 
را زیــاد و اســتخوان بندی کودک را مســتحکم می کند 
 دمنــوش زعفــران اســت. می تــوان دمنــوش زعفران 
را که بســیار خوش عطر است با نبات، شیرین کرده و به 

کودک داد. 
او افــزود: پــس از زعفران، با تحقیقاتی که انجام شــده 
مشخص شد دمنوش آویشن تأثیر بسزایی در افزایش قد 
کودک دارد . در دوران قبل از سن بلوغ زعفران و آویشن 

را همیشه برای بچه ها در نظر داشته باشید.
او ادامه داد: شــیخ الرئیس بوعلی ســینا در مقطع اطفال 
خــود تأکید کــرده که به بچه ها به اصــرار غذا ندهید و 
هنرمندانه غذا بدهید. امروز در تحقیقات این حرف ثابت 
شده اســت. در آلمان روی 11۷ کودک این کار را تست 

کردند و دیدند 93 درصد پاسخ مثبت داد.
انجام بادکش به منظور افزایش قد

او دربــاره انجــام بادکش گفت: اعمال یــداوی که برای 
بچه ها می شــود انجــام داد و حتــی در دوران بلوغ چه 
برای دخترها و چه برای پســرها تأثیر فوق العاده زیادی 
 دارد، بادکش اســت که به آن اصطلاحا حجامت خشک

 گفته می شود.
او ادامــه داد: در  حجامت خشــک، خون گیری و خراش 
وجود ندارد. حجامت خشک گرم یعنی اول باید پوست را 
روغن مالی و بعد بادکش کنیم. بادکش بدون روغن مالی 

را بادکش سرد می گویند.
زنــده دل گفــت: برای روغــن مالی به منظــور بادکش 
خشــک گــرم بایــد از روغن هــای گــرم مثــل روغن 
زنجبیــل، روغن زیتون، روغن کنجــد و روغن بادام تلخ 
 و سیاه دانه استفاده شــود که البته سیاه دانه برای بچه ها 

خیلی توصیه نمی شود.
او توضیح داد: بادکش روی استخوان های بلند بدن مثل 
بازو، ران و ســاق که اســتخوان های شاخص قد هستند 
انجام می شود. انجام این کار به مدت روزی 2 بار یا نهایتا 
هفته ای دو بار، تأثیر خواهد داشــت در غیر این صورت 

تأثیر چندانی ندارد.
دمنوشی برای رفع ترس

این متخصص طب سنتی بیان کرد: دارچین کمی شبیه 
زعفــران عمل می کند و مؤثرتریــن گیاه در تقویت قلب 
است. دارچین را به پســربچه ها بیشتر از دخترها بدهید 
چراکه ترس اعتماد به نفس پســرها را کم و شــجاعت 

اعتماد به نفس آن ها را بیشتر می کند.

فرشــته فزونی، رئیس گــروه تغذیــه و دارویی معاونت 
بهداشت دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی چاقی به 
ویژه چاقی شــکمی را یکی از دلایل مقاومت به انسولین 
برشــمرد که کنترل قند خون در افــراد دیابتی را دچار 

مشکل می کند.
وی رعایــت یک برنامــه غذایی صحیــح، فعالیت بدنی 
مناســب و اصلاح شاخص توده بدنی )BMI( را از جمله 
در  مؤثر  عوامــل 
ل  کنتــر

قند خــون در بیمــاران دیابتی عنوان کــرد که علاوه بر 
بهبود و کنترل قندخون بیمار در پیشــگیری از عوارض 
ناشی از دیابت نظیر افزایش چربی و پرفشاری خون نیز 

مؤثر است.
او رعایت زمان بندی مناســب برای صرف غذا در بیماران 
دیابتی را بســیار مهم عنوان کــرد و افزود: فاصله  زمانی 
زیاد بیــن وعده های غذایی باعث افت قند خون در بیمار 
دیابتی می شــود؛ بنابراین نظم و ترتیب در زمان خوردن 

غذا نقش مهمی در کنترل قند خون این بیماران دارد.
رئیس گروه تغذیه دارویی معاونت بهداشت، تأکید کرد: 
بیماران مبتلا به دیابت تا حد امکان باید مقدار مشخص 
و ثابتی از مواد غذایی را در ساعات معینی از روز مصرف 
کنند. به گفته فزونی، بهترین الگوی غذا خوردن در افراد 
دیابتی صرف غذا در پنج تا شــش وعده )ســه وعده 

اصلی غذا و 2 تا 3 میان وعده( است.
وی بــا بیان اینکه رژیم غذایی فرد دیابتی شــامل 
مقدار ثابت و مشخصی کربوهیدرات می شود، گفت: 
بهتر اســت رژیم فرد حاوی غلات کامل مانند آرد 
کامل، نان های سبوس دار و برنج مخلوط با حبوبات 
و سبزی باشــد. فزونی تأکید کرد: کربوهیدرات ها باید 

با توجه به شــرایط هر فرد و میزان انســولین مصرفی یا 
داروهای پایین آورنده قند خون بین وعده های اصلی غذا 

و میان وعده ها توزیع و مصرف شوند. 
به گفته وی، بیماران دیابتی به عنوان میان وعده مناسب 
می تواننــد از نان و پنیر و گردو )بــه همراه خیار، گوجه 
فرنگی یا سبزی خوردن(، مغزهای بی نمک )بادام، فندق، 
پسته، بادام زمینی(، ماست میوه ای خانگی، شیر کم چرب 
و انواع میوه مثل سیب در حجم و اندازه مشخص و تعیین 

شده استفاده کنند.
بنابــر اعــلام روابــط عمومی دانشــگاه علوم پزشــکی 
شهیدبهشتی، فزونی به اجرای پویش ملی سلامت اشاره 
کرد و به تمام افراد بالای 18 ســال که دارای اضافه وزن 
هســتند، به ویژه مبتلایان به فشــارخون و دیابت توصیه 
کرد که ضمن شرکت در این پویش و اندازه گیری قند و 
فشــارخون حتما برای تنظیم یک برنامه غذایی و اصلاح 

شیوه زندگی به کارشناسان تغذیه مراجعه کنند.
بر اساس این گزارش، خدمات مشاوره تغذیه ای از جمله 
تنظیم برنامه غذایی در مراکز خدمات جامع ســلامت به 
صورت رایگان ارائه می شــود و شهروندان می توانند برای 
دریافت مراقبت های تغذیه ای به این مراکز مراجعه کنند.

افزایش جهانی بیماری های چشمی که عمدتاً به دلیل 
تشــخیص و نظارت ناکافی بر چشم است، بر نیاز به 
روش های درمانی بهتر تأکید می کند. پیشــرفت های 
پیشگام در ابداع کردن لنزهای درمانی و تشخیصی، 

امیدی را برای درمان این بیماری ها ایجاد کرده اند.
آب مروارید که عدســی چشــم را کدر می کند، یک 
نمونه بــارز از بیماری های چشــمی اســت که 94 
میلیــون نفر را تحت تاثیر قرار می دهد و ســالانه به 

10 میلیون مورد جراحی منجر می شود. 
یــک عامــل مهم در افزایــش آب مروارید و ســایر 
بیماری های چشمی مانند دژنراسیون ماکولا وابسته 
به ســن و برف کوری، قرار گرفتــن بیش از اندازه در 

معرض اشعه فرابنفش است.
گروهی از پژوهشگران دانشــگاه خلیفه در ابوظبی، 
لنزهای پیشــرفته ای را برای محافظت از چشــم در 
برابر اشــعه فرابنفش ابداع کرده اند. پروفسور حیدر 
بات، اســتاد دانشگاه خلیفه و احمد صالح، دانشجوی 
مقطع دکتری این دانشگاه، لنزها را با استفاده از مواد 

هوشمند مانند پودرهای فتوکرومیک و ترموکرومیک 
ابــداع کردند. این لنزها بســته به حالت های فعال یا 
غیرفعال خــود، ویژگی های نــوری منحصربه فردی 
دارند.پودرهــای فتوکرومیــک در واکنش به اشــعه 
فرابنفش، ســاختار خود را تغییــر می دهند. این در 
حالی اســت که پودرهای ترموکرومیک به تغییرات 
دما واکنش نشان می دهند. هنگامی که این پودرها با 
لنزها ادغام می شوند، می توانند یک راه حل ساده تر و 
مقرون به صرفه تر را برای مدیریت و احتمالا پیشگیری 
کردن از طیف گســترده ای از بیماری های چشــمی 

ارائه دهند.
این لنزها در معرض نور معمولی، به طور مؤثر حدود 
45 درصد از اشعه فرابنفش و 20 درصد از نور آبی را 
مســدود می کنند. هنگامی که لنزها در معرض اشعه 
فرابنفش قرار می گیرند، در لحظه تیره می شــوند و 
مقداری از نــور مرئی را جذب می کنند. ســرعت و 
شدت این فرآیند براســاس ماده فتوکرومیک مورد 

استفاده متفاوت است.

  آتش سوزی - جنگل های گیلان

  برداشت زرشک - خراسان جنوبی

گردشگری

حمام قجــر یکی از بزرگ ترین حمام های تاریخی 
ایران و از جاهای دیدنی قزوین محسوب می شود 
که در دوره صفوی ســاخته شد. این حمام که در 
11 مرداد 1384 در فهرســت آثــار ملی ایران به 
ثبت رســید، امروزه به عنوان موزه مردم شناســی 
قزویــن فعالیت می کنــد. به ایــن ترتیب، علاوه 
بر تماشــای معمــاری و تزئینــات بنایی تاریخی 
می توانید با فرهنگ و آداب و رســوم مردم قزوین 

آشنا شوید.
دسترسی به حمام قجر

حمــام قجر قزوین در نزدیکی ســبزه میدان قرار 
دارد و به همین خاطر، تاکسی های بسیاری از این 

میدان عبور می کنند. همچنیــن، برخی از خطوط 
اتوبوس نیز در نزدیکی میدان توقف دارند. زمانی که 
به سبزه میدان رسیدید، باید بلوار نادری را به سمت 
شــمال بروید. پس از آن، وارد خیابان عبید زاکانی 
شوید و مسیرتان را ادامه دهید تا به کوچه درگاهی 
برسید. دسترسی به حمام از طریق خیابان زرآبادی 

نیز وجود دارد.
معرفی حمام قجر

حمــام قجــر یکــی از کهن تریــن و بزرگ تریــن 
گرمابه های قزوین است که در دوره صفویه در محله 
عبید زاکانی فعلی ساخته شد و در تاریخ 11 مرداد 
1384 با شــماره ثبت 12۶01 به عنوان یکی از آثار 

ملی ایران به ثبت رسید.

این حمام در دوران خود کاربرد بســیاری داشــت 
و بیشــتر مردم شهر برای اســتحمام از آن استفاده 
می کردند. به تدریــج این حمام از رونق افتاد و برای 
مدتی طولانی به  فراموشــی سپرده شــد. سرانجام 
ســازمان میراث فرهنگی و گردشگری استان قزوین 

آن را خریداری کرد و مورد مرمت قرار داد.
تاریخچه حمام قجر

حمام قجر به دســتور شاه عباس دوم صفوی توسط 
امیر گونه خان، از ســرداران و امرای وی ساخته شد 
و در ابتدا حمام شــاهی نام داشــت. در دوره قاجار 
به دلیل اینکه معمار بنــا از خاندان قاجاریه بود، نام 

حمام به »حمام قجر« تغییر پیدا کرد.
تاریــخ احداث این حمام، »صحــت عافیت« معادل 
ســال 105۷ هجری قمری عنوان شــده است. در 

دوره ای تاریخی، معماران بنا برای ماندگاری تاریخ 
ساخت، آن را به صورت رمزگونه یا به شعر نوشته و با 
احتساب عدد ابجد، تاریخ ساخت در دل شعر باقی 
می ماند. این روش باعث می شــد که شعر در اذهان 
باقی بماند و اگــر زمانی کتیبه  بنا از بین می رفت، 

تاریخ ساخت آن محفوظ بود.
این بنای تاریخی در ســال 13۷9 توســط میراث 
فرهنگی و گردشــگری اســتان قزوین خریداری 
و با ســرمایه گذاری شــهرداری قزوین و مدیریت 
سازمان نوسازی و بهســازی مرمت شد. هم اکنون 
این مجموعه به عنوان موزه مردم شناســی فعالیت 

می کند.
بخش های مختلف حمام قجر

مســاحت حمام قجر حدود 1,045 متر مربع است و 
شــامل دو قسمت جداگانه زنانه و مردانه می شود؛ به 
این ترتیب، زنان و مردان می توانســتند در یک بازه 
زمانی از حمام استفاده کنند. حمام قجر قزوین مانند 
همه  حمام های ایرانی از ســه بخش اصلی ســربینه، 
میان در و گرم خانه تشکیل شده  است. اصول معماری 
این حمام ها بر اساس طب ســنتی طراحی شده اند؛ 
به گونه ای که از ســربینه تــا گرم خانه، دما و رطوبت 
به تدریج افزایش می یابد.  در اصلی حمام رو به جنوب 
باز می شــود و با راه پله مارپیچی به سربینه می رسد. 
در دیگری نیز از ســمت غرب به حمام راه داشته که 

احتمالاً مخصوص بانوان بوده است.

حمام قجر قزوین؛ کهن ترین حمام تاریخی ایران

ادبیات
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